




















































































































































































































































































































































پنج شنبه 2 شهریور 1402 -24 آگوست 2023 -7 صفر  1445 - شماره  26971

خبر

زودی  به  اسرائیل  و  عربستان  توافق  واشنگتن: 
اتفاق نمی افتد

روابط  سازی  عادی  توافقنامه  امضای  آمریکا  ملی  امنیت  مشاور 
میان عربستان سعودی و رژیم صهیونیستی در آینده نزدیک را بعید 
که  اعلام کرد  آمریکا  ملی  امنیت  مشاور  سالیوان،  دانست.  جیک 
و  سعودی  عربستان  میان  توافقی  زودی  به  نمی کند  فکر  واشنگتن 
رژیم اشغالگر با مشارکت آمریکا حاصل شود. سالیوان گفت: که 
اسرائیل  و  سعودی  عربستان  با  ما  که  بحث هایی  و  جزئیات  وارد 
در رابطه با علاقه سعودی ها به برنامه هسته ای غیرنظامی داشته ایم، 

نخواهم شد.
مدودف: ناتو در حال جنگ تمام عیار و خونین با 

روسیه است 
ترکیبی  جنگ  به  اشاره  با  روسیه  ملی  امنیت  شورای  رئیس  نایب 
ناتو علیه این کشور با استفاده از رژیم کی یف، گفت که در آینده 
»دیمیتری  می شود.  محو  جهان  سیاسی  نقشه  از  اوکراین  احتمالا 
)ناتو( در حال  آتلانتیک شمالی  پیمان  مدودف« گفت که سازمان 
اجرای یک جنگ تمام عیار و خونین علیه این کشور است.مدودف 
جنگ  درباره  فکتس«  انَد  »آرگیومنتز  روزنامه  برای  یادداشتی  طی 
روسیه و گرجستان در سال ۲۰۰۸، نوشت: »جنگ ترکیبی، اما کاملًا 
تمام عیار و خونینی که ناتو اکنون با ما در اوکراین به دست رژیم 
باتلاق گرفتار  این  تا گردن در  را  انداخته، خودشان  به راه  کی یف 

کرده است«.
آمریکا: ما هیچ نقشی در حملات پهپادی اوکراین 

نداریم!
در  نقشی  هیچ  کشور  این  که  شد  مدعی  آمریکا  خارجه  وزارت 
حملات پهپادی اوکراین در خاک روسیه ندارد و چنین حملاتی را 
تشویق نمی کند.رویترز به نقل از یکی از سخنگویان وزارت خارجه 
آمریکا مدعی شد واشنگتن هیچ دخالتی در حملات پهپادی ارتش 
تشویق  را  و چنین حملاتی  ندارد  روسیه  در عمق خاک  اوکراین 
نمی کند.بنابر ادعای این سخنگو که رویترز به نامش اشاره ای نکرده 
»خود اوکراین تصمیم می گیرد که در برابر تهاجم روسیه چگونه از 

خود دفاع کند.
وزیر بازرگانی آمریکا به چین می رود 

»جینا  می کند.  سفر  پکن  به  آینده  هفته  آمریکا  بازرگانی  وزیر 
و  مقام ها  با  دیدار  منظور  به  آمریکا  بازرگانی  وزیر  ریموندو«، 
بازرگانان چینی در بحبوحه تلاش ها برای عادی سازی روابط بین دو 
کشور راهی چین خواهد شد.وزارت بازرگانی آمریکا در بیانیه ای 
اعلام کرد که سفر ریموندو به پکن و شانگهای در بازه زمانی ۲۷ 
درباره مسائل  برگزاری بحث های سازنده  با هدف  تا ۳۰ آگوست 
مربوط به روابط تجاری ایالات متحده و چین، چالش های پیش روی 
شرکت های آمریکایی و زمینه های همکاری موجود انجام می شود. 

فوربس: بعد از اف-۱۶، به اوکراین موشک کروز 
بدهید

تسلیحاتی  ادامه جریان تشدید کمک های  آنکه غربی ها در  از  بعد 
به اوکراین، وعده اعطای ده ها جنگنده اف-۱۶ به کی یف را دادند، 
یک نشریه آمریکایی موضوع اعطای موشک های دوربرد هوا به زمین 
به اوکراین را برای اینکه کی یف قادر به دست زدن به حملات تا 
عمقی بیشتر به مواضع ارتش روسیه شود، مطرح کرد. اخیرا هلند و 
دانمارک در ادامه تشدید موج ارسال کمک های تسلیحاتی سنگین 
برای اوکراین اعلام کردند، مجموعا ۶۱ فروند جنگنده اف-۱۶ را 

برای این کشور خواهند فرستاد.
دریا،  به  »فوکوشیما«  نیروگاه  پساب  تخلیه  چین: 

خودخواهی ژاپن است
سخنگوی وزارت خارجه چین اعلام کرد که تخلیه آب آلوده نیروگاه 
هسته ای »فوکوشیما« به دریا، اقدامی خودخواهانه و غیرمسئولانه از 
سوی ژاپن است.»وانگ ونبین« اعلام کرد که تصمیم مقامات ژاپنی 
برای تخلیه آب آلوده نیروگاه اتمی فوکوشیما به دریا اشتباه است و 
چین مجبور است تمام اقدامات تلافی جویانه لازم را در پیش بگیرد.

سخنگوی وزارت خارجه چین تاکید کرد که پکن قویاً تاکید دارد 
که ژاپن باید تصمیم اشتباه خود را اصلاح کند و از برنامه تخلیه آب 

های آلوده به مواد رادیواکتیو به دریا صرف نظر کند.
تعلیق  حالت  به  را  نیجر  عضویت  آفریقا  اتحادیه 

درآورد
از  را  کشور  این  آفریقا  اتحادیه  نیجر،  در  کودتا  وقوع  پی  در 
تمامی برنامه های خود حذف کرد و خواستار آزادی محمد بازوم، 
سه شنبه  امروز  آفریقا  اتحادیه  شد.  نیجر  خلع شده  رئیس جمهوری 
آزادی  و خواستار  کرده  برنامه های خود حذف  تمامی  از  را  نیجر 
این  جمهوری  ریاست  از  نظامی ها  دست   به  که  شد  بازوم  محمد 
کشور غرب آفریقا کنار گذاشته شده است.همچنین شورای صلح و 
امنیت اتحادیه آفریقا به تصمیم بلوک اکوواس برای فعالسازی یک 
نیروی آماده باش برای مداخله نظامی احتمالی در نیجر توجه کرده و 
از کمیسیون اتحادیه آفریقا خواسته تا اثرات اقتصادی، اجتماعی و 

امنیتی اعزام این نیروها به نیجر را بررسی کند.
آمادگی مسکو برای پاسخگویی به هرگونه پیشنهاد 

جدی برای حل بحران اوکراین
سخنگوی وزارت خارجه روسیه اعلام کرد، مسکو آماده راه حل 
دیپلماتیک برای بحران اوکراین و آماده پاسخگویی به پیشنهادات 
جدی است. ماریا زاخارووا، سخنگوی وزارت خارجه روسیه گفت: 
»ما همیشه آماده راه حل دیپلماتیک برای بحران و آماده پاسخگویی 
به پیشنهادهای واقعا جدی هستیم.«زاخارووا با اشاره به اینکه طرف 
اوکراینی مذاکره با مسکو را تحریم کرده، تاکید کرد که روسیه از 
میانجیگری و ابتکارات بشردوستانه با هدف دستیابی به صلح بسیار 

قدردانی می کند.
عملیات های  اوج  به  هنوز  صهیونیست:  مقامات 

فلسطینی نرسیده ایم
رادیوی ارتش رژیم صهیونیستی ارزیابی های مقامات ارشد امنیتی 
رادیوی  کرد.  منتشر  را  فلسطینی ها  اخیر  عملیات های  موج  درباره 
این رژیم  امنیتی  از مقامات ارشد  نقل  به  ارتش رژیم صهیونیستی 
اعلام کرد: تا بدین لحظه ما هنوز به اوج عملیات های فلسطینی ها 
بودن  موفقیت آمیز  واقعیت  شد،  تاکید  گزارش  این  نرسیدیم.در 
عملیات اخیر در کنار موفقیت عاملان آن در عقب نشینی، احتمال 

تلاش برای اجرای عملیات های مشابه را افزایش می دهد.
تایوان به دنبال دریافت اولین تانک های آمریکایی 

در سال ۲۰۲۴ 
از  دسته  اولین  باید  تایپه  که  گفت  تایوان  منطقه  دولت  رئیس 
دریافت   ۲۰۲۴ سال  در  را  آمریکا  ساخت  »ام۱«  آبرامز  تانک های 
کند. باوجود هشدارهای مکرر چین درباره روابط رسمی کشورهای 
این  به  تسلیحات  فروش  هرگونه  با  مخالفت  و  تایوان  با  خارجی 
آمریکایی  تانک های  از  سری  اولین  دریافت  به دنبال  تایپه  جزیره، 
است.»تسای اینگ ون« رئیس دولت منطقه تایوان گفت تایپه باید 
سال  در  را  آمریکا  ساخت  »ام۱«  آبرامز  تانک های  از  دسته  اولین 

۲۰۲۴ دریافت کند.
امکان آغاز تحقیق برای استیضاح بایدن وجود دارد 

رئیس مجلس نمایندگان آمریکا از امکان آغاز تحقیق برای استیضاح 
رئیس  کارتی«،  مک  »کوین  داد.   خبر  کشور  این  رئیس جمهور 
بایدن«،  »جو  دولت  اگر  که  داد  هشدار  آمریکا  نمایندگان  مجلس 
امکان  ندهد،  ارائه  را  اسناد  سری  یک  کشور  این  رئیس جمهوری 
آغاز تحقیق برای استیضاح او وجود دارد.مک کارتی در پاسخ به 
درباره  تحقیقات  شروع  برای  را  خود  تصمیم  آیا  که  پرسش  این 
پرونده استیضاح گرفته است یا خیر گفت که اگر بایدن اسنادی را 
که قانونگذاران به دنبال دستیابی به آن هستند، در اختیار کنگره قرار 

ندهد، مجلس نمایندگان تحقیقات را آغاز خواهد کرد.

وحیدی در جمع خبرنگاران: 

از خدایمان است که ما را نقد کنند 
از همه طیف های سیاسی در انتخابات ثبت نام کردند

وزیر کشور گفت: در حال حاضر نمی خواهیم چهره بودن یا 
نبودن کسی را ارزش گذاری کنیم ولی از همه طیف های فکر 

در انتخابات ثبت نام کردند. 
 احمد وحیدی وزیر کشور در حاشیه نشست هفتگی هیئت 
نام  به  نهادی  تشکیل  درباره  خبرنگاران  جمع  در  دولت 
دولت سنج به منظور بررسی و نقد عملکرد دولت گفت: الان 
هم این کار را انجام دهند. ما از خدایمان هست که مردم ما 

را نقد کنند. 
وحیدی در پاسخ به این سوال که چقدر اهل تشریفات هستید، 
گفت: اگر منظور شما از تشریفات اتفاقات زائد است که این 
امر مضموم است و نباید باشد. این به عنوان یک حسن، قلمداد 
نمی شود بلکه تکلیف است. نباید کارهای زائدی انجام دهیم 
که هم هزینه زا است و هم ضرورتی ندارد. الان چیز خاصی 

مورد نظرم نیست، ولی اصل ماجرا روشن است.
بلوچستان و  استان سیستان و  وی درباره مسئله حل آب در 
زابل گفت: در حوزه آب دوستان ما به شدت در حال تلاش 
باشد و  از پروژه ها زمان بر  البته برخی  هستند و کار می کنند 
برخی هم ممکن است سریع تر به نتیجه برسد، در نتیجه این 

موضوع به شکل جدی در حال پیگیری است. 

از  شده  تفکیک  آمار  آیا  که  سوال  این  به  پاسخ  در  وحیدی 
ثبت نام چهره های شاخص در انتخابات مجلس شورای اسلامی 
بودن  چهره  نمی خواهیم  حاضر  حال  در  گفت:  دارد،  وجود 
نبودن کسی را ارزش گذاری کنیم، ولی از همه طیف های  یا 

فکری در انتخابات ثبت نام کردند. 
وحیدی درباره آخرین جزئیات طرح اربعین گفت: همه کارها 
روی روال است و فقط مشکلی در سامانه سماح داشتیم که 
زیارت  و  حج  سازمان  توسط  دیگر  سامانه  یک  آن  کنار  در 
راه اندازی شد. امیدواریم سامانه اصلی هم تا امروز رفع مشکل 
و  آغاز کردند  آنجا  در  را  فعالیت خود  مواکب ها  شود. همه 
متناسب با جمعیتی که در حال عزیمت هستند کارها در حال 
در خروج،  تسهیل  مسائل  درباره  دیگر  کارهای  است.  انجام 

امنیت راه ها هم برقرار است و مشکلی نداشتیم. 
تروریستی  پرونده حمله  درباره آخرین وضعیت  وزیر کشور 
دستگاه های  توسط  پرونده  این  متهمین  گفت:  شاهچراغ 
اطلاعاتی و امنیتی دستگیر شدند و حالا باید محاکمه شوند، 
مراحل آن دنبال می شود. تمام عناصر این اقدام با قدرت ضربه 
خوردند و دستگیر شدند. متهمین حمله تروریستی از بعضی 

کشورها بودند، این فرد تروریست اهل تاجیکستان بود. 

وی در پاسخ به این سوال با توجه به اینکه حمله به شاهچراغ 
دو مرتبه تکرار شده است چه اقدامات امنیتی صورت گرفته 
که شاهد تکرار این صحنه ها نباشیم، گفت: برنامه حفاظتی و 
امنیتی دیده شده بود و اقداماتی هم انجام شد اما در مقایسه 
شد.  انجام  درستی  اقدامات  بود،  شده  طراحی  که  اتفاقی  با 
آنجا  در  ما  دوستان  داد  رخ  تلخی  اتفاق  اینکه  به  توجه  با 
برنامه بیشتری در جهت تحکیم حفاظت از شاهچراغ دارند تا 

محافظت بیشتری صورت بگیرد. 
وحیدی در پاسخ به سوالی در مورد اقدامات وزارت کشور 
در این دو سال، گفت: هفته دولت از موضوعات خوبی است 
که دولت بتواند آخرین دستاوردهای خود را ارائه کند. حجم 
زیادی از افتتاحیه ها در هفته دولت صورت خواهد گرفت و 
اتفاقات  این  و  زیاد دیگری هم کلنگ زنی خواهد شد  حجم 
را در همه حوزه ها داریم. این موارد از نفت و گاز و راه و 
سد گرفته است تا مسائل پروژه های شهری و روستایی را در 

برمی گیرد. 
وحیدی در پاسخ به این سوال که در بحث درگیری بین آمران 
حجاب با خاطیان عنوان شده است که آمرین به حجاب این 
این موضوع  بیشتری درباره  درگیری را آغاز کردند جزئیات 
این  دلیل  است  غلط  کاملا  حرف  این  گفت:   می کنید  مطرح 
است که قوه قضاییه علیه کسی که به آمر حجاب حمله کرده 
است حکم داده است و این گزارش غلط است. آمر حجاب 
کاملا بر اساس ظوابط و اصول رفتار کرده بود و فرد حمله 

کننده خلاف قانون عمل کرد و دادگاه علیه او حکم داد. 
وی در پاسخ به این سوال که طالبان عکاس یکی از رسانه های 
ایرانی را بازداشت کرده و در این خصوص چه پیگیری های 
انجام شده است، گفت: دولت پیگیری این موضوع را انجام 
امور  وزارت  از  باید  را  اتفاق  این  جزئیات  اما  داد  خواهد 

خارجه پیگیری کرد. 
جهت  طالبان  وضعیت  که  سوال  این  به  پاسخ  در  وحیدی 
گفت:  است،  شکلی  چه  به  زائرگردانی  حوزه  در  همکاری 
عزیزان افغانستانی عازم زیارت کربلا بخشی مقیم ایران هستند 
آن ها بدون مشکل می توانند به سفر بروند اما آن هایی که در 
افغانستان هستند با داشتن ویزای عراق مانعی جهت عزیمت 

به کربلا ندارد. 
پمپ  در  طولانی  صف های  شکل گیری  درباره  کشور  وزیر 
برای  تدابیری  نفت  وزارت  نبود.  مهمی  اتفاق  گفت:   بنزین 
ساماندهی بهتر کار خود انجام داده بود و در چند نقطه صف 
با تدبیر انجام شده، این مشکل هم حل شد.  درست شد که 
به خوبی  نفت  وزارت  بنزین،  بالای  بسیار  مصرف  برخلاف 
نیازها را تأمین کرده و مشکلی از این جهت نداریم، هرچند 

تأکید ویژه به کاهش مصرف و بهینه سازی آن وجود دارد.

ریال  میلیارد  هزار و ۱۵۰  مالیاتی گفت:  امور  رییس سازمان 
برای شرکتهای بزرگ معافیت مالیاتی در نظر گرفته شده است، 
در حالیکه به موجب قانونی در سال ۱۴۰۱ شرکتهای بزرگ و 

با گردش مالی نباید از پرداخت مالیات معاف باشند. 
سید محمد هادی سبحانیان روز گذذشته در نشست با روسای 
برنامه  افزود: دولت در لایحه  اتحادیه های صنفی در مشهد 
هفتم توسعه معافیتهای مالیاتی شرکتهای بزرگ را حذف کرده 
بود، زیرا شرکتی که دهها هزار میلیارد تومان گردش مالی و 

هزاران میلیارد تومان سود دارد، چرا باید معاف شود.
وی اظهار داشت: در دنیا نیز بخش بزرگی از مالیات هر کشور 
توسط شرکتهای بزرگ پرداخت می شود، نظام مالیاتی مبتنی 

بر قوانین و نظام حقوقی است که می توان آن را اجرا کرد.
موجب  به  اکنون  هم  گفت:  مالیاتی  امور  سازمان  رییس 
گزارشهای رسمی کشور ۳۰ درصد از تولید ناخالص داخلی 
کشور متعلق به اصناف است، در این راستا باید ۳۰ درصد از 
نیز اصناف پرداخت کنند. در حالی که سهم اصناف  مالیات 
پنج  تنها  شود  می  پرداخت  کشور  در  که  مالیاتهایی  کل  از 

درصد است.
وی تصریح کرد: این نشان دهنده شکاف مالیاتی ۲۵ درصدی 
شکاف  این  پرشدن  به  معتقد  البته  است،  اصناف  بخش  در 
نیستیم زیرا همیشه یکی از افتخارات ما این بوده که نزدیکترین 

ارتباطات را با اصناف داشته ایم.
سبحانیان گفت: در خرداد ماه امسال تبصره موضوع ماده ۱۰۰ 
نقطه  از ۲۰۰  بیش  مالیاتهای مستقیم در کل کشور در  قانون 
خصوص  این  در  و  تشریح  خدمت  میز  قالب  در  کشور  از 
توضیحات لازم به مودیان داده شد که با استقبال مناسب همراه 

بود.
وی علت اصلی بی عدالتی که از سوی اصناف در خصوص 
بودن  سنتی  نتیجه  را  شود  می  احساس  مالیات  پرداخت 
به سمت  رفتن  این شرایط  در  و گفت:  دانست  مالیاتی  نظام 

که  دارد  اهمیت  گذشته  از  بیش  مالیاتی  نظام  هوشمندسازی 
بزودی به این سمت حرکت خواهیم کرد.

نشان کرد: در سال ۱۴۰۲  مالیاتی خاطر  امور  رییس سازمان 
بیش از ۵۰ درصد مالیات حوزه اصناف و مشاغل صفر مطلق و 
متوسط »مالیات ستانی« در سال ۱۴۰۱ از اصناف کشور حدود 
فعالان  که  هایی  اظهارنامه  در  است،  بوده  ریال  میلیون   ۵۰
ابرازی  مالیات  اند،  داده  مالیاتی  امور  سازمان  به  اقتصادی 
نسبت به سال قبل از آن سه برابر شده بود که نشان از افزایش 

تمکین مودیان مالیاتی دارد.
برخی به اسم قرض الحسنه، کار اقتصادی می کنند 

مالیات ستانی  نظام  اینکه  بیان  با  مالیاتی  امور  رییس سازمان 
مالیاتی  گردشهای  و  ها  تراکنش  شفافیت  دنبال  به  هوشمند 
بوده لذا از ابزارها و روشهای مختلف برای پرداخت مالیات 
بهره می گیرد، افزود: دستگاه »پوز« اختصاص به فروش کالا 
پرونده  به  که  لذا حسابی  دارد،  فروش  یا حساب  و خدمت 
مالیاتی افراد متصل فقط باید حساب فروش کالا و خدمات 

باشد و مبلغ دیگری در آن واریز نشود.
به سمت شفافیت جریانهای مالی  قانونگذار  افزود:  سبحانیان 
پیش رفته است، لذا باید حسابهای فروش از حسابهای دیگر 

افراد جدا شود.
وی اظهار داشت: اصناف در کشور طبق قانون مکلف است از 
اول دیماه سال ۱۴۰۲ صورت حساب الکترونیکی صادر کنند، 
اگر رعایت  و  بگیرند  یاد  را  قانون  این  باید  صاحبان صنوف 

نکنند، جریمه خواهند شد.
سمت  به  باید  اینکه  بر  تاکید  با  مالیاتی  امور  سازمان  رییس 
ثبت مودیان جدید مالیاتی برویم، گفت: این موضوع در دولت 
سیزدهم اتفاق افتاده است، از ۱۸ میلیون دستگاه پوز، ۹ میلیون 

دستگاه از چرخه فعالیت خارج شده است.
سبحانیان ادامه داد: صندوق های قرض الحسنه ای در کشور 
وجود دارد که بیش از هزار دستگاه پوز در اختیار دارند اما به 

اسم قرض الحسنه کار اقتصادی می کنند.
وی به افزایش پذیرشهای مودیان مالیاتی در خصوص تبصره 
ماده ۱۱ قانون مالیاتهای مستقیم اشاره و خاطر نشان کرد: طبق 
مالیاتی  اظهارنامه  که  عملکرد سال ۱۳۹۹، کسی  مستند  آمار 
داده و تبصره ماده ۱۰۰ را پذیرفته است، ۲۹ میلیون ریال بوده 
که این در سال ۱۴۰۱ تبصره ۱۰۰ و اظهارنامه به ۵۳ میلیون 

ریال رسیده است.
اظهارنامه  صدور  داشت:  اظهار  مالیاتی  امور  سازمان  رییس 
برابری  سه  رشد  قبل  به  نسبت   ۱۴۰۱ سال  در  مالیاتی  های 

داشته است که نشان از شناسایی مودیان جدید مالیاتی دارد.
وی بیان کرد: اتاق اصناف ایران اذعان داشته است، کسی که 
 ۴۰ تا   ۳۰ است،  کرده  استفاده   ۱۰۰ ماده  موضوع  تبصره  از 
درصد به نفعش تمام شده و مالیات کمتری پرداخت می کند.

سبحانیان با اشاره به استقبال مودیان مالیاتی از تبصره موضوع 
ماده ۱۰۰ قانون مالیاتهای مستقیم گفت: در سال ۱۴۰۰ تعداد 
اظهارنامه ها ۱۰۰ هزار مورد و تعداد پذیرندگان تبصره ماده 
تعداد   ۱۴۰۱ سال  در  بوده،  مورد  هزار   ۲۳۰ میزان  به   ۱۰۰
میزان  به  تبصره ۱۰۰  تعداد  و  مورد  ها چهار هزار  اظهارنامه 

۳۰۰ هزار مورد رسیده است.

مدیریت  نشست  باید  اینکه  بر  تاکید  با  مجلس  نماینده  یک 
اکنون در  استارت زده شود، گفت:  بحران خزر در کشورها 
برخی مناطق شمالی حدود ۱۰۰ تا ۱۲۰ متر دریا عقب نشینی 

داشته و این به معنای فاجعه دریایی و محیط زیستی است. 
کاهش  پی  در  خزر  اوضاع  درباره  خنکداری  علیپور  کمال 
ورودی آب به این دریاچه اظهار داشت: طی چند سال اخیر 
تمامی  در  آبی  منابع  خشکسالی  و  اقلیم  وضعیت  بواسطه 
کشورها از جمله ایران تا حدی دچار تنش شده و به طبع روی 
دریای خزر نیز تاثیر گذاشته به طوری که به خاطر بارش کم 

خزر در سمت کشور ما عقب نشینی زیادی داشته است.
وی افزود: به خاطر کاهش بارندگی در چند سال اخیر تعدادی 
از رودخانه ها حتی در استان های شمالی رو به خشکی رفته اند، 
مثلا از ابتدای اردیبهشت بزرگترین رودخانه ها از جمله تجن 
تالار و همچنین سیاهرود و هراز  و درواقع رودخانه های  و 
بزرگ و وحشی تقریبا خشک شده اند، سمت استان گیلان هم 
سفیدرود اوضاع خوبی ندارد در گلستان هم اوضاع نابسامان 

تقریبا خشک  ایران  از سمت  آبریز خزر  یعنی حوضه  است، 
شده است.عضو هیات نمایندگان استان مازندران با بیان اینکه 
سدسازی ها هم در کاهش ورودی آب به خزر بی تاثیر نبوده 
است، گفت: اکنون موضوع مهم تامین آب بخش کشاورزی 
زمان  برای  آبی  ذخیره  یک  باید  بنابراین  است  شرب  آب  و 
بارش کم داشته باشیم، علاوه بر اینها در برخی نقاط استان های 
خاطر  همین  به  است  داده  رخ  زمین  فرونشست  هم  شمالی 
نمی توان از آب زیرزمینی نیز که سطح آنهم بسیار رو به افت 
است؛ برداشت بی رویه داشت، همه اینها مزید بر علت شد که 

آب کمتری به سمت دریاچه روانه می شود.
وی بیان داشت: اکنون کشاورزان آب بندهایی احداث کرده اند 
که بتواند آب را برای کشاورزی پمپاژ کنند همه اینها منجر به 
این شده که خزر به طور جدی دچار عقب نشینی شده باضافه 
انیکه در سمت روسیه هم روی رودخانه ولگا سدسازی هایی 
و  مرزی  حدود  تعیین  موضوع  از  قبل  بنابراین  است،  شده 
سهم هر کشور از دریاچه موضوع مهم تر کم شدن سطح آب 

دریاچه است که باید به آن پرداخته شود.
مدیریت  نشست  باید  اینکه  بر  تاکید  با  مجلس  نماینده  این 
بحران در کشورها استارت زده شود، خاطرنشان کرد: ما برای 
تعیین حدود و سهم هر کشور از دریای خزر مشکل چندانی 
تفاهمنامه  و  جلسه  تشکیل  با  می تواند  موضوع  این  نداریم 
نیز  نفت و گاز  حل شود همچنین در زمینه حفاری چاه های 
چالش چندانی بین کشورهای حاشیه خزر وجود ندارد هرچند 
معتقدیم باید حدود مرزی نیز با آرامش حل و فصل شود، اما 
کنیم  توجه  آبریز  به حوضه  باید  اینکه  اهمیت  قابل  موضوع 

موضوع اصلی پرداختن به کاهش سطح دریاچه است.
وی متذکر شد: اکنون در برخی مناطق شمالی حدود ۱۰۰ تا 
۱۲۰ متر دریا عقب نشینی داشته و این به معنای فاجعه دریایی 
و محیط زیستی است، باید چاره ای اندیشیده شده و شورای 
مدیریت بحران و تنش آبی خزر برگزار شود تا چاره ای برای 
مشکلات مربوط به کاهش سطح آب دریاچه پیدا شود، اگر 

نگاه مان فقط به اقلیم باشد مشکلی حل نمی شود.

بیان  با  برنامه هفتم توسعه  تلفیق لایحه  سخنگوی کمیسیون 
سربازی  قانون  اصلاح  برای  مصوباتی  کمیسیون  این  اینکه 
که  کرد  تصویب  تلفیق  کمیسیون  که  گفت  است،  داشته 

بودجه صدا و سیما در طول برنامه هفتم افزایش پیدا کند. 
تلفیق  کمیسیون  زنگنه، سخنگوی  محسن  ایسنا،  گزارش  به 
لایحه برنامه هفتم توسعه در نشست خبری گفت: با تصویب 
کمیسیون تلفیق در سال اول برنامه سهم بودجه صدا و سیما 
از منابع بودجه عمومی نسبت به سال ۱۴۰۲، ۷۵ درصد رشد 
خواهد داشت. اکنون سهم صدا و سیما از بودجه سال جاری 
نزدیک به ۰.۸ درصد است که این رقم در سال اول برنامه به 
۱.۱۵ درصد از منابع بودجه عمومی می رسد. این نسبت باید 
تا انتهای سال برنامه حفظ شود؛ این مصوبه به این دلیل است 
که پیش از این در سرفصل برنامه های فرهنگی ساخت ۲۰ 
فیلم سینمایی فاخر مصوب شده بود که بر اساس آن صدا و 
سیما باید قراردادهای چند ساله ببندد و آن را مدیریت کند. 
البته سهم صدا و سیما از بودجه نسبت به سایر کشورها با 
سطح استاندارد فرق دارد. صدا و سیما باید عملکرد سالانه 
نظارت  و شورای  فرهنگی  کمیسیون  به  تفکیک  به  را  خود 

اعلام کند.
کمیسیون  مصوبات  درباره  تلفیق  کمیسیون  سخنگوی 
کل  ستاد  از  مصوبه ای  در  ما  گفت:  سربازی  خصوص  در 
نیروهای مسلح به عنوان متولی مباحث سربازی خواسته ایم 
که نسبت به اصلاح قانون سربازی اقدام کند که این شامل 
متناوب بودن زمان  مواردی همچون کاهش مدت سربازی، 
سربازی و تبدیل سربازی به خدمات دیگر است. قرار است 
این اصلاحات در سال اول برنامه آورده شده و به تایید مقام 
که  شد  مصوب  هم  معافیت ها  درباره  برسد.  رهبری  معظم 
یا سه  دارای دو  بالای ۳۵ سال و  مشمول کسانی شود که 

فرزند هستند.
مصوبات  که  مواردی  تمامی  در  کرد:  بیان  پایان  در  وی 
مشمول دستگاه ها و سازمان های زیر نظر رهبری می شود و 
یا نیروهای مسلح که فرماندهی آن با فرمانده کل قوا است، 
اذن  به  منوط  اینها  که  است  آمده  ماده ۱۱۸ لایحه  آخر  در 

رهبری است.

سخنگوی کمیسیون تلفیق گفت: مقرر شد که وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی به منظور حمایت از اصحاب هنر، فرهنگ و 
رسانه نسبت به پوشش بیمه تامین اجتماعی اعم از خدمات 

درمانی و بازنشستگی اقدام کند. 
شورای  مجلس  تلفیق  کمیسیون  سخنگوی  زنگنه  محسن 
اسلامی در تشریح جلسه کمیسیون تلفیق در رابطه با ارتقاء 
فرهنگ عمومی و رسانه گفت:در جلسه کمیسیون تلفیق مواد 
۷۳ تا ۷۵ برنامه هفتم توسعه  که در مورد خصوص حوزه 

فرهنگ و رسانه   مورد بررسی قرار گرفت. 
وی افزود: مقرر شد تا پایان برنامه هفتم توسعه تولید سالانه 
 ۲۵ رشد  همچنین  شود.  ساخته  ارزشمند  و  فاخر  فیلم   ۲۰
درصدی موسسات فرهنگی هنری و رشد ۷ درصدی هنرجو 

هنرستان ها در هر سال  برنامه ریزی شد.
زنگنه اظهار داشت: از دیگر مصوبات کمیسیون آن بود که 
رشد ۲۵ درصدی هنرجویان هنرستان ها در حوزه پویانمایی 
داشته باشیم و همچنین حداقل ۷۳۰۰ ساعت تولید پویانمایی 

ویژه کودکان و نوجوانان ساخته شود.
رایانه ای  بازی های  تولید  درصدی   ۶۰ رشد  داد:  ادامه  وی 
ویژه کودک و نوجوان و تربیت حداقل ۲۰ هزار مربی سواد 
رسانه ای و همچنین ۱۰ هزار مسجد پایگاه قرآنی تا انتهای 
مقرر  با تصویب کمیسیون  بگیرد.  برنامه هفتم توسعه شکل 
شد با ایجاد ۱۲۰۰ مدرسه رسمی حفظ قرآن دولتی و غیر 
دولتی، تعداد حافظان قرآن ۱ تا ۳۰ جزء حداقل به ۱۰ میلیون 

نفر برسد.
کشور  فرهنگی  نظام  در  تحول  به جهت  کرد:  تاکید  زنگنه 
مجموعه های  سایر  و  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزارت 
هفتم  برنامه  اول  سال  طول  در  که  شده اند  مکلف  فرهنگی 
ماموریت ها،  روش ها،  رویکردها،   ، رویه ها  اصلاح  توسعه 
ساختار هار و تشکیلات دستگاه های فرهنگی را در دستور 

کار خود قرار دهند.
وی اضافه کرد:  وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی به منظور 
پوشش  به  نسبت  رسانه  و  هنر،فرهنگ  اصحاب  از  حمایت 
بیمه تامین اجتماعی اعم از خدمات درمانی و بازنشستگی با 

رعایت بند ش ماده ۲۹ اقدام کند.
مرکز  فعالیت های  شد:  آور  یاد  تلفیق  کمیسیون  سخنگوی 
توسعه فرهنگی و بنیاد ملی بازی های رایانه ای  وزارت ارشاد 
به صورت یک سازمان تجمیع شود. همچنین  هزینه انشعاب 
مجموعه های فرهنگی بر اساس نرخ تعرفه فرهنگی محاسبه 

می شود.

رییس امور مالیاتی خبرداد 

فعالیت اقتصادی بنام قرض الحسنه
شرکتهای بزرگ نباید از مالیات معاف باشند 

زنگنه: 
قانون سربازی اصلاح می شود
افزایش بودجه صدا و سیما در 

برنامه هفتم

یک نماینده مجلس عنوان کرد

خزر ۱۰۰ متر عقب نشینی کرد 
پیشنهاد برگزاری نشست مدیریت بحران 

مصوبات کمیسیون تلفیق برای 
اهالی فرهنگ و رسانه 

از  اسلامی  شورای  مجلس  اجتماعی  کمیسیون  سخنگوی 
درخواست ۱۱۱ نماینده مجلس برای در اولویت قرار گرفتن 
لایحه اصلاح ماده ۸۷ قانون مدیریت خدمات کشوری خبر 

داد. 
با استناد  ایسنا اظهار کرد:  با  حسین گودرزی در گفت وگو 
به ماده ۱۰۰ قانون آیین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی 
هیئت  به  نامه  در  مجلس  نمایندگان  از  نفر   ۱۱۱ تعداد 
بررسی  گرفتن  قرار  اولویت  در  خواستار  مجلس  رئیسه 
 ۸۷ ماده  اصلاح  لایحه  درباره  اجتماعی  کمیسیون  گزارش 
ساعت  کاهش  موضوع  کشوری  خدمات  مدیریت  قانون 
اداری در  افزایش تعطیلات  اداری در هفته و  کار کارکنان 
سایر استان ها و شهرستان ها از یک روز به دو روز در هفته 

گردیدند.
مجلس  داخلی  نامه  آیین  قانون   ۱۰۰ ماده  برابر  افزود:  وی 
از  خارج  رسیدگی  خواستار  نمایندگان  از  نفر   ۵۰ چنانچه 
یا لایحه ای شوند هیئت رئیسه موظف است  به طرح  نوبت 
در اسرع وقت نسبت به بررسی آن در صحن مجلس اقدام 
نمایند.سخنگوی کمیسیون اجتماعی مجلس درباره جزئیات 
 ۸۷ ماده  اصلاح  لایحه  درباره  اجتماعی  کمیسیون  گزارش 
که  لایحه  این  در  گفت:  کشوری  خدمات  مدیریت  قانون 
کلیات آن در مجلس تصویب و جزئیات آن خرداد ماه در 
اداری  پایان رسیده است، میزان کار  به  کمیسیون اجتماعی 
در هفته از ۴۴ ساعت فعلی به ۴۰ ساعت کاهش و روزهای 

تعطیل از یک روز به دو روز افزایش می یابد.

سخنگوی کمیسیون اجتماعی خبر داد
درخواست ۱۱۱ نماینده مجلس برای 

کاهش ساعت کار کارکنان اداری
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تعاون روستایی گیلان 
در ۱۱ شهرستان برنج پارسال

 را خریداری می کند

برپایی سیزدهمین نمایشگاه تخصصی 
تاسیسات استان گیلان در رشت

بسته های  مناسب  تدوین  ضرورت  بر  رشت  شهردار 
سرمایه گذاری به منظور جذب سرمایه گذار در این شهر تاکید 
کرد و گفت: اجرای پروژهای تالاب عینک و گیل لند، موجب 

افزایش ماندگاری گردشگران در سطح شهر رشت می شود. 
رحیم شوقی، شهردار رشت در جلسه بررسی طرح های جذب 
مشارکت های  و  سازمان سرمایه گذاری  محل  در  سرمایه گذار 
مردمی با حضور رئیس کمیسیون توسعه پایدار شورا با تاکید 
بر ارائه طرح های مناسب گردشگری برای جذب سرمایه گذار، 
مناسبی  بستر  گیل لند  و  عینک  تالاب  پروژه های  کرد:  اظهار 

برای جذب سرمایه گذار محسوب می شوند.
بسته های  و  طرح ها  مناسب  تدوین  ضرورت  بر  وی 
تاکید  رشت  در  سرمایه گذار  جذب  منظور  به  سرمایه گذاری 
افزایش  موجب  گردشگری  پروژه های  اجرای  افزود:  و  کرد 

ماندگاری گردشگران در سطح شهر رشت می شود.
بسته های  معرفی  برای  ویژه  بر تلاش  تاکید  با  شهردار رشت 
کرد:  اذعان  لند،  گیل  پروژه  و  عینک  تالاب  سرمایه گذاری 
پروژه عظیم پارک آبی گیل لند نمادی جدید در استان گیلان 

است.
در  نظیر  کم  پروژه ای  را  عینک  تالاب  سرمایه گذاری  شوقی، 
مناسب  دسترسی  کرد:  خاطرنشان  و  دانست  کشور  شمال 
از  زیبا  چشم انداز  و  طبیعی  آبگیر  وجود  اصلی،  جاده  به 

ویژگی های پروژه است.
شورای  پایدار  توسعه  کمیسیون  رئیس  رضویان،  سیدحسین 

صنعت  توسعه  مذکور  جلسه  در  نیز  رشت  شهر  اسلامی 
گردشگری را از سیاست های این کمیسیون عنوان کرد و گفت: 

تالاب عینک جاذبه ای دیدنی و بی نظیر در دل رشت است.
بسته های  و  طرح ها  سازمان  سرپرست  عطایی،  ناصر 

طرح های  جذب  بررسی  جلسه  در  نیز  رشت  سرمایه گذاری 
سرمایه گذاری این شهر با اشاره به پروژه های رینگ ۹۰ متری 
و پارک ۴۵۰ هکتاری، اظهار کرد: پروژه های تالاب عینک و 

لندفیل از پروژه آماده معرفی به سرمایه گذاران است.

مدیرکل بهزیستی گیلان با بیان اینکه تا پایان مرداد سال۱۴۰۲، 
کل تماس های استانی به خط تلفن )۱۲۳( اورژانس اجتماعی، 
۱۵۷۲ مورد و تعداد خدمات سیار صورت پذیرفته ۲۷۲ مورد 
بود اظهار داشت: از تعداد ۲۷۲ مورد خدمات سیار صورت 
پذیرفته در استان گیلان، ۱۲۲مورد مربوط به شهرستان رشت 
به عنوان سالمند رها و  تعداد ۳۶ مورد  این  از  باشد که  می 
پذیرش  اداره  هماهنگی  با  در خیابان  واقع شده  غفلت  مورد 
داده  ارجاع  سالمندان  نگهداری  مراکز  به  استان  هماهنگی  و 

شدند.
اکثر  که  موضوع  این  به  اشاره  با  دانا  بین  سیدمهدی خدمت 
سالمندان انتقال داده شده مبتلا به بیماری آلزایمر هستند خاطر 
نشان کرد: بسیاری از این سالمندان بدون هماهنگی و اطلاع 
فرزندان و با توجه به مبتلا بودن به بیماری آلزایمر توسط تیم 
اورژانس اجتماعی در خیابان مشاهده و ساماندهی شدند که 
انتظار می رود فرزندان برای پیشگیری از بروز اتفاقات ناهنجار 
و سهولت در یافتن والدین خود از دستبند اطلاعاتی حاوی 

مشخصات فردی و مکانی استفاده کنند. 
وی در ادامه به موضوع کودکان بی سرپرست و بدسرپرست 
اشاره کرد و گفت: ۴۱ مورد از خدمات صورت گرفته توسط 
تیم اورژانس اجتماعی شهرستان رشت مربوط به کودکان بی 
سرپرست و بدسرپرست بود که همگی با در نظر گرفتن قوانین 

سازمانی در خانه های شبانه روزی ساماندهی شدند. 

خدمت بین دانا افزود: پیرو تماسهای واصله از خانواده ها، ۵ 
مورد بیمار اعصاب و روان در مرکز درمانی شفا بستری گردید 
به مراکز نگهداری  نیز  و ۱۴ مورد زن آسیب دیده اجتماعی 

جهت رسیدگی و انجام اقدامات قانونی ارجاع داده شدند. 
روانی  آرامش  و  امنیت  موضوع  گیلان  بهزیستی  مدیرکل 
حل  جهت  در  روانشناسی  ی  مشاوره  نقش  و  ها  خانواده 
و  برشمرد  موثر  بسیار  را  اجتماعی  و  خانوادگی  موضوعات 
گفت: متاسفانه با توجه به بروز آسیبهای اجتماعی و اختلافات 
خانوادگی، دختران و زنان، محل زندگی خود را ترک نموده 
در  فرار  مورد   ۴ حیث  این  از  که  کنند  می  فرار  منزل  از  و 
تحت  مراکز  به  همگی  که  شد  ثبت  اجتماعی  اورژانس  آمار 

اقدام  مورد  داده شدند و همچنین۱۹  انتقال  بهزیستی  نظارت 
با  نیز به اورژانس اجتماعی اطلاع داده شد که  به خودکشی 
حضور بهنگام تیم اورژانس اجتماعی همگی این افراد از انجام 

اقدام منصرف و به مرکز درمانی شفا ارجاع داده شدند. 
در  متجاهر  معتادین  ساماندهی  به  همچنین  دانا  بین  خدمت 
تیم  های  زنی  گشت  طی  گفت:  و  کرد  اشاره  شهر  سطح 
شهر  در  متجاهر  معتاد  مورد   ۳ اجتماعی  اورژانس  تخصصی 
اعتیاد تحت  به مراکز ترک  رشت شناسایی شدند که همگی 
بهره  بهزیستی  از خدمات سازمان  انتقال داده شده و  نظارت 

مند گردیدند. 
مدیرکل بهزیستی گیلان در پایان، فعالیت اورژانس اجتماعی 
تصریح  و  دانست  بهزیستی  سازمان  تاثیرگذار  از خدمات  را 
کرد: اورژانس اجتماعی بعنوان پیشانی سازمان در حال خدمت 
بروز  بالای  آمار  به  توجه  با  افراد جامعه است که  به  رسانی 
آسیب های اجتماعی در استان ، کارشناسان اورژانس اجتماعی 
در  روانشناسانه  و  هنگام  به  مداخله  با  روزی  شبانه  بصورت 
صدد کاهش و رفع آسیب های اجتماعی بر می آیند و مردم 
نیز می توانند در صورت بروز هرگونه مشکلات اجتماعی با 
خط تلفن ۱۲۳ ارتباط برقرار نمایند تا کارشناسان متخصص 
اورژانس اجتماعی با مشاوره روانشناسانه و حضور بموقع در 
محل رویداد، به حل مشکلات مردم در جهت کاهش آسیبهای 

اجتماعی بشتابند. 

مدیرعامل شرکت گاز استان گیلان گفت: درهفته دولت امسال 
کوهستانی  و  صعب العبور  روستای   ۱۵ به  رسانی  گاز  طرح 
به  ریال  میلیارد  بر ۱۹۰  بالغ  هزینه ای  با  واحد صنعتی  و ۲۷ 

بهره برداری می رسد.
»عیسی جمال نیکویی« اظهار داشت: با بهره مندی این روستاها 
از نعمت گاز طبیعی، مجموع روستاهای برخوردار از گاز در 

استان به ۲ هزار و ۱۳۶ عدد می رسد.
در  خانوار  با جمعیت ۵۲۰  روستاها  این  این که  بیان  با   وی 
شهرستان های تالش، آستارا، شفت، لنگرود و املش قرار دارند، 
گفت: برای گازرسانی به این مناطق بیش از ۱۵۷ میلیارد ریال 
خانوارهای  بهره مندی  درصد  افتتاح،  این  با  و  شده  هزینه 

روستایی استان به ۹۷.۱ درصد خواهد رسید.
 جمال نیکویی درخصوص گازرسانی گسترده در گیلان اظهار 
داشت: گازرسانی به همه شهرها و ۲ هزار و ۱۳۶ روستا کاری 

و  سازمان ها  همه  همکاری  با  بحمدالله  که  بوده  عظیم  بسیار 
نهادهای دولتی در استان به ثمر نشسته است.

گاز رساني به 27 واحد صنعتی در مناطق مختلف گیلان
 مدیرعامل شرکت گاز استان گیلان همچنین از گازرساني به 

استان خبر داد و گفت:  مناطق مختلف  ۲۷ واحد صنعتی در 
حجم جایگزینی سوخت این صنایع ۴۰ میلیون مترمکعب در 
سال بوده و برای گاز رسانی به آن ها بیش از ۳۲ میلیارد ریال 

هزینه شده است.
 وی در بخش دیگری از سخنان خود در خصوص پروژه های 
در دست اجرای این شرکت گفت: با مساعدت مدیران شرکت 
به ۱۵۲روستا  ایران، مجوزهای عملیات گاز رسانی  ملی گاز 
در شهرستان های رودسر، تالش، املش، سیاهکل و رودبار اخذ 
و پیمان سپاری آن ها در قالب 8 پیمان برای سال های ۱۴۰۲ و 

۱۴۰۳ انجام شده است.
و  اشتغال  ایجاد  گاز در جهت  نقش  پایان  در   جمال نیکویی 
پیشرفت استان را بسیار مهم  برشمرد و گفت: بهره برداری از 
طرح های گاز رسانی، موجب ایجاد شغل و کسب درآمد برای 

ساکنین مناطق تازه برخوردار از گاز خواهد شد.

سال  از  گفت:  گیلان  اسلامی  انقلاب  مسکن  بنیاد  مدیرکل 
های  کمک  ریال  میلیون   ۷۲۰ و  هزار   ۳۳ کنون  تا   ۱۴۰۰
تامین  برای  خیرین  سوی  از  نقدی(  غیر  و  )نقدی  بلاعوض 
 ۱۰۰ حساب  به  استان  محروم  و  نیازمند  خانواده های  مسکن 

امام واریز شده است. 
حامد دائمی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: ۱۳ هزار و 
۵۴۹ میلیون ریال از این کمک ها به صورت نقدی و مبلغ ۲۰ 
هزار و ۱۷۱ میلیون ریال به صورت غیرنقدی)در قالب مصالح، 
نیروی انسانی، خدمات فنی و مهندسی و تخفیفات در اجرا( 
برای کمک به تامین مسکن محرومان و نیازمندان از سال ۱۴۰۰ 

تاکنون پرداخت شده است.
وی با بیان اینکه از محل کمک های نقدی و غیر نقدی خیران 
گیلانی برای ساخت ۱۱۵ واحد مسکونی شهری و روستایی 
همچنین  کرد:  اظهار  شد،  گرفته  بهره  نیازمندان  و  محرومان 
۳۵ واحد مسکن شهری و روستایی محرومان و نیازمندان در 

دست اجراست.
دائمی، کمک به تامین واحدهای مسکونی شهری و روستایی 
و  )ره(  امام   ۱۰۰ حساب  عوض  بلا  های  کمک  محل  از 
این  طی  مستضعفان  بنیاد  و  مسکن  بنیاد  دوجانبه  تفاهم نامه 
مدت را ۲۱ هزار و ۶۹۶ میلیون ریال عنوان و تصریح کرد: از 
سال ۱۴۰۰ تاکنون)مرداد ۱۴۰۲( بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
گیلان از محل کمک های بلاعوض حساب ۱۰۰ امام)ره( ۱8 
هزار و ۲۹۶ میلیون ریال و از محل تفاهم نامه دوجانبه سه هزار 
و ۴۰۰ میلیون ریال و در مجموع ۲۱ هزار و ۶۹۶ میلیون ریال 
کمک نقدی بلاعوض به منظور کمک به احداث خرید تعمیر 
تکمیل، تجهیز و یا رهن و اجاره ۱۱۵ خانواده محروم شهری 

و روستایی پرداخت کرده است.
وی یادآور شد: در سال ۱۴۰۱ تفاهم نامه ای بین بنیاد مسکن 
بر  منعقد که  تامین مسکن محرومین  برای  بنیاد مستضعفان  و 
اساس آن مبلغ ۴۰ میلیارد ریال اعتبار به عنوان سهمیه استان 
گیلان برای تامین مسکن محرومین در نظر گرفته شده که این 
خانواده های  برای  بلاعوض  کمک  عنوان  به  تسهیلات  میزان 
واجد شرایط که بر اساس شرایط مندرج در شیوه نامه ابلاغی 

مشخص شده، پرداخت می شود.
کرد:  خاطرنشان  گیلان  اسلامی  انقلاب  مسکن  بنیاد  مدیرکل 
محرومان  مسکن  برای  شده  پرداخت  بلاعوض  تسهیلات 
درخواست  نوع  و  جغرافیایی  محل  متقاضی  نیاز  به  توجه  با 

متفاوت است.
وی تعداد خانواده های حمایت شده برای تامین مسکن از محل 
حساب ۱۰۰ امام را ۱۰۶ خانوار ذکر و اظهار کرد: در مجموع 
بیش از ۲۷ هزار و 8۱۶ میلیون ریال برای اجرای این واحدها 
تفاهمنامه  از محل  میلیون ریال  بود که ۲۰ هزار و ۹۱۶  نیاز 

دوجانبه و بالغ بر۱۹ هزار میلیون ریال برای تامین واحدهای 
مسکونی محرومین از طریق کمک های بلاعوض خیرین استان 

از سال ۱۴۰۰ تا مرداد ۱۴۰۲هزینه شده است.
دائمی یادآور شد: در زمان حاضر نیز بیش از ۱۵ پرونده واجد 
استان  امام )ره(  شرایط دیگر در کمیته اجرایی حساب ۱۰۰ 
بررسی و تایید شده و در نوبت اخذ کمک بلاعوض قرار دارد.

این مسئول تصریح کرد: تفاهمنامه تامین مسکن خانواده های 
در  بهزیستی  پوشش  تحت  معلول  عضو   ۲ حداقل  دارای 
سال ۹۴ هم با رویکرد کمک به تامین مسکن آنها بر اساس 
تفاهمنامه منعقده بین بنیاد مسکن و بنیاد مستضعفان و سازمان 
ملی زمین و مسکن و سازمان بهزیستی کشور به انجمن خیرین 

مسکن ساز ایران پیگیری شد.
مسکن  تامین  به  کمک  برای  اساس  این  بر  کرد:  عنوان  وی 
خانواده های هدف در شهرها در مجموع به مبلغ ۳۰۰ میلیون 
ریال و در روستاها به مبلغ ۱۷۰ میلیون ریال کمک بلاعوض 
به  بهره مسکن  تسهیلات کم  به همراه  تا  یابد  اختصاص می 
افزایش  و  زمان  گذشت  با  اینکه  ضمن  شود.  پرداخت  آنان 
تورم مبلغ بلاعوض تخصیصی پرداختی به خانواده ها ۲ برابر 

شده است.
تامین مسکن خانوارهای دارای  برای  به سهمیه گیلان  دائمی 
و  اشاره  روستایی(  و  استان)شهری  معلول  عضو  دو  حداقل 
بیان کرد: از سهمیه ۱۱۳ مسکن خانوار روستایی تاکنون ۱۷ 
واحد مسکونی تحویل شده و ساخت مسکن ۹۶ خانوار دیگر 
در دست اجراست و برای تامین مسکن بخش شهری نیز برای 
خانوار   ۲۳ واحدمسکونی  که  شده  برنامه ریزی  خانوار   ۱۳۴
تحویل شده و برای ۱۱۱ خانوار دیگر نیز در دست اجراست.

شهردار رشت در جلسه بررسی طرح های قابل سرمایه گذاری عنوان کرد 

افزایش ماندگاری گردشگران در رشت با اجرای پروژه های 
تالاب عینک و گیل لند

مدیرکل بهزیستی گیلان عنوان کرد

ارائه خدمات سیار اورژانس اجتماعی بهزیستی گیلان به ۲۷۲ نفر

مدیرعامل شرکت گاز گیلان خبر داد

افتتاح 4۲ طرح گاز رسانی در هفته دولت امسال

خیرین گیلانی ۳۳ هزار میلیون ریال برای تامین مسکن محرومان کمک کردند

مدیر تعاون روستایی گیلان اعلام کرد: اتحادیه تعاونی های 
روستایی در ۱۱ شهرستان استان آماده خرید برنج کشاورزان 

به صورت حمایتی - توافقی هستند. 
به  توجه  با  کرد:  اظهار  لسکوکلایه  پور  حسن  کیوان 
پیگیری های انجام شده استانی و نشست هایی با وزیر جهاد 
برنجکاران،  برنج سال گذشته  بر خرید  تاکید  و  کشاورزی 
باقیمانده ورود  تعاون روستایی استان برای خرید محصول 

کرده است.
وی تولید برنج در گیلان را حدود ۷۵۰ هزار تن عنوان کرد 
و افزود: از این میزان در سال گذشته حدود ۶۴۰ هزار تن 
به فروش رسید و ۱۱۰ هزار تن برنج شامل 8۰ درصد برنج 
کیفی و ۲۰ درصد پرمحصول باقی مانده بود که بر اساس 
آمارهای دریافتی در زمان حاضر با خریدی که انجام شده 
هنوز ۴۰ هزار تن دیگر باقی است ضمن اینکه پیش از این 
شرکت های زنجیره ای برای خرید برنج مازاد ورود کردند.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیلان با اشاره به آغاز خرید 
فروشگاه های  گفت:  استان  کشاورزان  مازاد  برنج  توافقی 
توافقی  گیلان  کشاورزان  از  هارا  برنج  این  زنجیره ای 

خریداری می کنند.
برنج  روستایی  تعاون  اینکه  بیان  با  لسکوکلایه  پور  حسن 
سال گذشته کشاورزان گیلان را با توجه به کیفیت محصول 
خریداری می کند، بیان کرد: برنج کیفی از ۷۰ تا ۷۳ هزار 
تومان و برنج پرمحصول شیرودی ۴۰ هزار و ۵۰۰ تومان و 

فجر ۴۶ هزار و ۵۰۰ تومان خریداری می شود.
وی در ادامه با تشریح سایر اقدامات تعاون روستایی گیلان 
در خریدهای توافقی و تضمینی محصولات کشاورزی اعم 
از گندم، پیله تر ابریشم و برگ سبز چای اضافه کرد: بیش از 
هزار تن برگ سبز چای در سال جاری از چایکاران گیلان 

خریداری شد.
تعاون روستایی گیلان، توزیع ۱۶ هزار و ۴۰۰ جعبه  مدیر 
تخم نوغان بین نوغانداران استان در سال جاری را از دیگر 
فعالیت های این اداره کل عنوان کرد و افزود: حدود ۳۱۴ 
 ۲۵۵ که  دارد  وجود  استان  در  اتحادیه  و  تعاونی  شرکت 

اتحادیه فعال است.
ارایه  برای  روستایازار  دایمی  نمایشگاه  برپایی  به  وی 
اشاره  آینده  ماه  سه  تا  کشاورزان  تولیدات  و  دستاوردها 
و  رشت  بیشه  حاج  اول  در  نمایشگاه  این  افزود:  و  کرد 

بازیاگوراب لاهیجان فعال می شود.

معرفی  جشنواره  برپایی  از  گیلان  اجتماعی  تأمین  مدیرکل 
کارفرمایان برتر در این استان خبر داد و گفت: کارفرمایان 

در این جشنواره با شاخص های بیمه ای سنجیده می شوند.
از  حمایت  کرد:  اظهار  مهر،  با  گفتگو  در  مرتضوی  کیوان 
اولویت  در  با سابقه درخشان  و  دلسوز  متعهد،  کارفرمایان 

سازمان تأمین اجتماعی است.
وی از برگزاری جشنواره معرفی کارفرمایان برتر در گیلان 
خبر داد و افزود: سازمان تأمین اجتماعی طبق روال سنت 
گذشته در راستای حمایت از کارفرمایان و ترغیب و تشویق 
آنها به تولید و اشتغال با پیوست شاخص های بیمه ای اقدام 

به برپایی این جشنواره می کند.
بیشتر  جزئیات  به  اشاره  با  گیلان  اجتماعی  تأمین  مدیرکل 
ابتدا کمیته  بیان کرد: در  جشنواره معرفی کارفرمایان برتر، 
ارزیاب شعب در نقاط مختلف گیلان بویژه در شهرستان ها 
عملکرد کارفرمایان را مورد بررسی قرار داده و افراد برتر 

شناسایی و به استان معرفی می کنند.
مرتضوی ادامه داد: پس از ارزیابی شعب شهرستانی، کمیته 
شده  معرفی  افراد  و  شده  تشکیل  استان  مرکز  در  ارزیاب 

غربالگری نهایی می شود و افراد برتر انتخاب می شوند.
وی با بیان اینکه شاخصه های بیمه ای مهم ترین معیار انتخاب 
کارفرمایان برتر است، افزود: ارائه به موقع لیست حق بیمه 
کارکنان، واقعی سازی دستمزدها، عدم بدهی معوق حقوق 
پرونده کارگری کارفرمایی،  نداشتن  بیمه ای،  معوقات  یا  و 
رعایت ایمنی و کاهش خطرات ناشی از بی احتیاطی در کار 
و همچنین استفاده پررنگ از سامانه غیرحضوری در انجام 
امورات در انتخاب افراد و کارفرمای برتر تأثیر مستقیم دارد.

گسترده  ابعاد  به  اشاره  با  گیلان  اجتماعی  تأمین  مدیرکل 
کارفرمایان  کرد:  اضافه  برتر،  کارفرمایان  معرفی  جشنواره 
صنعتی، صنفی، تولیدی و خدماتی در این رویداد مشارکت 

دارند.
برتر  کارفرمایان  جشنواره  اهداف  تشریح  به  مرتضوی 
پرداخت و بیان کرد: ارتقای سطح کیفی فعالیت ها، افزایش 
تعاملات دو طرفه، افزایش رضایتمندی عمومی و همچنین 
الگوسازی و معرفی الگوهای برتر تنها بخشی از اهداف این 
جشنواره است که در راستای تحقق شعار سال مبنی بر مهار 

تورم و رشد تولید برگزار می شود.
وی با بیان اینکه اختتامیه جشنواره کارفرمایان برتر در آذرماه 
خواهد بود، افزود: کمیته های ارزیاب شعب و مرکز ۴ ماه 
فرصت دارند تا کارفرمایان برتر گیلان را شناسایی و معرفی 

کنند.

برپایی جشنواره معرفی 
کارفرمایان برتر در گیلان

در  گیلان  استان  تاسیسات  تخصصی  نمایشگاه  سیزدهمین 
رشت گشایش یافت .

مدیر عامل شرکت نمایشگاه های بین المللی گیلان درحاشیه 
های  سیستم  و  تاسیسات  نمایشگاه  سیزدهمین  افتتاحیه 
نمایشگاه  این  داشت:  اظهار  گیلان  سرمایشی  و  گرمایش 
فرصت بسیار ارزشمندی را برای صاحبان صنایع فراهم می 
آورد تا توانمندی ها، محصولات و دستاوردهای خود را در 

سطح وسیعی عرضه نمایند.
حضور  با  تخصصی  نمایشگاه  این  افزود:  قاسمی  سلمان 
جمع کثیری از شرکتهای صنعتی استانی و کشوری برگزار و 

همواره با استقبال بی نظیر صنایع مواجه بوده است.
نمایشگاه تخصصی  این  برگزاری  از  به هدف  ادامه  در  وی 
نمایشگاه  این  در  صنعتی  شرکتهای  گفت:  و  کرد  اشاره 
را  خود  های  نوآوری  و  فنی  های  قابلیت  محصولات، 
دست  با  تعامل  از  و  نمایند  می  ارائه  کنندگان  بازدید  به 
تجاری موجود  تاسیسات و فرصت های  اندرکاران صنعت 

بهره می گیرند.
این  اینکه  بیان  با  گیلان  المللی  بین  نمایشگاه  مدیرعامل 
ماه  شهریور   ۳ تا  مرداد   ۳۱ تاریخ  از  تخصصی  نمایشگاه 
های  نمایشگاه  دایمی  محل  در   ۲۲ تا   ۱۶ ساعت  از   ۱۴۰۲
تولیدی  واحد های  داد:  ادامه  است،  دایر  گیلان  المللی  بین 
و بازرگانی محصولاتی از قبیل لوله و اتصالات، تاسیسات 
مکانیکی ساختمان، پمپ، لوله و تجهیزات استخری، دستگاه 
های تصفیه آب، ساندویچ پنل، هواکش و الکتروموتور و... 

را در این نمایشگاه ارائه نموده اند.

مدیرکل اوقاف و امور خیریه گیلان با اشاره به اهمیت برپایی 
از  جامعه  رفتاری  اصلاح  گفت:  قرآنی  محافل  و  مسابقات 

مسیر قرآن می گذرد.
افتتاحیه چهل و ششمین دوره  حجت الاسلام ستار علیزاده 
کرد:  اظهار  رودسر،  در  گیلان  کریم  قرآن  مسابقات  استانی 
تبیین و نشر معارف اسلامی و قرآنی در اولویت همگان قرار 

گیرد.
قرآنی،  محافل  و  مسابقات  برپایی  اهمیت  به  اشاره  با  وی 

افزود: اصلاح رفتاری جامعه از مسیر قرآن می گذرد.
و  بسط  اینکه  بیان  با  گیلان  خیریه  امور  و  اوقاف  مدیرکل 
گسترش فعالیت های قرآنی در سایر شهرستان ها مورد تاکید 
است، گفت: مرکزیت محوری فعالیت های فرهنگی و قرآنی 
اینگونه فعالیت ها باید در جای جای این  اثربخش نیست و 

استان بروز و نمود پیدا کند.
علیزاده با تاکید بر توسعه فعالیت های قرآنی از مرکز به سایر 
شهرهای گیلان، بیان کرد: توانمندسازی فعالیت های فرهنگی، 
مذهبی و قرآنی در شهرها منجر به بسط و گسترش فرهنگ 
قرآنی می شود.وی از برگزاری مسابقات قرآنی در هفته دولت 
خبر داد و افزود: رونق بخشی فعالیت های فرهنگی و قرآنی 

در طول ایام و مناسبت های مختلف مورد تاکید است.
هتک  محکومیت  با  گیلان  خیریه  امور  و  اوقاف  مدیرکل 
کرد:  بیان  دشمنان،  سوی  از  قرآنی  آسمانی  کتاب  حرمت 
به  حرکت  هتک  بلندبالا،  طوماری  در  گیلان  قرآنی  جامعه 

ساحت مقدس را محکوم کردند.
گیلان،  در  قرآنی  ارزشمند  قابلیت های  به  اشاره  با  علیزاده 
اضافه کرد: گیلان در بخش های مختلف مسابقات قرآنی ملی 
و بین المللی نام آوران زیادی دارد و خوش درخشیده است.

وی از ۷ برگزیده گیلانی در مسابقات ملی قرآن در بخش های 
در  گیلان  قرآنی  قابلیت های  افزود:  و  داد  خبر  مختلف 

بخش های مختلف بسیار ارزشمند و قابل دفاع است.

صادرات ۲۵۳ میلیون دلاری کالا 
از مرزهای سه گانه آستارا

سال  نخست  ماهه  چهار  در  گفت:  آستارا  گمرک  مدیرکل 
از  دلار  میلیون   ۲۵۳ ارزش  به  کالا  تن  هزار   ۳۰۶ جاری 
مرزهای سه گانه زمینی، دریایی و ریلی آستارا به خارج از 
با مدت  کشور صادرات غیرنفتی شده است که در مقایسه 
مشابه سال قبل از حیث ارزش ۴۲ درصد رشد داشته است. 
کالاهای  ایسنا،  با  گفت وگو  در  ذوالقدری  حسین  علی 
شمال  در  آستارا  شهرستان  مرزی  گمرکات  از  صادراتی 
غربی استان گیلان و مرز جمهوری اسلامی ایران و جمهوری 
باغی)انواع  و  کشاورزی  محصولات  شامل  را  آذربایجان 
کلم و کاهو، سیب زمینی، گوجه فرنگی، پیاز، سیر خشک، 
هویج، بادمجان، فلفل دلمه، بلال سبز، خرما، پرتقال، کیوی، 
پتروشیمی،  درختی(، محصولات  و سیب  هندوانه  کشمش، 
معدنی، مصنوعات پلاستیکی، کاشی، سرامیک، انواع سنگ 
های ساختمانی، لبنیات، انواع آبزیان و مصنوعات پلاستیکی 
روسیه،  کشورهای  صادرات  مقصد  افزود:  و  کرد  اعلام 

آذربایجان، بلاروس و قزاقستان بوده است.
وی گفت: طی مدت مذکور به میزان ۱۰۳ هزار تن کالا به 
ارزش ۶8 میلیون دلار از طریق سه گمرک ریلی، زمینی و 
دریایی اداره کل گمرک آستارا وارد کشور شده است که در 
مقایسه با مدت مشابه سال قبل ۵۶ درصد از لحاظ وزنی و به 

میزان 8۰ درصد از لحاظ ارزشی رشد داشته است.
واردات  رویه  شامل  کالاهای  انواع  آستارا  گمرک  مدیرکل 
عدس(،  و  حبوبات)نخود  تخته،  و  چوب  شامل  را  قطعی 
و  تولید  خط  تجهیزات  و  آلات  ماشین  دامی،  های  نهاده 
گوشت گوسفندی عنوان کرد که کشورهای مبدا آن روسیه، 

گرجستان، آذربایجان و بلاروس می باشد.

مدیرکل اوقاف گیلان:
اصلاح رفتاری جامعه از مسیر 

قرآن می گذرد
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تسکین فوری سردرد با
 این ۴ خوراکی

و  انتقاد  هرچه  روی  به  را  گوشتان  که  هستید  پزشکی  اگر   
گلایه بسته اید یا خیال می کنید که هیچ اشتباهی در کار شما 
و همکارانتان نیست، این گزارش را نخوانید. این گزارش در 
نقد پزشکانی است که ممکن است تنها یک درصد از جامعه 
پزشکی را تشکیل دهند، اما با نادیده گرفتن حقوق بیماران، 
و  بیماری  درد  و  رنج  که  می دهند  قرار  شرایطی  در  را  آنها 

گرانی دارو و خدمات برایشان دو چندان می شود.
روایت اول: مطب متخصص

نوشت:  ادامه  در  ایران  روزنامه  نیوز،  سلامت  گزارش  به 
از خیابان های گران شمال تهران  کوچه های تو درتوی یکی 
پشت  از  بالاخره  معروف  دکتر  تابلوی  کردید،  طی  که  را 
اما  شده،  تمام  کار  خیالتان  به  می دهد.  نشان  رخ  چنارها 
45 دقیقه، کوچه ها و خیابان های اطراف مطب را زیر و رو 
می کنید تا بلکه یک نفر در ساعت 8 صبح وسط هفته، جای 
پارکش را خالی کند...اضطراب جای پارک را که رد کردید، 
تازه دلشوره دیر رسیدن می افتد به جانتان. 5 دقیقه به وقت 
همین  و  می شود  یارتان  بخت  بالاخره  که  مانده  تقریبی تان 
مجبور  بایستد،  همکف  طبقه  آسانسور  می کنید  خداخدا  که 
بالاخره  که  پایتان  بدوید.  بی وقفه  چهارم  طبقه  تا  می شوید 
می ایستید  کانتری  پشت  نفس زنان  بازشد،  مطب  داخل  به 
مجبور  می شود.  دیده  زور  به  آن  پشت  از  مطب  منشی  که 
شدن  پا  آن  و  پا  این  هم  کمی  و  سرفه  چند  با  می شوید 
منشی که سخت مشغول  کنید. خانم  یادآوری  را  حضورتان 
با خونسردی شما  است،  هزارتومانی   50 تراول های  شمردن 
را به تابلویی حواله می دهد که نوشته »زمان نوبت دهی، زمان 
حضور در مطب است نه زمان شروع ویزیت توسط پزشک!« 
شما که حالا هاج و واج مانده اید و نمی دانید دقیقاً چه باید 
نفر  دو...سه...پنج  یک...  می گردانید،  بر  که  را  سرتان  بکنید، 
را می شمارید که نگاه عاقل اندر سفیه به شما می اندازند. در 
گرمای 40 درجه تابستان، خیال آب زدن به سروصورتتان را 
هم وقتی با تابلوی »خراب است!« روی در سرویس بهداشتی، 
مواجه می شوید، از سرتان بیرون می کنید. هنوز این احوالات 
برایتان هضم نشده، منشی با صدای بلندی می گوید: »هرکس 

پول نقد ندارد، زودتر ازعابر بانک سر خیابان بگیرد.«
روایت دوم: مطب فوق تخصص

یک ساعت بعد درحالی که از نیامدن پزشک، ناامید شده اید، 
را  پزشک  تأخیر  علت  مطب  منشی  از  ملتمسانه  بالحنی 
می پرسید. گو اینکه از اسرار محرمانه پزشکی سؤال کرده اید، 
دیگران  سمت  به  را  سرش  جانبی  به  حق  حالت  با  منشی 
می چرخاند و می گوید: »بقیه از 6 صبح اینجا نشسته اند، دکتر 

که آمد به ترتیب می روید داخل.«سرتان را که به عقب خم 
باقی  نه صندلی  نشسته اند.  تو  در  تو  نفر   15 تقریباً  می کنید، 
مانده و نه اصلًا فضایی پیدا می کنید که بخواهید بایستید. به 
اجبار به داخل راهرو پناه می برید تا از سروصدای بیمارانی 
که حالا گل از گل صحبتهایشان شکفته، فرار کنید. خبری از 
هیچ تلویزیون و حتی چند مجله تاریخ مصرف گذشته روی 
میز هم نیست. ساختمان فرسوده مطب حوالی نقطه ای است 
که اینترنت به سختی جواب می دهد و البته هنوز دستتان به 
درشت  خط  با  که  می افتد  تابلویی  به  چشمتان  نرفته،  تلفن 
نوشته شده »استفاده از تلفن همراه ممنوع!« بالاخره بعد از 2 
ساعت و نیم خیره شدن به ترک های روی دیوار و خواندن 
صدای  با  ساختمان،  اعلانات  تابلوی  روی  اعلامیه های  همه 
به زور شنیده می شود، متوجه آمدن دکتر  نحیف سلامی که 
ناهارش  از  قبل  چای  که  پزشک  بعد،  دقیقه   20 می شوید. 
یک  با  می زند.  صدا  را  بیماران  ترتیب،  به  منشی  خورد،  را 
حساب سرانگشتی، نوبت شما حداقل 3-4 ساعت دیگر طول 
جرأت  بالاخره  شد،  جمع  یکجا  که  می کشد.عصبانیت تان 
می کنید سؤالتان را بپرسید. »ببخشید من ساعت 9 و نیم وقت 
جواب  خونسردی  با  منشی  است«   12 نزدیک  الان  داشتم، 
می دهد: »دکترجراحی اورژانسی داشت، شانس آوردی امروز 
نوبت دادم، وگرنه می رفت 5 ماه بعد.« وقتی هم که معترض 
مواجه  دیگرانی  بلند  صدای  با  تعجب  کمال  در  می شوید، 
می شوید که نگرانند شما با شلوغ بازی بخواهید از آنها جلو 
اتاق  داخل  شما  زودتراز  نفر  دو  احوالات،  همین  در  بزنید. 
می شوند، سرتان را که به نشانه تعجب برگرداندید، منشی با 
بخیه  یک  با  آزمایشه،  جواب  »فقط  می گوید:  ملیحی  لبخند 

سرپایی.«
روایت سوم: مرکز سونوگرافی خصوصی

با اپراتور وقت تان را برای ساعت 10 صبح هماهنگ کرده اید، 
اما می دانید که این وقت تقریبی است و شاید کارتان حدوداً 
رأس  دقیق  را  همه خودتان  این  با  بکشد.  یک ساعت طول 
شلوغ ترین  از  یکی  در  که  می رسانید  مرکزی  به   10 ساعت 
خیابان های تهران است و باید حداقل 45 دقیقه هم برای پیدا 

کردن جای پارکش صرف کنید.
که  باشد  مرکزی  امتیاز  تنها  شاید  بیمه ها«  با  قرارداد  »طرف 
تردیدید.  دچار  هم  دستگاه هایش  مفید  عمر  به  نسبت  حتی 
انبوه جمعیتی  با  وارد شدید،  مرکز  داخل  به  که   10 ساعت 
بطری آب، دورتا دور سالن 20  با یک  مواجه می شوید که 
متری نشسته یا ایستاده اند. یک ساعت که گذشت، با شنیدن 
از  اپراتور  اما  می روید،  کانتر  سمت  به  خوشحال  اسمتان، 

شما می خواهد که اول فیش قبض را پرداخت کنید. بعد از 
اینکه چند دقیقه ای با دستگاهی که به تازگی با یک کد برای 
یک  بالاخره  رفتید،  کلنجار  کرده اند،  نصب  قبوض  پرداخت 
خلاص  دستش  از  باید  چگونه  که  می کند  راهنمایی تان  نفر 
با بطری  شوید. قبض را که تحویل دادید، 30 دقیقه بعدتر، 
آبی که حالا برای چهارمین بار است، پر می کنید، از اپراتور 
می پرسید »وقتم نشده؟« اپراتور که انگار از شنیدن سؤالات 
تکراری به ستوه آمده، سرش را بالا نیاورده، می گوید: »10 

نفر مانده.«
تا نوبت تان شود لااقل دوبار سرویس بهداشتی لازم می شوید 
و البته هر بار هم در صف طویل بیمارانی می ایستید که بعد 
بزنند!  جلو  یکدیگر  از  می خواهند  عجله  با  سونوگرافی،  از 
اتاق  وارد  می افتد.  نامتان  به  قرعه  بعد  ساعت  یک  بالاخره 
رو  کردن  عوض  زحمت  حتی  کس  هیچ  ظاهراً  شدید،  که 
خوابیده  آن  روی  بیمار  چند  نیست  معلوم  که  کثیفی  تختی 
و بلند شده اند را نمی کشد. خودتان با دست روتختی یکبار 
ناقابل  تومان  هزار   20 برایش  امروز  همین  که  را  مصرفی 
پرداخت کرده اید جابه جا می کنید. 5 دقیقه بعد، دکتری که 
از خستگی نای حرف زدن ندارد، دستش را به سمت صفحه 
به تخت میخکوب شده اید و  از ترس  اما شما  کلید می برد، 
در گرمای کلافه کننده اتاقی که نه کولر دارد و نه پنجره ای 

برای عبور هوا حتی نمی توانید تکان بخورید.
روایت چهارم: مطب فوق تخصص زیبایی

بعد از 4 ماه معطلی و رو زدن به چند آشنای دور و نزدیک، 
می افتد.  نامتان  به  معروف  دکتر  این  ویزیت  قرعه  بالاخره 
ورودتان ساعت 5 عصر است، اما خروجتان با خود خداست.

ساعت به 7 نرسیده، تازه سرو کله دکتری که از صبح زود، 4 
عمل سنگین را پشت سرگذاشته، پیدا می شود. با چشمانتان 
شما  از  جلوتر  نفر   15 حداقل  می زنید،  دور  را  مطب  که 
نشسته اند. هرطور که حساب می کنید اگر برای هر بیمار 20 
دقیقه وقت هم گذاشته شود، حداقل 5 ساعت زمان می برد تا 
شما ویزیت شوید. در حین همین حساب و کتاب ها هستید 
که منشی مطب شما را به اتاق شماره یک راهنمایی می کند. 
مشاور یک، شرح کاملی از شما می گیرد و بعد از هر جمله ای 
درباره هزینه های عمل اطلاع رسانی می کند. 30 دقیقه بعد از 
پایان مشاوره اول، شما را به اتاق مشاور دوم هدایت می کنند 
نرسیده،  به 10 شب  آمدید ساعت  بیرون  نهایت وقتی  و در 
از شما 3  اینکه غیر  باز می شود، جالب  اتاق دکتر  به  پایتان 
نفر دیگر هم داخل نشسته اند. دکتر هر از گاهی از بیمار اول 
به سمت شما سرخم می کند و با نگاهی به پرونده پزشکی تان 
منشی اش  با  را  عمل  وقت  دهد،  توضیحی  حتی  آنکه  بدون 
هماهنگ می کند. بعد هم در جواب هر سؤال، طوری که به 
شما بر بخورد، می فهماند که سؤال زیادی ممنوع! با خودتان 
فکر می کنید اگر قبل از عمل حال و روزتان این است، وای به 
روز بعد از عمل.سؤالی که قطعاً بعد از خواندن این گزارش 
درگیرتان کرده، حقوق بیمار است. در اینجا باید پرسید شما 
نهایی  متن  ایران  دارید؟ در  بیمار چه حقوقی  به عنوان یک 
منشور حقوق بیماران در آبان ماه 88 از سوی وزیر بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی ابلاغ شده است. منشور جامعی که 
5 محور کلی و 37 بند دارد. محورهای پنج گانه منشور شامل 
به  اطلاعات  دریافت  »حق  مطلوب«،  دریافت خدمات  »حق 
آزادانه  انتخاب و تصمیم گیری  و کافی«، »حق  نحو مطلوب 
حریم  به  احترام  »حق  سلامت«،  خدمات  دریافت  در  بیمار 
خصوصی بیمار و رعایت اصل رازداری« و در نهایت »حق 
بند  است.  شکایات«  به  رسیدگی  کارآمد  نظام  به  دسترسی 
باشد.  گزارش  این  موضوع  به  محور  نزدیک ترین  شاید  اول 
دربندهایی از این محور به صراحت قید شده ارائه خدمات 
به  مهربانی،  با  همراه  و  ادب  انصاف،  پایه صداقت،  بر  باید 
از  دور  به  و  ضروری  و  پایه  رفاهی  امکانات  تأمین  همراه 
تحمیل درد و رنج و محدودیت های غیرضروری، توجه ویژه 
به حقوق گروه های آسیب پذیر جامعه از جمله کودکان، زنان 
باردار، سالمندان و در سریع ترین زمان ممکن و با احترام به 

وقت بیمار باشد!

چندروایتازیکحقطلبنشدهدرمطبها

»زمان« در مطب پزشکان دود می شود

رئیسسازمانغذاودارواعلامکرد؛

تزریق ۲ هزار میلیارد تومان به طرح دارویار
کمبودهای دارویی کشور کمتر از 4 درصد است

 2 بانک مرکزی  از سوی  دارو گفت:   رئیس سازمان غذا و 
هزار میلیارد تومان برای حمایت از سازمان های بیمه گر در 
قالب طرح دارویار، خبر داد و گفت: با وجود مشکلاتی که 
از  کمتر  کشور  در  دارویی  کمبودهای  میزان  اکنون  داریم، 

چهار درصد است.
بین  نمایشگاه  پنجمین  گشایش  آیین  در  محمدی  حیدر  سید 
اهمیت  به  توجه  با  افزود:  دارویی،  های  فرآورده  المللی 
پیش سازها،  خصوص  به  کشور  دارویی  مواد  داخلی  تولید 
از نهادهای مربوطه درخواست می کنیم که ضمن هماهنگی 
با سازمان غذا و دارو، در زمینه اعتبارات نیز شفافیت کامل 

داشته باشند تا در تامین دارو اختلال ایجاد نشود.

وی اظهار داشت: وی با بیان اینکهاتاق شیشه ای در سازمان 
غذا و دارو ایجاد و بیش از 700 میلیون دلار ارز برای تامین 
مواد اولیه دارویی حواله شده است؛ از طرفی سازمان برنامه 
میلیارد  2 هزار  میلیارد دلار در خرداد و  بودجه 12 هزار  و 
دلار در مرداد تخصیص داده که در بیمه ها تزریق شده است.

محمدی تاکید کرد: شرایط خوبی از لحاظ وضعیت دارویی 
داریم، حواله های ارزی به موقع انجام می شود و 30 هزار 
که  کردیم  درخواست  مرکزی  بانک  از  نیز  تومان  میلیارد 

مجموعه ها باید در این زمینه به ما کمک کنند.
مشکلی در تولید سرم های تزریقی وجود ندارد

کمبودی  حاضر  حال  در  داد:  ادامه  بهداشت  وزیر  معاون 

و  اعصاب  بایوتک،  داروهای  ها،  بیوتیک  آنتی  بخش  در 
درصد  چهار  از  کمتر  و  نداریم  تزریقی  سرم های  و  روان 
کمبود دارویی وجود دارد؛ از این رو بانک مرکزی و سایر 
دستگاههای مرتبط باید مشکلات انتقال ارز را برطرف کنند و 
نباید در حالت طبیعی کمبودی داشته باشیم زیرا توان بسیار 
از 50 شرکت تولید کننده  با بیش  بالایی در صنایع دارویی 

مواد اولیه داریم.
یک میلیارد دلار ارزی بری مواد اولیه دارویی

وی تصریح کرد: یک میلیارد دلار ارز برای تامین مواد اولیه 
از  دلار  میلیون   200 که  است  یافته  تخصیص  داروسازان 
این رقم برای مواد پیش ساز است ضمن اینکه ایجاد ارزش 
ارتقای توان صادرات دارویی کشور  افزوده هم در راستای 

اهمیت زیادی دارد.
دلار  میلیون   10 از  بیش  سالانه  ایران  محمدی،  گفته  به 
صادرات دارویی دارد و هر روز شاهد تولید داروهای جدید 
هستیم.وی تاکید کرد: ساختار سازمان غذا و دارو حمایت از 
تولید به خصوص در بخش مواد پیش ساز است و از واردات 
دارد  آنها در داخل کشور وجود  تولید  امکان  داروهایی که 

هم حمایت کمتری به عمل می آید.
تولید ۵۰۰ مولکول ماده موثره دارویی در کشور

دارویی،  مواد  تولیدکنندگان  سندیکای  مدیره  هیأت  رئیس 
شیمیایی و بسته بندی دارویی نیز در این مراسم از تولید 500 

مولکول از مواد موثره دارویی در کشور خبر داد.
فرامرز اختراعی اظهار داشت: در زیرساخت های صنعت دارو 
به درجه ای از خودکفایی رسیده ایم که تا چند سال آینده به 

مرزهای صادرات دست پیدا خواهیم کرد.
وی افزود: با توجه به نیروی انسانی و منابع طبیعی در کشور، 
مؤثره  مواد  تولید  صنعت  ارکان  از  یکی  که  ندارد  دلیلی 
دارویی در دنیا نباشیم.اختراعی گفت: امیدواریم در چند سال 
در  دارویی  مؤثره  مواد  تولید  عرصه  در  رقابت  شاهد  آینده 
کشور باشیم و در سه سال آینده، صنعت داروسازی کشور 

به عنوان یک حوزه های ارزآور شناخته خواهد شد.

آورده  ساده  و  سالم  غذایی  ماده  چهار  لیست  این  در 
و  کنید  اضافه  خود  غذایی  رژیم  به  را  آن  تا  است  شده 

سردردهای کلافه کننده را به راحتی تسکین دهید.
دارند  وجود  خاصی  غذاهای  دارید،  سردرد  که  هنگامی 
که می توانند به شما کمک کنند تا دوباره احساس بهتری 
داشته باشید و غذاهایی وجود دارند که اوضاع را بدتر می 
کنند. دانستن اینکه چه بخورید یکی از راه هایی است که 

می توانید سردرد خود را کنترل کنید.
1. تخم مرغ

مرغ  تخم  املت،  در  یا  عسلی  چه  سفت،  صورت  به  چه 
یکی از غذاهایی است که ممکن است به رفع سردرد شما 

کمک کند.
ویتامین  ریبوفلاوین و  از  به طور طبیعی سرشار  تخم مرغ 
B2 است که یک ویتامین B ضروری برای رشد و عملکرد 
از  استفاده  پزشکی  کارشناسان  از  برخی  است.  سلولی 
برای جلوگیری  به عنوان راهی  مکمل های ریبوفلاوین را 
از  برخی  زیرا  کنند،  می  توصیه  میگرنی  سردردهای  از 
مطالعات نشان داده اند که این مکمل برای کنترل سردرد، 

موثر است.
خوردن تخم مرغ همراه با صبحانه راهی عالی برای تکمیل 
رژیم غذایی با ریبوفلاوین به روش طبیعی است. شما می 
توانید تخم مرغ را با برخی از سبزیجات مورد علاقه خود 
رنگارنگ  صبحانه  یک  در  سبز  کدو  و  قرمز  فلفل  مانند 

ترکیب کنید.
یک  روی  را  آب پز  تخم مرغ  یک  توانید  می  همچنین  شما 
کاسه دانه برنج قهوه ای اضافه کنید یا از آن در پخت غذای 

مورد علاقه خود استفاده کنید.
۲. هندوانه

اگر  بنابراین  باشد،  سردرد  محرک  تواند  می  بدن  آبی  کم 
متوجه شدید که در طول روز برای نوشیدن مایعات کافی 
بدن روبرو هستید،  آبی  با کم  اما همچنان  تلاش می کنید 

چرا سعی نکنید مقداری هندوانه بخورید؟
مقاومت  آن،  شیرین  طعم  و  آب  بالای  محتوای  دلیل  به 
گرم  روزهای  در  به خصوص  هندوانه،  تکه  یک  برابر  در 

تابستان، سخت است.
با یخ  هندوانه مکعبی را به سالاد میوه اضافه کنید، آن را 
ببرید. همچنین می  از آن لذت  به سادگی  تا  مخلوط کنید 
توانید هندوانه را با یک سالاد خوش طعم مخلوط کنید تا 
یک غذای منحصر به فرد و با طراوت داشته باشید. آن را 
تابستانی  سالاد  یک  یا  کنید،  امتحان  آجیل  و  فتا  نعناع،  با 
گشنیز  و  میگو  آووکادو،  هندوانه،  با  را  دریایی  غذاهای 

درست کنید.
3. لوبیا دریایی

و  نخود  چیتی،  لوبیا  قرمز،  لوبیا  کنار  )در  دریایی  لوبیا 
مانند  حبوبات  هستند.  حبوبات  خانواده  از  بخشی  عدس( 
لوبیا دریایی منبع عالی منیزیم هستند، یکی از مواد مغذی 
قند خون،  ها، سطح  ماهیچه  تنظیم عملکرد  بدن در  به  که 
فشار خون و عملکرد اعصاب و سایر موارد کمک می کند.

برخی از مطالعات سطوح پایین منیزیم را در خون و سایر 
داده اند  نشان  می برند  رنج  میگرن  از  که  افرادی  بافت های 
به کاهش  منیزیم می توانند  نشان می دهند که مکمل های  و 

دفعات ابتلا به سردردهای میگرنی کمک کنند.
منیزیم  خود  غذایی  رژیم  به  دریایی،  لوبیا  سوپ  یک  با 
لوبیا  کنید.  استفاده  آن  نظیر  بی  فواید  از  تا  کنید  اضافه 
با گوجه  تابه صبحانه همراه  به یک  دریایی همچنین وقتی 
سرکه  و  روغن  در  شود،  می  اضافه  مرغ  تخم  و  فرنگی 
لوبیا  با  یا  شود،  می  سرو  سالاد  روی  و  شود  می  مرینیت 
سفید مخلوط می شود که می توانید با کراکر یا سبزیجات 

خرد شده مورد علاقه خود از آن لذت ببرید.
۴. بادام

بدن  برای  شماری  بی  فواید  بادام  مانند  ها،  دانه  و  آجیل 
باشید،  داشته  کیفتان  در  میان وعده  به عنوان  را  آنها  دارند. 
بلکه سرشار  است،  منیزیم  عالی  منبع  بادام  تنها  نه  بادام ها 
از ویتامین E، فیبر، بیوتین و کلسیم است و ممکن است به 

کاهش خطر بیماری قلبی کمک کند.
کنید  سعی  توانید  می  اید،  شده  خسته  ساده  بادام  از  اگر 
بادام های خرد شده را به سالاد خود اضافه کنید، از آرد 
در محصولات  گلوتن  بدون  عنوان یک جایگزین  به  بادام 
در  را  آنها  یا  کنید  استفاده  خود  علاقه  مورد  شده  پخته 

دستور پخت گرانولا مخلوط کنید.
اگر در خانه غذاساز دارید، می توانید به راحتی کره بادام 
یا  تست  نان  روی  راحتی  به  که  کنید  درست  خودتان  را 
خوشمزه  وعده  میان  یک  و  شده  پخش  سیب  تکه های  با 

می شود.
غذاهایی که باید از آنها اجتناب کنید

برای جلوگیری از سردرد  متأسفانه، در مورد غذاهایی که 
باید از آنها پرهیز کرد، هیچ پاسخ آسانی وجود ندارد، زیرا 
محرک های غذایی، به ویژه در مورد سردردهای میگرنی، 

می تواند در هر فردی متفاوت باشد.
در حالی که ممکن است اشاره به غذاهای خاص به عنوان 
خاصی  غذاهای  باشد،  دشوار  میگرن  قطعی  های  محرک 
سردردهای  تحریک  در  است  ممکن  که  دارند  وجود 
میگرنی نقش داشته باشند. برخی از غذاهایی که این لیست 

را تشکیل می دهند عبارتند از:
شکلات

محصولات لبنی
پنیرهای کهنه

گوشت به دلیل غلظت تیرامین
لوبیا پخته مانند باقلا،

نیترات ها و نیتریت های موجود در برخی از گوشت های 
فرآوری شده

آسپارتام
با این حال، ارتباط مطلقی بین این غذاها و سردرد وجود 
ندارد. با پزشک خود در مورد تجربه خود در مورد سردرد 
غذاهای  آیا  که  بفهمید  تا  کنید  صحبت  میگرن  جمله  از 
خاص در رژیم غذایی شما ممکن است مقصر باشد یا خیر.

چرا باید بیش از یک
 ایمیل داشته باشیم؟

بهتر  گفت:  فتا  پلیس  پیشگیری  و  تشخیص  مرکز  رئیس 
است افراد سه ایمیل، یکی برای امور شخصی، یکی برای 
برای  دیگری  ایمیل  و  اجتماعی  شبکه های  به  دسترسی 

وبگردی و کارهای متفرقه داشته باشند.
تشخیص  مرکز  رئیس  رجبی،  محمد  علی  سرهنگ 
سو  از  جلوگیری  برای  گفت:  فتا،  پلیس  پیشگیری  و 
که  است  لازم  مجازی  فضای  در  احتمالی  استفاده های 
بر روی تلفن همراه خود  نرم افزارهای نصب شده  همواره 
هم  برنامه ها  کردن  روز  به  با  ما  کنیم.  رسانی  روز  به  را 
بهبود کیفیت  از  امنیتی را خواهیم داشت و هم  وصله های 
برنامه بهره مند می شویم. این به روز رسانی  در استفاده از 
شامل دو بخش می شود؛ بخشی از آن به برنامه هایی که بر 
روی گوشی نصب شده اند و بخش دیگر به به روز رسانی 

سیستم عامل تلفن همراه مربوط می شود.
وی افزود: با به روز رسانی برنامه ها، بخشی از مخاطرات 
پشت سر گذاشته می شود. اما موضوع دیگری که باید در 
دسترسی های  اجازه  ما  از  نرم افزارها  از  برخی  گرفت  نظر 
غیر مجاز می خواهند. لازم به ذکر است که این نرم افزارها 
شده  دانلود  پلی  گوگل  مانند  معتبری  منابع  از  می توانند 
لذا  دارند.  نیز  را  مشکلاتی  چنین  حال  این  با  اما  باشند، 
نصب یک ضد بدافزار یا آنتی ویروس بر روی سیستم عامل 

تلفن همراه، برای حفظ امنیت ما امری ضروری است.
رجبی اظهار داشت: یکی از راه های رایج برای هکرها برای 
ایمیل است. لذا  از  به اطلاعات شخصی، استفاده  دستیابی 
امنیت در این زمینه باید به صورت جدی رعایت شود. به 
همین جهت پیشنهاد می شود که همواره برای گوشی تلفن 
همراه رمز ورود در نظر گرفته شود تا در صورتی که ایمیل 

روی گوشی باز است، دسترسی به آن راحت نباشد.
این است که  به همه عزیزان  ما  اظهار کرد: توصیه  رجبی 
برای  یکی  شخصی،  امور  برای  یکی  ایمیل،  سه  حداقل 
برای  دیگری  ایمیل  و  اجتماعی  شبکه های  به  دسترسی 
کار  این  انجام  باشند.  داشته  متفرقه  کارهای  و  وبگردی 

امنیت سایبری را برای فرد به مراتب بیشتر خواهد کرد.
احتمالی  استفاده های  سو  از  جلوگیری  برای  گفت:  رجبی 
در فضای مجازی لازم است که همواره نرم افزارهای نصب 
ما  کنیم.  به روز رسانی  را  تلفن همراه خود  بر روی  شده 
را خواهیم  امنیتی  وصله های  هم  برنامه ها  کردن  روز  به  با 
داشت و هم از بهبود کیفیت در استفاده از برنامه بهره مند 
می شود؛  بخش  دو  شامل  رسانی  روز  به  این  می شویم. 
بخشی از آن به برنامه هایی که بر روی گوشی نصب شده اند 
همراه  تلفن  عامل  به روز رسانی سیستم  به  دیگر  بخش  و 

مربوط می شود.
وی افزود: با به روز رسانی برنامه ها، بخشی از مخاطرات 
پشت سر گذاشته می شود. اما موضوع دیگری که باید در 
دسترسی های  اجازه  ما  از  نرم افزارها  از  برخی  گرفت  نظر 
غیر مجاز می خواهند. لازم به ذکر است که این نرم افزارها 
شده  دانلود  پلی  گوگل  مانند  معتبری  منابع  از  می توانند 
لذا  دارند.  نیز  را  مشکلاتی  چنین  حال  این  با  اما  باشند، 
نصب یک ضد بدافزار یا آنتی ویروس بر روی سیستم عامل 

تلفن همراه، برای حفظ امنیت ما امری ضروری است.
رجبی اظهار داشت: یکی از راه های رایج برای هکرها برای 
ایمیل است. لذا  از  به اطلاعات شخصی، استفاده  دستیابی 
امنیت در این زمینه باید به صورت جدی رعایت شود. به 
همین جهت پیشنهاد می شود که همواره برای گوشی تلفن 
همراه رمز ورود در نظر گرفته شود تا در صورتی که ایمیل 

روی گوشی باز است، دسترسی به آن راحت نباشد.
این است که  به همه عزیزان  ما  اظهار کرد: توصیه  رجبی 
برای  یکی  شخصی،  امور  برای  یکی  ایمیل،  سه  حداقل 
برای  دیگری  ایمیل  و  اجتماعی  شبکه های  به  دسترسی 
کار  این  انجام  باشند.  داشته  متفرقه  کارهای  و  وبگردی 

امنیت سایبری را برای فرد به مراتب بیشتر خواهد کرد.

رئیسپلیسفتافراجاخبرداد

کلاهبرداری ۲۰ میلیاردی
 با ارسال پیامک

 20 کلاهبرداری  پرونده  کشف  از  فراجا  فتا  پلیس  رئیس 
میلیارد ریالی با ارسال پیامک »نیاز فوری مالی و درخواست 
وجه به مخاطبان کاربران« خبر داد و گفت : تا کنون 300 
فقره پرونده در این خصوص مورد شناسایی قرار گرفته است.

سردار وحید مجید اظهارکرد: با وصول پرونده های متعددی 
به یکی از واحدهای پلیس فتا کشور با موضوع کلاهبرداری 
در قالب هک حساب کاربری شبکه اجتماعی شهروندان و 
درخواست وجه از مخاطبان آنها، موضوع به صورت ویژه 
در دستور کار کارشناسان پلیس فتا قرار گرفت.رئیس پلیس 
به  غیرمجاز  دسترسی  با  پرونده  متهمان  افزود:  فراجا  فتا 
حساب های کاربری شهروندان، اقدام به ارسال پیامی مبنی 
به مخاطبان کاربر  مالی و درخواست وجه«  »نیاز فوری  بر 
از  پیام  به دریافت  توجه  با  و  عنوان و هویت وی کرده  با 
شناسه کاربری قربانی )که عموماً از بستگان و آشنایان وی 
اقدام  پیام  کنندگان  دریافت  شده،  ایجاد  اعتماد  و  هستند( 
از سوی  معرفی شده  بانکی  های  به حساب  واریز وجه  به 
مجرمان می کردند.مجید ادامه داد: با بررسی های تخصصی 
و اقدامات فنی صورت گرفته توسط کارشناسان پلیس فتا در 
نهایت متهمان اصلی پرونده در استان های مرکزی و شرقی 
کشور مورد شناسایی قرار گرفتند و پس از اخذ مجوزهای 
به  گرفته  صورت  تحقیقات  در  و  شدند  دستگیر  قضائی 
کلاهبرداری با شیوه ذکر شده اعتراف کردند.وی افزود: در 
بررسی های صورت گرفته تاکنون تعداد 300 فقره پرونده 
ریال  میلیارد   20 بر  بالغ  ریالی  ارزش  با  متهمان  با  مرتبط 
شناسایی شده است.رئیس پلیس فتا فراجا اضافه کرد: برابر 
اقدامات فنی و تخصصی صورت گرفته از سوی واحدهای 
پلیس فتا استان ها، از ابتدای سال جاری 112 فقره پرونده 
مهمه و کثیرالشاکی در زمینه کلاهبرداری رایانه ای شناسایی 
مراجع  به  و  دستگیر  نفر  رابطه 204  این  در  که  است  شده 
قضائی معرفی شده اند.وی در ادامه گفت: مردم توجه داشته 
پیامک،  بستر  یا  و  اجتماعی  های  شبکه  در  چنانچه  باشند 
پیامی از دوستان و آشنایان مبنی بر درخواست وجه دریافت 
کردند حتماً قبل از انتقال وجه هماهنگی تلفنی با مالک خط، 
صفحه یا حساب کاربری انجام دهند و پس از اطمینان از 
صحت درخواست نسبت به واریز وجه اقدام کنند.به گزارش 
پایگاه خبری پلیس مجید به عموم مردم هشدار داد: هرگونه 
پیام رسان های مجازی و  از طریق  ارتباط  یا  تلفنی  تماس 
درخواست اطلاعات شخصی از جمله کدهای پیامک شده 
به تلفن همراه به منظور فعال سازی حساب های کاربری، 
کلاهبرداری با هویت کاربر هستند، لذا هرگز به این قبیل پیام 
ها و تماس ها توجه نکنند و کدهای دریافتی را در اختیار 

هیچ کس قرار ندهند.
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ارائه »کالابرگ جهیزیه« و »وام ویژه 
ازدواج« به زوجین دهه شصتی

 وزیر امور اقتصادی و دارایی درباره آخرین وضعیت تعیین 
مهلت  شهریور  پایان  تا  کرد:  اعلام  ناتراز  بانک های  تکلیف 
بانک مرکزی به این بانک ها پایان یافت و بعد از آن تکلیف 
بانک مرکزی را تأمین کنند،  نتوانند معیارهای  موسساتی که 
با  نشست  حاشیه  در  خاندوزی  احسان  سید  می شود.  اعلام 
خصوص  در  الکترونیک،  تجارت  کارهای  و  کسب  فعالان 
بانک ها  ناترازی  موضوع  حل  برای  اقتصاد  وزارت  برنامه 
ارکان  از  یکی  عنوان  به  بانک ها  ناترازی  مساله  داد:  توضیح 
تکلیف  تعیین  ماه  اردیبهشت  از   ۱۴۰۲ تورم سال  مهار  بسته 
شده و اجزای آن در بسته آمده است، البته مدیریت محوری 
ما هم در  اما  است  ایران  اسلامی  مرکزی جمهوری  بانک  با 
یا  دولتی  بانک های  حوزه  در  اینکه  به  بسته  اقتصاد  وزارت 
سایر اختیاراتی که قانونگذار به ما محول کرده است، کمک 
می کنیم.وی افزود: این اصل به عنوان یک کار جدی و قطعی 
کاهنده تورم و کنترل پایه پولی کشور در دستور کار کشور 
است و با توجه به اینکه پایان شهریور ماه مهلت رئیس کل 
پایان  ناتراز  بانک های  و  اعتباری  موسسات  به  مرکزی  بانک 
پایبند  مرکزی  بانک  به ضوابط  چقدر  اینکه  نتیجه  و  می یابد 
که  برسد  زمان  آن  امیدواریم  شد،  مشخص خواهد  بوده اند، 
تصمیم قطعی را در مورد موسساتی که نتوانسته اند معیارهای 

بانک مرکزی را تأمین کنند، اعلام کنیم.

نباشد و  وزیر اقتصاد تأکید کرد: مردم به هیچ عنوان نگران 
در حوزه سپرده گذاران هر تصمیمی که بانک مرکزی بگیرد، 
وارد  کشور  سپرده گذاران  حقوق  به  خللی  و  ضربه ای  هیچ 

نخواهد کرد.
هزار   ۴ به  دستگاه ها  فرعی  و  اصلی  حساب  هزار   ۲۵۰

حساب شفاف تبدیل شد
کمیسیون  در  خزانه  واحد  بررسی حساب  در خصوص  وی 
کمیسیون  در  شد:  متذکر  اسلامی  شورای  مجلس   ۹۰ اصل 
تحقق  بر  نظارت  زمینه  در  اسلامی  ۹۰ مجلس شورای  اصل 
اقتصاد  وزارت  از  را  گزارشی  خزانه  واحد  حساب  کامل 
دادیم که چگونه  ارائه  تفصیل  با جزئیات و  ما  خواستند که 
در یک اقدام مهم تحولی، ۲۵۰ هزار حساب اصلی و فرعی 
 ۴ به حدود  تبدیل  دولتی،  و شرکت های  دولتی  دستگاه های 
با  و  مرکزی  بانک  نزد  که  شد  شفاف  کاملًا  حساب  هزار 
اقتصاد  وزارت  و  کشور  کل  خزانه داری  لحظه ای  نظارت 
که  شدیم  موفق  ما  داد:  ادامه  اقتصاد  است.وزیر  رصد  قابل 
جلوی رسوب پول در حساب هایی از شرکت ها را که پنهان 
بود، بگیریم و گردش وجوه خزانه داری کل کشور را سرعت 
بانک  استقراض  از  همچنین  کرد:  تاکید  ببخشیم.خاندوزی 
در  بار  نخستین  برای  خزانه  تنخواه گردان  جهت  به  مرکزی 
سال ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ پرهیز شد و دولت این توانایی را پیدا 

تمام حساب های خودش  بر  بتواند مسلط و مشرف  کرد که 
در  پرداخت ها  جهت  به  اگر  و  باشد  دولتی  شرکت های  و 
ماه هایی از سال کسری موقت پیدا خواهد کرد، حتی در ماه 
اول سال که بسیاری از درآمدها وصول نشده است؛ اما هزینه 
پرداخت حقوق و دستمزد کارکنان و طرح های عمرانی و ... 
بر حساب های دولت و شرکت های  را دولت خودش متکی 
تنخواه  از  که  باشد  این  نیازمند  اینکه  بدون  بپردازد؛  دولتی 
 ۱۰ چند  رویه  این  و  کند  استقراض  مرکزی  بانک  از  خزانه 

ساله در طول یک سال و نیم اخیر حل و فصل شد.
پایان  تا  پرداخت به ذینفع نهایی از حساب واحد خزانه 

سال
مطرح شد  هم  دیگری  موضوعات  کرد:  اضافه  اقتصاد  وزیر 
آینده حساب واحد  به طور مشخص در حوزه چشم انداز  و 
برنامه ریزی  به  توجه  با  که  دادیم  را  قول  این  ما  که  خزانه 
خواهیم   ۱۴۰۲ سال  پایان  است،  گرفته  صورت  که  خوبی 
توانست مساله پرداخت های اعتباری در حوزه خزانه داری به 
ذینفع نهایی را داشته باشیم؛ یعنی بدون اینکه به حساب یک 
دولت  بودجه  دولتی  دستگاه  یک  یا  کند  رسوب  پیمانکاری 
را در حساب های شهرستانی و استانی نگاه دارد، ما مستقیما 
پرداخت را به حقوق گیرنده و به خود خریداران از پیمانکاران 
نهایی و آخرین حلقه  ذینفع  آن  پروژه های عمرانی کشور و 
پرداخت مستقیما واریز کنیم که در حوزه سلامت خزانه داری 

و شفافیت و نظارت پذیری بی سابقه است.
افشای صورت های مالی به شرکت های لایه ۳ و ۴ تسری 

می یابد
کمیسیون  امروز  جلسه  در  که  دیگری  اتفاق  افزود:  وی 
اینکه  به  توجه  با  که  بود  این  شد،  تأکید  آن  بر   ۹۰ اصل 
صورت های مالی هزار و ۱۲۴ شرکت دولتی برای اولین بار 
برخی  همچنان  است،  شده  شفاف  گذشته  یکسال  طول  در 
اطلاعات  ارایه  از  بودند که   ۴ ۳ و لایه  از شرکت های لایه 
سال  پایان  تا  ان شاءالله  و  می کنند  خودداری  خود  شفاف 
۱۴۰۲ ما این عدد را با حدود ۵۰ درصد افزایش برای تمام 
برای  تا لایه ۳ و ۴ دستگاه های اجرایی  شرکت های دولتی 
اولین بار شفاف خواهیم کرد.وی تاکید کرد: به نظر می رسد 
دولتی  شرکت های  مدیران  پاسخگویی  و  نظارت پذیری  که 
نسبت به عملکرد مالی خودشان به نحو بی سابقه ای در پایان 

امسال محقق شود.
۳ برابر سال گذشته درآمدزایی از مولدسازی داشتیم

خاندوزی در خصوص مبلغی که امسال از طریق مولد سازی 
دارایی های دولت به دست آمده است، گفت: حدود ۳ برابر 
عدد عملکرد ۴ ماهه نخست سال گذشته در ۴ ماهه نخست 

امسال به دست آمده است.

وزیر اقتصاد خبر داد:

تعیین تکلیف بانک های ناتراز تا پایان شهریور
 درآمد مولد سازی 3 برابر سال گذشته

تشریح  ضمن  جمهوری  رئیس  خانواده  و  زنان  امور  معاون 
منتظریم  که  گفت  زنان  حوزه  در  سیزدهم  دولت  عملکرد 
لایحه »امنیت زنان« به صحن مجلس آید. انسیه خزعلی درباره 
عملکرد معاونت امور زنان، اظهار کرد: لایحه امنیت زنان در 
کمیسیون  و  نشست ها  در  کردیم  سعی  ما  دارد.  قرار  مجلس 
های مرتبط مجلس حضور داشته باشیم و  نظراتمان را بگوییم.

وی ادامه داد: برخی از نظرات ما اعمال شد و امیدواریم برخی 
این لایحه هنوز  اعمال شود.  نیز در صحن  نظراتمان  از  دیگر 
مجلس  به صحن  لایحه  این  منتظریم  اما  دارد  اصلاح  به  نیاز 
آید. خیلی از موادی که در این لایحه است می تواند  پشتیبان 
بهترین  حتی  باشد.  خانواده  در  زنان  حمایت گر  و  خانواده 
شرایط را برای زنان فراهم کند و امیدواریم به سرعت مراحل 

خود را در مجلس طی کند.
معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوری ادامه داد: برخی از 
مسائلی که این دولت در مورد زنان و خانواده دنبال کرد شاید 
جزو آرزوها بود و به سرعت محقق شد. از جمله اینها »بیمه 
ناباروری« است. حدود ۲۰ درصد زوجین ما نابارورهستند و 
هزینه های خیلی هنگفتی به این خانواده ها تحمیل می شود که 
امکان پیگیری برای درمان شدن را ندارند. در این دولت ۱۰۰ 
درصد این امر بیمه شد.خزعلی یادآور صد: همچنین بیمه زنان 
باردار تا پایان دوره شیردهی و فرزندان تا پایان پنج سال را 
این دولت انجام داد که شاید گفتن آن راحت است اما بودجه 
و حمایتی که باید پشت اینها باشد تا محقق شود، مهم است. 
از سوی دیگر در زمینه ناباروری به بیمارستان های خصوصی 
مجوز  نکنند  اعمال  را  ناباروری  بیمه  اگر  که  داده شد  اخطار 

آن ها گرفته می شود.
ارائه پرونده تحصیلی دانش آموزان به »مادران«

دیگر  بخش  در  جمهوری  رئیس  خانواده  و  زنان  امور  معاون 
ارائه  برای  جمهوری  رئیس  دستور  به  اشاره  با  خود  سخنان 
یادآور  مادران،  به  آموزان  دانش  تحصیلی  پرونده  و  کارنامه 
اعتراض  سیزدهم  دولت  کار  به  آغاز  اول  روزهای  در  شد: 
بانوان را نسبت به چرایی ندادن پرونده دانش آموز به مادران 
را داشتیم. رئیس جمهوری دستور دادند که دستورالعملی که 
در آموزش و پرورش بود بررسی و تجدید نظر شود و نهایتا 

مصوب شد که کارنامه و پرونده به مادران هم داده شود.
برای  شما  پاسخ  اینکه  بر  مبنی  برنامه  مجری  پاسخ  در  وی 
زنانی که شاید بگویند ما این اقداماتی که یاد کردید و گفتید 
جزو آرزوها بود را کمتر حس می کنیم، چیست؟، توضیح داد: 
کمبودی  وقتی  و  می شود  حس  کمتر  مثبت  چیزهای  معمولا 
وجود داشته باشد، بیشتر حس می شود. همین کارنامه نگرفتن 
مادران خیلی حس می شد و زنان نسبت به آن اعتراض داشتند 
را   آموز  دانش  پرونده  و  کارنامه  می توانند  زنان  که  الان  اما 
بگیرند، امری طبیعی شده است. حس شدن اتفاقات مثبت کمتر 
منتقل می شود تا وقتی که در چیزی کمبود وجود داشته باشد، 

بیشتر در جامعه »جو« ایجاد می کند.
هجمه های بین المللی علیه ایران و خنثی سازی بسیاری از 

این هجمه ها 
شده  انجام  اقدامات  به  خود  سخنان  دیگر  بخش  در  خزعلی 
در استان ها پیرامون آسیب های اجتماعی اشاره کرد و توضیح 
داد: در خصوص خودکشی دوره و برنامه آموزشی و مهارتی 
آسیب های  برخی  به  داشتیم.  آسیب  پر  استان های  در  خوبی 
دیگر مربوط به بانوان نظیر زنان زندانی رسیدگی شده است و 
ایجاد شده  استان ها پیش می رود. حرکت خوبی  به خوبی در 
خانواده  و  زنان  امور  گیرد.معاون  سرعت  امیدواریم  و  است 
درباره  برنامه  مجری  پرسش  به  پاسخ  در  جمهوری  رئیس 
اقدامات این معاونت پس از اتفاقات یک سال گذشته، توضیح 
داد: یک هجمه بین المللی بود برای اینکه وجهه ایران را جور 
آنچه هست  از  متفاوت  را  زنان  شرایط  و  دهند  نشان  دیگری 
به دنیا معرفی کنند. ما تلاش کردیم و می کنیم بسیاری از این 
حرکت ها را خنثی کنیم. برای اولین بار آموزش آیورا به زنان 
حوزه اقیانوسیه هند توسط زنان ایرانی انجام شد که این خود 
معرف کشور ما و نشان دهنده قدرت و توانمندی عظیم زنان 
ما است.وی با اشاره به برگزاری کنگره زنان تاثیرگذار، افزود: 
انجام  که  رسانه ای  تلاش  و  هیاهو  و  اغتشاشات  آن  از  بعد 
دادند، سعی کردند چهره زن ایرانی را مخدوش کنند، کنگره 
نزدیک  از  مختلف  کشورهای  که  داشتیم  را  تاثیرگذار  زنان 
شاهد دستاورد زنان ایران بودند. در حوزه دانش بنیان بسیاری 
از مدیران عامل و اعضای هیات مدیره شرکت های دانش بنیان 
و سال  داشت  ویژه  پشتیبانی  زنان  این  از  دولت  زنان هستند. 
قبل ۷۰ شرکت را تحت حمایت تسهیلاتی قرار داد. اینها نشان 
می دهد با وجود همه موانع حرکت رو به جلویی داریم اما به 
نمی شویم و خستگی  نزدیکیم و خسته  قله  به  ما  گفته رهبری 

و ناامیدی معنا ندارم.
پوشش بیمه ای زنان خانه دار روستایی دارای ۳ فرزند

گفت:  و  کرد  اشاره  خانه دار  زنان  بیمه ای  پوشش  به  خزعلی 
بیمه  مادران خانه دار روستایی دارای سه فرزند تحت پوشش 
اجتماعی قرار گرفتند و این چیز کمی نیست. وعده هایی بوده 
که در دهه های گذشته در انتخابات ریاست جمهوری به اینها 
و  از روستاها شروع کردیم  را  بیمه  این  است.  اشاره می شده 
ویژه  تسهیلات  خصوص  در  می رسد.وی  شهر  به  شاءالله  ان 
ما  نیز گفت: دهه شصتی ها ۲۱ درصد جمعیت  دهه شصتی ها 
را تشکیل می دهند و شرایط ویژه ای دارند که ممکن است به 
دارند. یک  ویژه تری  ما شرایط  برسد. روستاهای  قطعی  تجرد 
بار در نیمه دوم سال ۱۴۰۰ این امر را اجرایی کردیم و امسال 
دهه  زوجین  گرفتن  قرار  پوشش  تحت  وسیع تری  صورت  به 
کالابرگ  شکل  به  تسهیلات  و  اجتماعی  بیمه  نظر  از  شصتی 
جهیزیه، وام اشتغال و »وام ویژه ازدواج« به جز وام ازدواج را 

برای دهه شصتی ها داشتیم.
آغاز اعطای زمین به خانواده های دارای سه فرزند به بالا 

در برخی استان ها
اینکه  بیان  با  جمهوری  رئیس  خانواده  و  زنان  امور  معاون 
پنج  طی  ازدواج  وام  همت   ۷۰ و  فرزندآوری  وام  همت   ۲۰
مطلوب  شرایط  به  هنوز  اما  است  شده  پرداخت  گذشته  ماه 
نرسیده ایم، عنوان کرد: اعطای زمین به خانواده های دارای سه 
به  اما  شده  شروع  استان ها  و  شهرها  برخی  در  بالا  به  فرزند 
موارد  اکثر  در  شود.  اجرا  قانون  در  نمی شود  سرعت  همین 
اجرایی  و  شده  داده  زمین  چهارقلوها  دارای  خانواده های  به 

شده است.
سرپرست  زنان  در حوزه  شده  انجام  اقدامات  درباره  خزعلی 
سرپرست  زنان  مشکلات  از  یکی  کرد:  تصریح  نیز  خانوار 
این  مصوبه ای  با  بود.  تسهیلات  برای  ضامن  مساله  خانوار 
تسهیلات با ضمانت دولت به این زنان داده می شود. همچنین 
ما برنامه جامعی را برای توانمندسازی زنان سرپرست خانوار 

تدوین کردیم که در کمیسیون است.
این  در  که  می گرفت  صورت  ششم  برنامه  در  باید  امر  این   
تا  شده  دیده  امر  این  نیز  هفتم  برنامه  در  شد.  انجام  دولت 
بحث  در  بلکه  نباشد  اشتغال  بحث  در  فقط  توانمندسازی  این 
باشد.وی  داشته  وجود  نیز  و...  مشاوره  حقوقی،  آموزشی، 
با  دار  خانه  زنان  بیمه  حوزه  در  شده  انجام  اقدامات  درباره 
و  شده  شروع  روستا  از  خانه دار  زنان  بیمه  اجرای  اینکه  بیان 
امیدواریم به شهر گسترش یابد، افزود: برنامه ما این است که 
کنیم  پیگیری  دارند  فرزند  که چهار  برای کسانی  را  بیمه  این 
زنان  بیمه  شده  درج  قانون  در  برسد.  نتیجه  به  امیدواریم  و 
دولت  که  شرایطی  به  توجه  با  اما  شود  اجرایی  باید  خانه دار 
دارد و بودجه ای که باید اختصاص یابد، می توانیم این امر را 

اجرا کنیم.

کارشناس امور مالیاتی گفت: سامانه مؤدیان کمک    می کند 
سامانه  این  شود،  ردیابی  کالاها  فاکتور  و  پول  مسیر  که 
همه  پیشرفته  کشورهای  مانند  که  می کند  فراهم     بستری 
چیز به صورت سامان مند و بر اساس اطلاعات دقیق پیش 
بسیار  می تواند  می کند،     ایجاد     سامانه  که  شفافیتی  برود، 

باشد. کمک کننده 
 سیاوش غیبی پور با بیان اینکه اجرای سامانه مودیان مالیاتی 
موجب عدالت در اخذ مالیات می شود، بیان کرد: بخشی از 
اصناف اقتصادی و اشخاص حقوقی از این سامانه استقبال 
نمی کنند، برخی از آن   ها تجهیزات، آمادگی و نیروی انسانی 
به  بعضی  و  شوند  سامانه  وارد  که  ندارند  اختیار  در  را 
صورت تعمدی نمی خواهند به این سامانه بپیوندند، دلیلش 
منتشر     رسمی  صورت  به  حساب   ها  صورت  که  است  این 
می شود و بعد از انتشار و چاپ    می توانند رهگیری شوند، 
برایشان  خودشان  نظر  از  حساب   ها  صورت  رهگیری  این 

دردسرساز    می شود.
و  مشاغل  برای  کرد:  اضافه  مالیاتی  امور  کارشناس  این 
کسب و کارهایی که صورت حساب   هایشان شفاف است، 
فعالیت     قانونی  صورت  به  و  دارند  شده  پذیرفته  دفاتر 
مودیان     سامانه  دارند،  مالیات  پرداخت  قصد  و  می کنند 
هم  آن   ها  حق  استیفای  حتی  باشد،  کمک کننده  می تواند 

برگشت داده    می شود.
وی  گفت: در سیستم   های فعلی اگر فاکتور مجازی و کاغذی 
بسیار  برگرداندنش  بدهکار شود،  فردی  و  پیدا کند  انتشار 
سخت است، به این معنا که اگر کسی فاکتور غیرمعتبری را 
دریافت کرده باشد، برای اینکه بخواهد اثبات کند که این 
را طی کند  باید روند طولانی   نیست،  او  به  متعلق  فاکتور 
و جلسات شورای حل اختلاف را بگذراند، سامانه مودیان 

کمک    می کند که مشکلات اینچنینی کاهش یابد.
مودیان  سامانه  کرد:  اضافه  مالیاتی  امور  کارشناس  این 
ردیابی  کالاها  فاکتور  و  پول  مسیر  که  می کند  کمک    
که  می کند  فراهم     بستری  مودیان  سامانه  بنابراین،  شود، 
سامان مند  صورت  به  چیز  همه  پیشرفته  کشورهای  مانند 
و بر اساس اطلاعات دقیق پیش برود، شفافیتی که سامانه 
بسیاری  و  باشد  کمک کننده  بسیار  می تواند  می کند،     ایجاد    
این سامانه بستر  از مشکلات فعلی را حل و فصل کند و 
شفافیت مالی و کالایی برای اخذ مالیات منصفانه را فراهم 

می کند.
وی ادامه داد: البته باید این را هم گفت که در حال حاضر 
سامانه     مودیان چالش   های زیادی دارد و باید آن   ها را رفع 
هستند  استثنا  که  فاکتورها  از  برخی  مثال،  طور  به  کنیم. 
دیده  سامانه  این  در  خاص  فاکتورهای  و  بارنامه   ها  مانند 

نشده است.
تجمیعی،  فاکتورهای  زمینه  در  مشکلاتی  افزود:  غیبی پور 
چاره اندیشی  آن  برای  باید  که  داریم  غیره  و  تاریخ  تغییر 
آسیب   ها  باید  هستیم،  راه  ابتدای  در  که  آنجا  از  کنیم، 
شناسایی و رفع شوند، اما به طور کلی، راه اندازی سامانه 

مودیان مثبت ارزیابی    می شود.
سال  مهر   اول  تاریخ  تا  است  شده  گفته  کرد:  اضافه  وی 
در  بپیوندند، کسانی که  این سامانه  به  مودیان  باید  جاری 
درصد   ۱۰ مشمول  نپیوندند،  سامانه  به  قانونی  مهلت  این 

فروش نمی شوند و این نکته مثبتی است.
به گزارش فارس در اختیار داشتن یک نظام مالیاتی کارآمد 
اقتصادی  شکوفایی  و  رشد  به  می تواند  مختلف     انحای  به 
مالیاتی     صحیح  نظام  این  طریق  از  کند،  کمک  کشورها 
می توان به اعمال جهت گیری   های صحیح مالیاتی پرداخت 

و سرمایه   ها را به سمت تولید سوق داد.
افزایش  به  می تواند  صحیح     مالیات گیری  دیگر،  طرف  از 
درآمدهای دولت، کاهش کسری بودجه و در نتیجه کاهش 
درآمدهای  کارشناسان،  گفته  به  همچنین  شود.  منجر  تورم 
حاصل از مالیات    می تواند در بخش   های عمرانی مختلف به 
کار گرفته شود و زمینه را برای پیشرفت کشور فراهم کند.

مجلس  کشور،  مالیاتی  نظام  تصحیح  ضرورت  درک  با 
با عنوان پایانه   های فروشگاهی و سامانه     مودیان  قانونی را 
نیز عزمش را برای اجرای آن جزم  تصویب کرد و دولت 
کرده است.به عقیده کارشناسان اگر این سامانه به درستی 
مودیان  اطلاعات  به  اشراف  با  می تواند  پیاده سازی شود،    
این روند  منجر شود و  مالیات  اخذ  افزایش عدالت در  به 
به نفع مودیان است؛ همچنین امکان مالیات گیری از کسانی 
هستند،  مشغول  مخرب  و  سوداگرانه  فعالیت   های  به  که 
فراهم    می شود و در نتیجه انگیزه     افراد به سرمایه گذاری در 

فعالیت   های مولد بیشتر    می شود.

عملکرد ۲ ساله دولت در بخش برق

ظرفیت تولید سالانه برق کشور 
۴۰ درصد افزایش یافت

آمار و ارقام موجود نشان می دهد ظرفیت اسمی نیروگاه های 
رسید  مگاوات   ۲۸۸ و  هزار   ۹۱ به   ۱۴۰۲ سال  در  کشور 
مگاواتی   ۷۷۵۷ افزایش  نتیجه  در  رقم  این  به  دستیابی  که 
محقق  گذشته  سال   ۲ طی  نیروگاهی  برق  تولید  ظرفیت 
شدید  ناترازی  جبران  هدف  با  سیزدهم  است.دولت  شده 
میان میزان تولید و مصرف برق کشور که در سال های قبل 
مشکلات فراوانی را برای صنعت برق کشور و نیز جامعه 
ایجاد کرده بود، اقدام به افزایش ظرفیت تولید برق کشور 
از مسیرهای مختلف کرد.در نتیجه مجموعه این اقدامات تا 
سال ۱۴۰۲ ظرفیت نصب شده یا اسمی نیروگاه های کشور 
آغاز دولت  به  نسبت  ۲۸۸ مگاوات رسید که  ۹۱هزارو  به 

سیزدهم از افزایش حدوداً هفت درصدی حکایت دارد.
در  کشور  نیروگاهی  منصوبه  ظرفیت  افزایش  میزان  این 
مگاوات   ۷۷۵۷ میزان  به  برق  تولید  ظرفیت  افزایش  نتیجه 
طی دو سال گذشته اتفاق افتاد که نسبت به متوسط عملکرد 
سالانه  ظرفیت  افزایش  در  دوازدهم  و  یازدهم  دولت های 

تولید برق افزایش بیش از ۴۰ درصدی را نشان می دهد.
افزایش  برای  نیرو در دولت جدید  از سوی دیگر وزارت 
ظرفیت منصوبه نیروگاهی کشور از سه روش مختلف ایجاد 
نیز  و  موجود  نیروگاه های  توان  ارتقاء  جدید،  نیروگاه های 
تعمیر و نوسازی نیروگاه های موجود استفاده کرد. بر همین 
اساس و طی دو سال از طریق ایجاد نیروگاه های حرارتی 
برق کشور گذشته  تولید  به ظرفیت  مگاوات   ۵۱۹۸ جدید 

افزوده شد.

 ا مکان ردیابی مسیر پول و فاکتور 

کالاها از طریق سامانه مؤدیان مالیاتی 

 جهش ۵۰ درصدی تولید صنایع در اولین ماه فصل تابستان

  توجیه فنی پروژه های عمرانی نیمه تمام با مشوق  مالیاتی و تضمین درآمد  

تلاش دولت برای مقابله با تورم و بخش های دلالی

پایه  سال  به  نسبت  امسال  تیرماه  در  کشور  صنایع  تولید 
۱۳۹6، میزان ۴۹.۲ درصد افزایش داشته است که این میزان 

رشد، ۲.۵ برابر رشد ۴ ساله منتهی به سال ۱۴۰۰ است.

جهش ۵۰ درصدی تولید صنایع در اولین ماه فصل تابستان
از  مرکزی  بانک  بانکی  و  پولی  پژوهشکده  آمار  اساس  بر   
شاخص تولید صنایع در تیرماه نسبت به سال پایه ۱۳۹6، این 

شاخص در ۲ ساله منتهی به سال ۱۴۰۲، ۴۹.۲ درصد افزایش 
را تجربه می کند.این در حالیست که در ۴ ساله منتهی به سال 
۱۴۰۰، این شاخص تنها ۲۰.۳ درصد افزایش را تجربه کرده 
است.به معنای دیگر در ۲ سال گذشته، شاخص تولید صنایع 
 ۲.۵ ۱۴۰۰، رشد  به سال  منتهی  ۴ ساله  به  نسبت  تیرماه  در 

برابری را تجربه کرده است.
* جهش تولید صنایع در سایه تامین برق پایدار

به  انرژی  اقتصادی  کارشناس  رادمهر،  علی  راستا،  این  در 
خبرنگار فارس گفت: تامین برق پایدار متناسب با نیاز صنایع 
افزایش مصرف برق  با  در یکی از گرمترین فصول سال که 
تولید  جهش  دلیل  مهمترین  هستیم،  مواجه  خانگی  بخش 

صنایع در تیرماه طی دوسال اخیر است.
در  صنایع  برق  مصرف  مدیریت  برنامه  فارس،  گزارش  به 
هزار   ۵۸۰ که  می شود  اجرا  نحوی  به  اخیر  سال   ۲ تابستان 
واحد صنعتی و صنفی صنعتی معادل ۹۲ درصد از کل صنایع 
مدیریت  برنامه  و  ندارد  برقی  تولید  محدودیت  هیچ  کشور 
مصرف برق صنایع داخل شهرک های صنعتی و صنایع انرژی 
بر با هدف تامین حداکثر نیاز و جهش تولید تامین می شود.

بر این اساس، تامین برق پایدار سبب شده تا بازار کالاهای 
راهبردی تولید صنایع ساماندهی شده و همچنین در بسیاری 
با  فولادی  آلومینوم و شمش  از جمله،  از رشته های صنعتی 

مازاد تولید نسبت به تقاضا و پر شدن انبارها مواجه شویم.

یک کارشناس بازار سرمایه گفت: پروژه های عمرانی نیمه تمام 
مالیاتی و تضمین درآمد توجیه پذیر شود،  با مشوق  می تواند 
تا زمانی که نرخ بازده سرمایه گذاری نسبت به سایر بخش ها 
تامین نشود، سرمایه گذار خصوصی به پروژه های ناتمام ورود 
در  سرمایه  بازار  نقش  مورد  در  بیگ زاده  کرد. علی  نخواهد 
به  موضوع  این  داشت:  اظهار  تورم  مهار  و  نقدینگی  کنترل 
صورت کلی همواره مطرح بوده است، زیرا بازار سرمایه دو 
ثانویه را پوشش می دهد، از  بازار  اولیه و  بازار  بخش اصلی 
این رو بحث جذب نقدینگی برای حوزه تولید عمدتا در بازار 
اولیه اتفاق می افتد.وی افزود: در بازار اولیه، این موضوع در 
قالب ایجاد شرکت های سهامی عام جدید یا افزایش سرمایه 
شرکت ها پوشش داده می شود بنابرایناین دو موضوع، پوشش 
هستند ،  بازار سرمایه  به سمت  نقدینگی  هدایت  بحث  دهنده 
به این معنا که شرکت ها با استفاده از راهکارهایی که قانون 

از محل سلب  افزایش سرمایه  مثل  اجازه داده است  تجارت 
حق تقدم یا صرف سهام، افزایش سرمایه دهند و این کار به 
می  کمک  سرمایه  بازار  سمت  به  نقدینگی  از  قسمتی  انتقال 
بازار، سرمایه گذاران  در  اولیه سهام  در عرضه  کند. همچنین 
قادر خواهند بود قسمتی از سهام خود را عرضه و نقد کنند و 
این نقدینگی را به روش های مختلف به شرکت باز گردانده و 
صرف تولید کنند، بنابراین به مساله بازار اولیه باید به صورت 
مبتنی بر  از روش های  تامین سرمایه  با  تا  ویژه پرداخته شود 
سهام یا مبتنی بر بدهی مانند انواع صکوک با نرخ های مناسب، 
نسبت به تامین مالی تولید و انتقال قسمتی از نقدینگی جامعه 
هفتم  برنامه  مورد  در  شود.وی  اقدام  سرمایه  بازار  سمت  به 
توسعه و رویکردهایی که باید قانونگذاران برای توسعه هر چه 
بیشتر بازار سرمایه به آن توجه داشته باشند، عنوان کرد: بازار 
سرمایه از حیث قوانین و مقررات نیازمند ثبات در متغیرهای 

افزایش اعتماد در  به  اقتصاد کلان است که این مساله منجر 
با  باید  نیز  سرمایه گذاران خواهد شد، در بحث قیمت گذاری 
توجه به واقعیت های اقتصادی، نرخ ارز و شرایط صنایع کشور 
فرمولی مشخص شود و همگان به این فرمول پایبند باشند، از 
این رو ایجاد اعتماد از دو محل ثبات مقررات و پیش بینی پذیر 
کردن بازار به منظور جلوگیری از سلب اعتماد سرمایه گذاران 
قابل دستیابی است.بیگ زاده اضافه کرد: بحث پروژه های ناتمام 
دولت ها در بخش های صنعتی و عمرانی، موضوعی  سابقه دار 
مالیاتی  مشوق های  یکسری  ارائه  با  می رسد  نظر  به  و  است 
توجیه پذیر  را  مذکور  پروژه های  باید  آنها،  درآمد  تضمین  و 
سرمایه گذار  که  داخلی  بازده  نرخ  که  زمانی  تا  چون  کرد، 
تامین نشود،  به دست می آورد،  اقتصادی  در سایر بخش های 
ورود  ناتمام  پروژه های  این  به  بخش خصوصی  سرمایه گذار 

نخواهد کرد و این موضوع نیازمند مقررات گذاری است.

برای  دولت  تلاش  به  اشاره  با  کار  حوزه  کارشناس  یک 
شناسایی بخش های دلالی و مقابله جدی با تورم، بر ضرورت 
به نتیجه رسیدن هرچه  سریع تر تبدیل وضعیت نیروهای شرکتی 
و قراردادی تاکید کرد و افزایش ۵۷ درصدی دستمزد کارگران 
اصلانی  برشمرد.علی  سیزدهم  دولت  اقدام  موثرترین  را 
موثرترین اقدام دولت سیزدهم را افزایش ۵۷ درصدی حداقل 
دستمزد کارگران دانست و گفت: یکی از اقدامات مثبت دولت 
توجه به بهبود وضع معیشت کارگران بود و در این راستا سال 
۱۴۰۱ دستمزد کارگران را ۵۷ درصد افزایش داد که باعث شد 
بسیاری از نیروهایی که مایل به کار در کارخانه ها نبودند، به 
سرکار برگردند و امید در دل آنها زنده شد. البته این افزایش 

و  کارمندان  جمله  از  گروه ها  سایر  نارضایتی  موجب  بعضا 
بازنشستگان تامین اجتماعی و لشگری و کشوری و ناترازی در 
پرداخت ها شد اما با اصلاح مصوبه و افزایش حقوق کارمندان 
در نیمه دوم سال دولت هوشمندانه این رویه را اصلاح کرد.

جهت  در  استقرار  زمان  از  سیزدهم  دولت  اینکه  بیان  با  وی 
در  تولید  وقتی  کرد:  اظهار  است،  برداشته  گام  تولید  رونق 
کشور رونق بگیرد، بسیاری از مشکلات اقتصادی و از جمله 
بیکاری حل می شود.این کارشناس حوزه کار افزود: یکی از 
رئیسی  آقای  به دولت  باعث شد جامعه کارگری  که  دلایلی 
رأی دهد و نگاه مثبتی داشته باشد، شعارهای ایشان در حمایت 
از طبقه کارگر و محروم بود و اولین عاملی که در این زمینه 

شدن  ورشکسته  موضوع  به  رسیدگی  بحث  شد،  واقع  موثر 
کارخانه ها بود. ایشان در زمانی که رئیس قوه قضاییه بودند 
گرفته  کارخانه ها  از  خیلی  شدن  بسته  جلوی  کردند  تلاش 
شود و با پیگیری های ایشان کارخانه های تعطیل شده سرکار 
رفع  در  سیزدهم  دولت  شعارهای  به  اشاره  با  آمدند.اصلانی 
تبعیض، فقر و گسترش عدالت و پیشرفت تصریح کرد: دولت 
در جهت رفع تبعیض، فساد و فقر و اجرای عدالت گام های 
خوبی برداشته و پرهیز از نگاه جناحی از جمله رویکردهای 
مثبت دولت سیزدهم بوده که سرلوحه کارها و برنامه های خود 
قرار داده است لذا انتظار می رود برای تحقق اهداف پیش بینی 

شده همچنان از مدیران با تجربه و آگاه به امور استفاده کند.
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استان هااستان ها
شتاب در اجرای طرح »جهاد آبرسانی«، 

ضرورتی انکارناپذیر در اصفهان

تبلور خدمت در دیار علویان؛

»مرز هوایی« فرودگاه رامسر، نیازی که دولت مردمی پاسخ داد

معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار: 
زنجان رتبه نخست بهره وری کشور را کسب کرد

 اعلام مرز هوایی بین المللی فرودگاه رامسر یکی از نیازهای 
ضروری شهرستان های گردشگرپذیر غرب مازندران بوده که 
این درخواست اهالی پس از چهار دهه، اوایل سال جاری به 

همت دولت سیزدهم پاسخ داده شد.
روز چهارم خردادماه سال  در سفر  و شهرسازی  راه  وزیر   
جاری در سفر به غرب مازندران با اعلام رسمی مجوز مرز 
هوایی بین المللی فرودگاه رامسر یکی از وعده های دولت 
مردمی سیزدهم به مردم این خطه را محقق کرد. صدور مجوز 
مرز هوایی بین المللی فرودگاه رامسر یکی از آروزهای بحق 
اهالی منطقه گردشگری غرب مازندران بود که پس از چهار 

دهه انتظار در دولت مردمی سیزدهم تحقق یافته است.
اهالی منطقه غرب مازندران طی سال های متمادی دهها سوال 
از  متفاوت  منطقه و درخواست های  نیازهای  و  از کمبودها 
مانده  پاسخ  بی  متاسفانه  که  داشتند  گذشته  اداور  مسوولان 
است و یا این درخواست ها به دلایل فرآیند اداری بی پاسخ 

رها شده است.
دولت مردمی سیزدهم که از همان آغاز فعالیت با هدف رفع 
مشکلات و تامین نیازهای ملت با همت جهادی پا به میدان 
کار گذاشته است و همانطوری که در دو سال فعالیتش ثابت 
تابلوی  زیباترین  تاکنون  و  است  ایستاده  جان  پای  تا  کرده 
خلق  اسلامی  انقلاب  تاریخ  در  را  مردم  به  خدمت  و  ایثار 

کرده است.
علاوه بر صدور مجوز مرز هوایی بین المللی، احداث مرکز 
شهر  بزرگترین  ایجاد  نوشهر،  در  پستی  مبادلات  و  تجزیه 
سلامت کشور در رامسر، تسریع در احداث بیمارستان فوق 
احیای  کوهستانی،  مناطق  به  گازرسانی  تنکابن،  تخصصی 
احداث  تنکابن،  در  کشور  سردآبی  ماهیان  مطالعات  مرکز 
در  پزشکی  علوم  دانشکده  ایجاد  رامسر،   - آزادراه چالوس 
نوشهر  فرودگاه  در  پروازهای خارجی  اندازی  راه  و  تنکابن 
منطقه  در  سیزدهم  مردمی  دولت  جهادی  اقدامات  جمله  از 
غرب مازندران طی دو سال اخیر بوده که اهالی را نسبت به 
حل مشکلات زیرساختی هفت شهرستان غربی استان امیدوار 

کرده است.
فرودگاه  هوایی  مرز  گرفتن  قرار  با  کشور  وزارت  موافقت 
رامسر در شمار مرزهای مجاز رسمی کشور در تیرماه سال 
۱۳۹۹ با انتشار در سایت استانداری مازندران رسانه ای شد 
زمینه  توانست  می  تحولی  چنین  وقت،  استاندار  گفته  به  که 
ساز برقراری پروازهای مستقیم از این فرودگاه به کشورهای 
همسایه و عتبات عالیات باشد در حالی که بنا به گفته برخی 
از مسوولان منطقه، این مصوبه از آن سال تاکنون در کش و 
با شکل گیری  باقی مانده بود و  قوس های اداری مسکوت 
امر  مسوولان  کار  دستور  در  آن  نهایی شدن  جهادی  دولت 
کشور  های  استان  توسعه  صحیح  گذاری  گرفت.ریل  قرار 
است  رئیسی  الله  آیت  های  موفقیت  از  مازندران  جمله  از 
جهادی  سفر  در  سیزدهم  مردمی  دولت  فعالیت  آغاز  از  که 
وزرای هیات دولت به مناطق مختلف گام های تدریجی حل 

مشکلات و تامین نیازهای هر منطقه برداشته شده است.
نکته مهم این که عزم دولت آیت الله رییسی بر حل مشکلات 
این  فعالیت  آغاز  از  خاطر  بدین  و  است  استوار  ای  ریشه 
دولت، مسوولان کلان کشوری در وزارتخانه های مربوط به 
شناسایی مشکلات و نیازهای منطقه اقدام کردند و تا امروز 
در  بتدریج  کشور  مختلف  های  استان  مشکلات  از  بسیاری 
مازندران  غرب  های  شهرستان  است.در  شدن  برطرف  حال 
۲ فرودگاه یکی در نوشهر و دیگری در رامسر فعالیت دارد.

از۵۰  بیش  قدمتی  با  رامسر  گردشگرپذیر  فرودگاه شهرستان 
که  است  های شمال کشور  فرودگاه  زیباترین  از  یکی  سال 
در ضلع شمالی شهر و در حاشیه دریا خزر قرار دارد و طبق 

اسناد موجود ساخت آن به سال ۱۳۴۲ باز می گردد.
شهرستان ۸۰ هزار نفری رامسر به دلیل موقعیت های خاصی 
گردشگری و آب و هوایی همه ساله پذیرای میلیونها مسافر 
و گردشگر داخلی و خارجی است.سعدالله وطنخواه مدیرکل 
بین  هوایی  مرز  مجور  اعلام  مازندران  استان  های  فرودگاه 
المللی فرودگاه رامسر را یکی از دستاوردهای دولت مردمی 
در دو سال گذشته برشمرد و گفت : در زمان حاضر هفته یک 
پرواز از مقسط به رامسر در حال انجام است که قرار است 
بیان  با  فعال بشود.وی  نیز  به سایر کشورها  پروازها  این  که 
این که برای فرودگاه های این استان طرح های توسعه برنامه 
یکی  خارجی  پروازهای  توسعه   : گفت  است،  شده  ریزی 
اتفاق  مردمی سیزدهم  در دولت  بوده که  مهمی  اقدامات  از 
افتاده است.به گفته وی برای بهسازی ساختمان و تاسیسات 
میلیارد   ۵۰ ای  توسعه  و  عمرانی  حوزه  در  رامسر  فرودگاه 
بهره  به  نزدیک  آینده  در  که  شود  می  هزینه  اعتبار  تومان 

برداری خواهد رسید.
تلاش دولت نتیجه داد

تصویب  بابت  دولتمردان  از  قدردانی  با  رامسر  فرماندار 
از  پس   : گفت  شهر  این  فرودگاه  هوایی  مرز  مجوز  صدور 
یکسال پیگیری تلاش ها نتیجه داد اما با توجه به تعداد اندک 
پروازها انتظار این است در کنار برقراری پروازهای خارجی، 

شمار پروازهای داخلی هم افزایش یابد.
ابراهیم شیرود عشوریان افزود : انتظار این است که پروازهای 
داخلی و خارجی این فرودگاه در مقایسه با گذشته افزایش 
قرار  امر  مسوولان  کار  دستور  در  نیز  راهبرد  همین  که  یابد 

دارد.
وی تاکید کرد : خدمات دولت مردمی سیزدهم باید در هفته 

دولت به نحو احسن انعکاس یابد.
توسعه  به  اشاره  با  ارتباط  این  در  شهرسازی  و  راه  وزیر 
مجوز  امسال  اوایل   : کرد  اضافه  کشور  در  هوایی  ناوگان 
مرز هوایی و بین المللی شدن این فرودگاه در نشست هیات 

دولت تصویب شد.
فرودگاه  المللی  بین  مجوز  اعلام  آیین  در  بذرپاش  مهرداد 
دارد  ضرورت  اقدامات  این  بر  افزون  شد:  یادآور  رامسر 
بخش های گمرکی و گذرنامه هم در مجموعه این فرودگاه 
ریزی شود  برنامه  هم  امسال  دولت  هفته  در  و  مستقر شوند 
 ۵۰۰ ۲ هزار و و  به حدود  آن  بنای  فرودگاه هم  ترمینال  تا 
متر افزوده شود و ضمن آنکه بخشی از اراضی متعلق سپاه 
هم نیاز است به بخشی از این باند افزوده شود که مسوولان 
امر به ویژه معاون سیاسی و امنیتی استانداری ضرورت دارد 
با این حوزه همکاری کند.وزیر راه و شهرسازی در آن روز 
تصریح کرد : تمام تلاش ها آن است فرودگاه های قابلیت 
از جمله شرکت های  به بخش های خصوصی  را  واگذاری 
هر  عبارتی  به  ها  بانک  و  مالی  های  مجموعه  هواپیمایی، 
را  ها  فرودگاه  این  باشد  داشته  آمادگی  اقتصادی که  تشکل 
اقدام  این  که  چرا  دارد  وجود  آمادگی  این  گیرد  اختیار  در 

همسو با کاهش تصدیگری مسوولیت دولت است.
به  نیاز  که  فرودگاهی  نقطه  هر  در  امروز   : داشت  بیان  وی 
و  ها  سیاست  جزو  این  باشد  داشته  ها  زیرساخت  توسعه 
به  کندو  اقدام  آن  توسعه  برای  که  است  دولت  های  برنامه 
عنوان نمونه همین امروز فرودگاه گناباد که سال ها غیر فعال 
شده بود با توسعه زیرساخت های آن فعالیت آن از سرگرفته 
شد و فرودگاه رامسر هم از این قاعده مستثنی نبوده و سعی 
می کنیم هر سرمایه گذار بخش خصوصی که آمادگی دارد 
می  واگذار  او  به  بچرخاند  را  فرودگاه  این  اقتصادی  چرخه 
کنیم.وزیرراه و شهرسازی با اشاره به قدمت بیش از ۵۰ ساله 
قدمت  بااین  مجموعه  این   : کرد  خاطرنشان  رامسر  فرودگاه 
درعین حال جزو یکی از فرودگاه های با کارکرد قابل توجه 
سطح مازندران و کشور است خوشبختانه مرز هوایی آن از 
یک ماه گذشته در نشست هیات وزیران به تصویب رسید و 
امروز سعی بر آن شده تا از نزدیک نظارت بر این طرح شود.

برای  ویژه  حساب  یک  تواند  می  کشور  حتی  و  مازندران 
شهرستان رامسر باز کند وقتی که بحث توسعه های اقتصادی 
در  ها  زیرساخت  سازی  فراهم  آن  شرط  شود  می  مطرح 
بخش ها مختلف به ویژه حمل و نقل است نمی توان شبکه 
حمل و نقل هوایی، فرودگاهی و دیگر بخش ها مدنظر قرار 
اعتقاد  کرد.به  اقتصادی صحبت  توسعه  از  زمان  وآن  ندهیم 
پروازهای  برقراری  و  هوایی  مرز  مجوز  صدور  کارشناسان 
بین المللی فرصت های طلایی برای استان مازندران و منطقه 
فراهم می کند که این مهم در دولت سیزدهم تاکنون محقق 
و  ساری،  نوشهر  فرودگاه  سه  دارای  است.مازندران  شده 
تنها  عنوان  به  ساری  فرودگاه  این  از  پیش  و  است  رامسر 
خارجی  پروازهای  و  بود  شده  شناخته  المللی  بین  فرودگاه 
البته این را هم باید گفت  فقط از این فرودگاه انجام میشد. 
بین المللی بودن فرودگاه ساری تنها مختص به انجام پرواز 
بود  حجاج  و  زائران  اعزام  برای  عربستان  و  عالیات  عتبات 
و مسیری پروازهای خارجی محدود به همین کشورها و به 

منظور خاص بود.
رویه  این  فعال دولت سیزدهم  و  ای  منطقه  دیپلماسی  با  اما 
حمل  و  عمرانی  امور  فنی،  دفتر  »مدیرکل  و  شد  اصلاح 

در  پارسال  شهریور  مازندران  استانداری  ترافیک  و  نقل  و 
فرودگاه  در  نوشهر   - شیراز   - مسقط  پرواز  برقراری  آیین 
نوشهر گفت: امروز همه توجه و نگاه بالاترین مقام اجرایی 
در  خارجی  پروازهای  ویژه  به  پروازها  گسترش  استان  این 

فرودگاه های مازندران است.
علی دیوسالار افزود : امروز وجود سه فرودگاه در این استان 
درست  ریزی  برنامه  با  و  است  منحصربفردی  ظرفیت  یک 
ظرفیت  این  از  گیری  بهره  با  توان  می  هدفمند  مدیریت  و 
موثری  های  گام  منطقه  گردشگری  صنعت  رونق  جهت  در 

برداشت.
ممتاز گردشگری  برخورداری موقعیت های  به  اشاره  با  وی 
در غرب مازندران خاطرنشان کرد : حضور هزاران گردشگر 
استان  این  غرب  به  فارس  خلیج  حاشیه  ویژه  به  خارجی 
نمک  گردشگری  مجموعه  کلاردشت،  شهرستان  جمله  از 
آبرود، رامسر و دیگر نقاط ساحلی نشان از علاقه مندی این 

گردشگران به این منطقه دارد.
ترافیک  نقل  و  حمل  و  امورعمرانی  فنی،  دفتر  مدیرکل 
تسهیل  سبب  پرواز  این  کرد:  تصریح  مازندران  استانداری 
در رفت و آمد مسافران عمانی می شود چرا که در گذشته 
تردد  چالوس   - کرج  کوهستانی  و  پرخطر  جاده  طریق  از 

داشتند. »
سعدالله وطن خواه افزود: با توجه به چشم اندازهای طبیعی و 
خدادادی مازندران و از طرفی مراودات بازرگانی، اقتصادی 
خزر،  دریای  حاشیه  کشورهای  و  استان  این  اجتماعی  و 
پیگیری های زیادی در این خصوص صورت گرفت که در 

نهایت منتج به راه اندازی مسیر پروازی شد.
المللی  بین  پرواز  نخستین  امسال  تیر   ۱۲ از  حال  همین  در 
از مسقط  موفق دولت سیزدهم  دیپلماسی  با  رامسر  فرودگاه 
و  نشست  زمین  به  مازندران  غرب  فرودگاه  این  در  عمان 
پرواز برگشت این مسیر نیز در همان روز از این فرودگاه به 

سمت مسقط در کشور عمان انجام شد.
با  رامسر  نفری  هزار   ۸۰ گردشگرپذیر  شهرستان  فرودگاه 
قدمتی بیش از۵۰ سال یکی از زیباترین فرودگاه های شمال 
کشور است که در ضلع شمالی شهر و در حاشیه دریا خزر 
قرار دارد و طبق اسناد موجود ساخت آن به سال ۱۳۴۲ باز 
برای  اسلامی  انقلاب  از  پیش  تا  که  فرودگاه  گردد.این  می 
تشریفات مختص خاندان پهلوی بهره برداری شد اما پس از 
انقلاب اسلامی مورد استفاده عمومی مردم قرار گرفته است.

جاذبه های  از  برخورداری  با  مازندران  غرب  شهرستانهای 
کارشناسان  گفته  به  تاریخی  و  طبیعی  فرد  به  منحصر 
هر  که  است  ایران  گردشگری  نمای  تمام  اطلس  گردشگری 
از  یکبار  مسافر و گردشگری داخلی و خارجی کافی است 

این اقلیم دیدن کند تا مجذوب زیبایی های آن شود.
به گزارش ایرنا، وجود آبشارها، آب های سرد و گرم معدنی، 
بوستان های جنگلی، غارها، چشمه ها، دریاچه، یادمان های 
تاریخی، صدها مراکز اقامتی و پذیرایی و تفریحی و به ویژه 
نزدیکی کوه، دریا و جنگل این منطقه را به عنوان قطب مهم 

گردشگری در کشور و حتی جهان مطرح کرده است.
نفری  هزار   ۴۰۰ و  میلیون  سه  ۳۰درصد جمعیت  بر    افزون 
چالوس،  نوشهر،  نور،  های  شهرستان  در  مازندران  استان 
غرب  در  واقع  رامسر  و  کلاردشت  آباد،  عباس  تنکابن 
این منطقه جلگه ای  مازندران سکونت دارند و آب و هوای 
است  مرطوب  نیمه  و  سرد  کوهستانی  و  مرطوب  معتدل، 
صنعت  و  دامداری  کشاورزی،  برپایه  اهالی  این  اقتصاد  و 

گردشگری استوار است.

 معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار زنجان گفت: بر پایه 
گزارش های مراجع رسمی، استان زنجان در شاخص افزایش 
بهره وری رتبه نخست را در بین استان های کشور به دست آورد.  
حسین محمدی در آیین اختتامیه نخستین جشنواره اقتصاد و 
رسانه استان زنجان افزود: یکی از شاخص های مورد ارزیابی 
استان  در  راکد  تولیدی  احیای واحدهای  بهره وری،  در رشد 
کنون،  تا  سیزدهم  دولت  فعالیت  ابتدای  از  به طوری که  بود، 
۶۴ واحد تولیدی اقتصادی در زنجان طی این مدت به چرخه 

فعالیت بازگشتند.
وی ادامه داد: در نتیجه احیای این واحدهای تولیدی برای ۲ 

هزار و ۵۰۰ اشتغال ایجاد شد.
محمدی اظهار کرد: طی فعالیت دولت سیزدهم از محل توسعه 
گام های جدید تولیدی در ۸۰ واحد استان نیز برای ۲ هزار نفر 

دیگر فرصت اشتغال فراهم شده است.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار زنجان گفت: بر پایه 
سه ماهه  در  ایران  آمار  مرکز  سوی  از  شده  منتشر  آمارهای 

مشارکت  نرخ  سه شاخص  در  زنجان  استان  نیز،  امسال  اول 
اقتصادی بالا، نسبت اشتغال بالا و نرخ بیکاری پایین، رتبه اول 

کشور را به دست آورده است.
محمدی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه رسانه 
افزود:  است،  اقتصاد  حوزه  در  اثرگذار  قطب های  از  یکی 
توسعه اقتصادی و پیشرفت رسانه ها، لازم و ملزوم هم هستند.

حوزه  در  اطلاع رسانی  عنصر  صرفاً  را  رسانه  داد:  ادامه  وی 

اقتصاد نمی شناسیم، بلکه رسانه ها در حوزه اقتصادی در مقوله 
آموزش و الگوسازی هم نقش اثرگذار دارند.

محمدی اظهار کرد: لازمه توسعه یافتگی افزایش تولید است، 
منتهی تولید بیشتر با مصرف بیشتر گره می خورد و در این میان 

رسانه ها واسطه بین تولیدکننده و مصرف کننده هستند.
وی در بخش دیگری از سخنان خود به لزوم انعکاس خدمات 
در آستانه هفته دولت برای امید آفرینی در جامعه اشاره کرد 
نق های  کنار  در  دستاوردها  انعکاس  با  امیدواریم  گفت:  و 
توسعه  برای  ریل گذاری ها  و  برنامه ها  رسانه ها  در  منصفانه 

استان را عملیاتی کنیم.
افزود:  و  کرد  اشاره  استان  اقتصادی  رشد  روند  به  محمدی 
حال  در  باقوت  استان  در  درصدی   ۸.۷ رشد  هدف گذاری 
این  به  رسیدن  نوید  شده  محقق  اتفاقات  و  است  پیگیری 
اقتصادی  رشد  کرد:  خاطرنشان  می دهد.وی  را  هدف گذاری 
جذب  و  بهره وری  افزایش  طریق   ۲ از  عمده  طور  به  استان 

سرمایه گذاری سامان مند و هدف مند دنبال می شود.

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت لرستان گفت: همزمان با 
هفته دولت ۹ پروژه صنعتی در لرستان افتتاح و کلنگ زنی 
می شود که در مجموع برای این تعداد طرح بیش از پنج 

هزار و ۷۰میلیارد ریال  هزینه شده است.
با  همزمان  داشت:  اظهار  سه شنبه  روز  جعفری«  بًهمن   
هفته دولت ۹ پروژه صنعتی در لرستان افتتاح و کلنگ زنی 
می شود که در مجموع برای این تعداد طرح بیش از پنج 

هزار و هفتاد میلیارد ریال هزینه شده است.
از پروژه ها، آرابردغرب است است که  افزود: یکی  وی 
این واحد تولیدی در خرم آباد احیاء و افتتاح خواهد شد 
انواع سنگ مرمریت، چینی،  برش  فعالیت آن هم  نوع  و 
واحد  این  تولید  ظرفیت  که  است  تراورتن  و  کریستال 
سالانه بالغ بر ۲۷ هزار تن بوده و با اعتباری بیش از هزار 

میلیارد ریال افتتاح می شود.
مدیرکل صمت لرستان تصریح کرد: همچنین یک واحد 
تولیدی لوله و الیاف در شهرستان دورود احیاء و افتتاح 
می شود که ظرفیت تولید سالانه ۳۱ هزار و ۵۰۰ تن لوله 
بوده و برای افتتاح بالغ بر هزار میلیارد ریال هزینه شده 

است.
تولیدی  واحد  الیگودرز  شهرستان  در  کرد:  بیان  جعفری 
و  کلسیم  کربنات  تولید  که  می شود  افتتاح  »درجهان« 

 ۱۰۵ سالانه  واحد  این  تولید  ظرفیت  و  است  دولومیت 
هزار تن بوده که بیش از یک هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال 

برای این پروژه هزینه شد.
ورق صفحه  تولیدی  واحد  نیز  کوهدشت  در  گفت:  وی 
پلی استایون انبساطی با اعتبار۳۰ میلیارد ریال و با ظرفیت 

۵۷۰ تن افتتاح خواهد شد.
مدیرکل صمت لرستان از افتتاح و کلنگ زنی پنج پروژه 
صنعتی در بروجرد خبرداد و افزود: واحد تولیدی مهلران 
دو شامل شامپو، صابون و تونیک مو بوده که با هزینه ۸۷۰ 
می شود،  افتتاح  تن  هزار  سه  ظرفیت  با  و  ریال  میلیارد 
که  لرستان  شیرین خرم  تولیدی  واحد  نیز  این  بر  علاوه 
شامل تولید نبات و آبنبات است با ظرفیت هزار و ۲۰۰ 

تن و با اعتبار ۳۰ میلیارد ریال افتتاح می شود.
جعفری بیان کرد: همچنین یک واحد تولیدی انواع ویفر، 
و  ریال  میلیارد   ۴۰ اعتبار  با  نیز  دونات  و  تارت  میشکا، 
ظرفیت تولید ۸۰۰ تن در سال به بهره برداری می رسد، در 
نیز طرح توسعه دامون زاگرس  افتتاح این پروژه ها  کنار 
که در حوزه پودر آب پنیر است، کلنگ زنی می شود که 
میلیارد ریال هزینه شده و ظرفیت  این پروژه ۴۱۰  برای 

تولید این واحد ۹۱۲ تن است.
دولت  هفته  در  که  پروژه هایی  دیگر  از  کرد:  عنوان  وی 
ظرفیت  با  آشامیدنی  آب  بسته بندی  می شود،  کلنگ زنی 
۳۰ هزار تن در سال و با اعتبار ۱۹۰ میلیارد ریال است 

که انجام می شود.

 شتاب در پیشبرد طرح »جهاد آبرسانی« که هم اکنون در 
استان هایی  در  اجراست،  حال  در  کشور  مختلف  نقاط 
مواجه اند،  خشکسالی  پدیده  با  دهه ها  که  اصفهان  مانند 

ضرورت بیشتری دارد.
مردمی،  دولت  در  نیرو  وزارت  برنامه های  مهمترین  از 
آبرسانی به روستاهای فاقد آب آشامیدنی یا دچار تنش 
آبی است که برای انجام این طرح، استفاده از ظرفیت های 
بسیج سازندگی و گروه های جهادی در دستور کار قرار 
گرفته است تا با تلاش آبفا و مجموعه قرارگاه امام حسن 
مجتبی)ع(، تحول مثبتی در آبرسانی به روستاها در کشور 

ایجاد شود.
مناطق  نیرو، ۱۶ هزار روستا در  اعلام وزارت  اساس  بر 
»جهاد  به  موسوم  طرح  در  کم برخوردار  و  محروم 
قرار  آبرسانی کشور  عملیات  بزرگترین  بعنوان  آبرسانی« 
گرفته اند و تاکنون و از زمان اجرای این طرح، تاسیسات 
مدار  در  و  شده  تکمیل  روستا   ۵۰۰ و  هزار   ۲ آبرسانی 

بهره برداری قرار گرفته است.
پیشرفت ۴۰ درصدی آبرسانی به روستاهای کشور

آشامیدنی  آب  فاقد  روستاهای  به  آبرسانی  عملیات 
پیشرفت  درصد   ۴۰ ملی  سطح  در  پایدار  و  بهداشتی 
انتقال و  از ۱۰ هزار و ۸۳۹ کیلومتر خط  داشته است و 
۱۰ هزار و ۹۸ کیلومتر شبکه توزیعی که باید برای تکمیل 
گام)فاز( نخست این طرح اجرا شود، تاکنون اجرای سه  
هزار و یک کیلومتر خط انتقال و ۲ هزار و ۶۲۴ کیلومتر 

شبکه توزیع نهایی شده است.
به  آبرسانی  برای  پروژه  این  ابتدایی  هدفگذاری  اگرچه 
۱۰ هزار روستای دارای تنش آبی بود، اما بدنبال شتاب 
مثبت  نظر  با  و  نخست  سال  در  پروژه ها  اجرای  بالای 
 ۱۶ به  پروژه  این  هدف  روستاهای  تعداد  دولت،  هیأت 

هزار روستا رسید.
خشک  مناطق  از  یکی  بعنوان  اصفهان  در  میان  این  در 
کمااینکه  دارد،  شایانی  اهمیت  آبرسانی  عملیات  کشور، 
بهمن  به  منتهی  ساله  یک  خشکسالی  شاخص  اساس  بر 
 ۹۵ ساله   ۱۰ دوره  یک  در  و  درصد   ۸۰ حدود   ۱۴۰۱
استان همچنان درگیر خشکسالی  این  از مساحت  درصد 
زاینده رود  خشکی  و  ایران  مرکزی  مناطق  است.کم آبی 
اصلی ترین  از  یکی  مناطق،  این  حیاتی  شاهرگ  بعنوان 

مشکلات امروز منطقه میانی کشور است.
خشکی های دوره ای زاینده رود بعنوان بزرگترین رودخانه 
کشاورزی،  آب  تخصیص  کاهش  ایران،  مرکزی  منطقه 
زیست  عدیده  مشکلات  ریزگردها،  زمین،  فرونشست 
ارقام  و  آمار  و  گاوخونی  تالاب  در  بخصوص  محیطی 
مربوط به بارندگی ها در حوضه آبریز زاینده رود و کاهش 
لزوم  زاینده رود،  سد  ذخیره  میزان  شدن  کم  و  بارش ها 
را  خطه  این  در  آبی  پروژه های  سریعتر  هرچه  اجرای 

گوشزد می کند.
بهره مندی ۳۱ هزار روستایی استان اصفهان از طرح 

جهاد آبرسانی
بر مبنای اعلام شرکت آب و فاضلاب اصفهان، ۳۱ هزار 
در  پایدار  آشامیدنی  آب  از  استان  روستاهای  در  نفر 

مرحله نخست طرح جهاد آبرسانی بهره مند می شوند.
سمیرم  و  فریدونشهر  نایین،  شهرستان  سه  در  روستا   ۹۷
شامل مرحله نخست جهاد آبرسانی هستند که این مرحله 
با پیشرفت ۴۰ درصدی همراه بوده است که در آن ۳۸۰ 
پنج  و  پمپاژ  ایستگاه   ۹ مخزن،   ۴۵ لوله گذاری،  کیلومتر 

حلقه چاه جدید احداث خواهد شد.
در  اصفهان  استان  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
باره گفت: در مرحله دوم طرح جهاد آبرسانی،۳۰۰  این 
آشامیدنی  آب  از  استان  شهرستان   ۲۳ در  دیگر  روستای 
کیلومتر   ۸۵۰ بر  بالغ  آن  در  که  شوند  بهره مند  پایدار 
ایستگاه   ۲۴ و  مخزن   ۳۵ توزیع،  شبکه  و  انتقال  خطوط 

پمپاژ با اعتبار بیش از ۸۰۰ میلیارد تومان اجرا می شود.
حسین اکبریان در گفت وگو با خبرنگار ایرنا افزود: اکنون 
در  کشور  روستای  هزار   ۱۰ برای  آبرسانی  جهاد  طرح 
حال اجراست و با توجه به اهتمام ویژه دولت انقلابی و 
امام  قرارگاه  با  قرارداد جدید  انعقاد  به روستاها،  مردمی 
اضافه  و  دوم  مرحله  اجرای  منظور  به  مجتبی)ع(  حسن 

شدن ۱۰ هزار روستای دیگر در حال پیگیریست.
وی همچنین با اشاره به پروژه های هفته دولت امسال که 
نقش شایانی در آبرسانی به نواحی مختلف دارد، تصریح 
کرد: ۱۰ طرح آب و فاضلاب شهری و روستایی در هفته 
دولت امسال با هزینه  بالغ بر یک هزار و ۱۰۰ میلیارد ریال 
طرح های  اینکه  بیان  با  می رسد.اکبریان  بهره برداری  به 
برُخوار،  مُبارکه،  مناطق  و  اصفهان  شهر  در  آبرسانی 
روستا  و  شهر   ۳۲۲ گفت:  می شود،  افتتاح  زیار  و  نایین 
کرد:  تصریح  می گیرند.وی  قرار  این طرح ها  پوشش  زیر 
»کوهستان«  و  سیاه«  »لای  مجتمع  روستاهای  به  آبرسانی 
جهاد  محرومیت زُدایی  طرح  قالب  در  نایین  بهارستان 
این  بهره برداری  قابل  طرح های  مهمترین  از  آبرسانی 
روستا   ۲۲ انتقال،  خط  کیلومتر   ۳۵ با  که  است  هفته 
قرار  پوشش  تحت  را  نفر   ۲۰۰ و  هزار  یک  جمعیت  با 
تقویت  طرح  نخست  گام)فاز(  افتتاح  به  می دهد.اکبریان 
خیابان  در  اصفهان  شهر  غرب  پهنه  به  آبرسانی  فشار 
گام  این  گفت:  و  کرد  اشاره  نیز  »کُهندژ«  تا  »صمدیه« 
جمله  از  شهر  مختلف  نقاط  در  پروژه  سه  اجرای  شامل 
ساخت مخزن و خرید و لوله گذاری در قُطرهای مختلف 
آبفای اصفهان  میلیارد ریال است.مدیرعامل  با هزینه ۹۰ 
و  پمپاژ  ایستگاه  گفت:  آبرسانی  طرح های  سایر  باره  در 
مخزن یک هزار مترمکعبی مجتمع »زودان« مبارکه و تله 
الکترونیکی( شبکه  تجهیزات  بوسیله  کنترل)  تله  و  متری 
شهرستان،  همین  سطح  در  آبرسانی  تأسیسات  و  توزیع 
انتقال،  به همراه خط  بحران محسن آباد«  راه اندازی »چاه 
ساختمان اداری و آزمایشگاه زیار، مخزن ۲۵۰ مترمکعبی 
راهی  بین  پمپاژ  ایستگاه  بازسازی  و  تقویت  و  »کلودان« 
»کبوترآباد« در نزدیک شهر »زیار« از دیگر طرح های این 
همچنین  می شوند.اکبریان  افتتاح  پیش رو  ایام  در  شرکت 
از بهره برداری از ایستگاه پمپاژ فاضلاب محمودآباد واقع 
در منطقه پنج اصفهان با اعتبار ۲۰۰ میلیارد ریال خبر داد 
و افزود: آبرسانی به »شاپورآباد« و »محسن آباد« شهرستان 
برُخوار شامل مخزن ۲ هزار مترمکعبی، شیرخانه، پمپاژ و 
خطوط انتقال آب نیز با هزینه اجرایی ۴۵۰ میلیارد ریال 

نیز تا پایان شهریور وارد مدار بهره برداری خواهد شد.

صادرات آذربایجان غربی از 

مرز ۲ میلیارد دلار گذشت
 

مدیر کل دفتر هماهنگی امور اقتصادی استانداری گفت: 
در چهار ماهه اول سال جمع کل صادرات این استان بیش 
از ۲ میلیارد و ۱۵۵ میلیون دلار بود که تا پایان مرداد ماه 
این میزان افزایش حدود ۲۰ درصدی نیز خواهد داشت. 
نفتی در  توسعه صادرات غیر  محمد دهقان در کارگروه 
هم  در  دستگاه ها  جانبه  همه  همکاری  لزوم  بر  تاکید  با 
افزایی در راستای رشد و توسعه صادراتی استان افزود: 
میلیون  میلیون دلار صادرات گمرکات استان، ۸۵۷   ۳۴۵
 ۹۵۳ و  استان  از  سایر گمرکات  دلار خروجی صادرات 
چهار  تلاش  حاصل  طبیعی  گاز  صادرات  دلار  میلیون 
ماهه همکاران اقتصادی در استان است.به گفته وی، وزن 
مجموع صادرات استان بیش از چهار میلیون و ۵۰۰ هزار 
تن است که حدود ۸۶۷ هزار تن آن مربوط به صادرات 
صادرات  روند  به  اشاره  با  است.دهقان  استان  گمرکات 
سال گذشته اظهار کرد: میزان کل صادرات استان نسبت 
به سال گذشته در مدت مشابه رشد ۱۲ درصدی ارزشی 
و رشد ۲۸ درصدی وزنی دارد که این رقم در صادرات 
مجموع  است.دهقان  رشدی  درصد   ۵۴ استان  گمرکات 
واردات از مرزهای استانی را نیز ۳۲۲ میلیون دلار عنوان 
مدت  به  نسبت  نیز  خصوص  این  در  داد:  ادامه  و  کرد 
زمان مشابه سال گذشته از کاهش ۱۶ درصدی برخوردار 
تجاری  رویدادهای  در  خصوص  جلسه  این  در  هستیم.، 
از جمله تقویم نمایشگاهی ۶ ماه آینده، اعزام و پذیرش 
خارجی  نمایشگاه های  تجاری،  و  بازاریابی  هیات های 

برای سال ۱۴۰۳ بحث و تبادل نظر شد.

همزمان با هفته دولت رقم می خورد:

افتتاح و کلنگ زنی ۹ پروژه 
صنعتی در لرستان
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کیومرث هاشمی خبر داد:
رئیس جمهور دستور پرداخت پاداش 
قهرمانان و مدال آوران را صادر کرد

تاثیر ۹ دیدار در ۵ اردوی برون مرزی؛
ورود آرمانی تیم ملی بسکتبال

 به جام جهانی

بهتاش فریبا:

نگذاشتند شرایط مجیدی برای نکونام تکرار شود
زودتر کریمی را می دیدم نمی گذاشتم استعفا دهد

فصل  در  استقلال  که  رکوردی  گفت:  استقلال  پیشکسوت 
بیست ویکم لیگ برتر از خودش بر جای گذاشت حاصل ثبات 
ای  نمی شود؛  تکرار  دیگر  آینده  تا ۵۰ سال  که  بود  مدیریت 

کاش کریمی استعفا نمی کرد.
اوضاع استقلال چطور بود؟

استقلال باز هم مانند چند فصل گذشته، البته منهای لیگ بیست 
و یکم که فرهاد مجیدی و مدیریت از اول بودند و آن نتایج 
خوب ثبت شد، باز هم امسال تیم طعم تجربیات تلخ گذشته را 
چشید. نداشتن سرمربی، نبود مدیرعامل، وضعیت ناخوشایند 
در فصل نقل و انتقالات و از همه بدتر تغییرات مدیریتی آن 

هم سه بار در یک سال!
این تغییرات مدیریتی چه ضربه ای به تیم استقلال زد؟

ضربه  بابت  این  از  استقلال  باشگاه  که  است  سال  سال های 
می خورد. از این بی برنامگی ها لطمه دیده ایم. فقط زمان آقای 
آجورلو بود که فرهاد خودش تیم را بست و دیدیم یک رکورد 
تیمی  هیچ  آینده  سال   ۵۰ تا  که  شد  ثبت  هم  نیافتنی  دست 
نمی تواند آن را بشکند. قهرمانی بدون باخت، آن هم سه هفته 
مانده به پایان لیگ فقط حاصل ثبات مدیریت در استقلال بود. 
داشته  مربی  و  مدیریت  ثبات  استقلال  اگر  می کند  ثابت  این 

باشد چه نوع باشگاهی است و چه نتایجی می تواند بگیرد.
الان چرا چنین شرایطی برای فصل جدید بوجود نیامد؟

تعیین  بام  پشت  و  سقف  قراردادها  برای  و  آمدند  متاسفانه 
گفتند  و  زدند  دور  را  آن  بودند  بلد  که  آن هایی  کردند. 
قراردادهای دو، سه ساله بسته اند تا انتقال پول را به فصول 
آینده موکول کنند و کارشان را پیش بردند. البته من این مسائل 

را فقط شنیده ام.
شما هم شنیده اید که برخی باشگاه ها با اهدای سند ملک 

در ترکیه بازیکنان را جذب کرده اند؟
هم  من  البته  نمی زنم.  حرفی  نمی دانم  که  چیزی  درباره  من 
شنیدم به جای رد و بدل شدن پول به برخی بازیکنان مقادیر 

زیادی سکه داده اند! همین موضوعات به استقلال آسیب زد.
استفاده کردند چرا  راهکارها  قبیل  این  از  دیگران  اگر 

استقلال و مدیرانش از این رویه استفاده نکردند؟
برای اینکه کسی نبود! متاسفانه آقای حجت کریمی زمان بدی 

استعفا کرد...
ظاهرا به تازگی دیداری هم با او داشتید؟

بله! به دعوت آقای روشن و به اتفاق تعدادی از پیشکسوتان 
به دفتر ایشان رفتیم و او هم قصد داشت درباره اقداماتی که 
در مدت زمان مدیریتش انجام داده توضیحاتی را به ما بدهد 
تا ذهنیتی برای پیشکسوتان درباره عملکردش در آن مدت به 

وجود نیامده باشد.
مگر ذهنیتی وجود داشت؟

به هر حال حرف و حدیثهایی بود.
صحبت های او را شنیدید؟

بدهی  توانسته  که  فردی  چنین  است  تاسف  باعث  واقعاً  بله! 
سنگین استراماچونی را بپردازد و اقدامات مثبتی در مدت زمان 
ببیند که وادار به استعفا  کوتاه مدیریتش انجام بدهد رفتاری 
هم  به خودش  ما  می شد.  خیلی خوب  می ماند  او  اگر  شود. 

گفتیم.
چه گفتید؟

ما گفتیم ای کاش این اطلاعات را زودتر در اختیار ما قرار 
اینجا بکشد.  به  می داد. آن وقت حداقل ما نمی گذاشتیم کار 
اجازه نمی دادیم این تغییرات به وجود بیاید. اما واقعاً ما از این 

مسائل خبر نداشتیم.
می افتاد  اتفاق  ماه  اردیبهشت  در  جلسه  این  اگر  یعنی 

چکار می کردید؟
جواد  آقا  جباری،  علی  جناب  مثل  بزرگانی  اتفاق  به 
و  وزیر  پیش  می رفتیم  دیگر  گروهی  و  روشن  حسن  قراب، 
می کرد  کار  تیم  برای  داشت  که  مدیری  چنین  نمی گذاشتیم 
استعفا کند. ما اطلاعات سیاسی نداشتیم یا مسائل پشت پرده 
را نمی دانستیم. این را هم بگویم، برای ما فرقی نمی کند چه 
مهم  تیم  از  حمایت  ما  برای  باشد.  باشگاه  راس  در  کسی 
است. وقتی متوجه شویم کسی باشد که به تیم کمک می کند 
صمیمانه و با تمام وجود از او حمایت می کنیم. هدف ما فقط 

کمک به استقلال است.
به نظر شما جواد نکونام می تواند با استقلال موفق شود؟

جواد باید حمایت شود. او یک مربی جوان است. یک مربی 
کارنامه دار. چقدر خوب شد که جواد نکونام این فصل هدایت 
استقلال را در دست گرفت. یکی دیگر از کارهای خوب آقای 
ثبات  نگذاشتند  که  بود هرچند  با جواد  قرارداد  عقد  کریمی 
مدیریتی که شامل حال فرهاد شد برای جواد هم ایجاد شود. 
نکونام قبلًا در کسوت مربیگری تیم قهرمان کرده، جام آورده 
و خودش هم در زمان بازی تجربیات بین المللی زیادی دارد. 
یک گل زیبا هم به رئال مادرید زده. چنین مربی که تجربه کار 
کردن با کارلوس کی روش را دارد به درد استقلال می خورد. 
باشد.  موفق  نظر  این  از  استقلال  شود  باعث  می تواند  این ها 
ضمن اینکه او می تواند تیم را هم به خوبی جمع کند. شاید 
هم  به  تیم  بود  دیگری  کسی  احوال  و  اوضاع  این  در  اگر 

می ریخت.
درباره بازی با سپاهان صحبت کنید؟

همانطور که گفتم بازی سخت است. اما فوتبال را کسی ندیده 
است. چه کسی فکر می کرد سپاهان فصل قبل قهرمان نشود؟ 
اما این تیم با یک مساوی جلوی ملوان همه معادلات را به هم 
ریخت. الان هم ما استقلالیم و شخصیت قهرمانی داریم. باید 
آرامش تیم مان را حفظ کنیم. این خیلی به ما کمک می ند. من 

شخصاً به این مسابقه خوشبین هستم.
فکر می کنید استقلال با چه سبکی بازی کند؟

جواد نکونام مدل این قبیل بازی ها را بلد است. می داند چطور 
خط دفاع و هافبکش را مقابل تیمی مثل سپاهان سازماندهی 
کند. قطعاً می تواند از پس این بازی بربیاید. در کل امیدوارم 
بازی زیبایی هم رقم بخورد. ضمن اینکه در پایان اتفاقی بیافتد 

که هواداران استقلال خوشحال باشند.
تا تلافی دو باخت فصل قبل را دربیاورند؟ دو شکستی که 

قهرمانی را از استقلال گرفت؟
به هر حال آن دو باخت خیلی تلخ بود. ولی من فکر می کنم 
قهرمانی  نفت که مساوی کردیم  با صنعت  برگشت  بازی  در 
را دادیم. اگر آن بازی را می بردیم و سه امتیاز را می گرفتیم 

اوضاع آخر فصل فرق می کرد.

سازمان  مقام  یک  و  پرسپولیس  باشگاه  از  مسئول  مقام  یک 
لیگ اعلام کردند برنامه ای برای اهدای جام به پرسپولیس در 
ورزشگاه خالی از تماشاگر در میان نیست چرا که اهدای جام 

در این شرایط اصلًا جالب نیست.
بازی پرسپولیس با ذوب آهن می توانست با حضور تماشاگران 
که  باشد  سرخ ها  فصل  این  خانگی  بازی  اولین  پرسپولیس 
حضور  احتمال  اما  می شود  برگزار  هواداران  حضور  با 
تماشاگران روی سکوهای ورزشگاه همان صفری است که دو 
هفته قبل بود! دو هفته قبل یک روز قبل از بازی با آلومینیویم 
برگزار  این مسابقه بدون حضور تماشاگران  اراک اعلام شد 
باشگاه پرسپولیس،  از سوی  خواهد شد که واکنش شدیدی 
یحیی گل محمدی، افشین پیروانی و بازیکنان این تیم به همراه 

داشت.
امید  این  با  شد  برگزار  تماشاگر  بدون  خانگی  اول  بازی 
این  در  شود.  برگزار  تماشاگران  در حضور  دوم  مسابقه  که 
هم  لیگ  سازمان  مسئول  کشوری فر  صحبت های  خصوص 
پرسپولیس  بازی  کرد  اعلام  مسئول  مقام  این  بود.  امیدبخش 
- ذوب آهن در حضور تماشاگران برگزار خواهد شد چرا که 
بخش هایی از سکوهای ورزشگاه آزادی قابل استفاده است اما 
هر چقدر به زمان مسابقات هفته دوم نزدیک شدیم این نقل 

قول بیشتر رنگ باخت و عکس آن به واقعیت نزدیک شد!
 - پرسپولیس  مسابقه  به  ساعت   ۴۸ حدود  که  شرایطی  در 
بلیت فروشی نشد ضمن  از  بود هیچ خبری  مانده  ذوب آهن 
اینکه هیچ مقام مسئولی درباره حضور تماشاگران حرفی نزد. 
برای  می ماند  احتمالًا  هم  اتفاق  این  رسمی  اعلام  واقع  در 
داریم  فاصله  مسابقه  شروع  تا  ساعت   ۲۴ حدود  که  امروز 
این  از  هرچند از دو سه روز قبل اخبار و شایعات حکایت 

داشت که بازی قطعاً بدون حضور تماشاگران برگزار خواهد 
شد.

اهمیت  وقتی  تماشاگر  بدون  بازی  انجام  یا  تماشاگر  حضور 
پیدا می کند که پرسپولیس برای پیروزی به این اهرم قدرتمند 
اهدای  مسأله  دیگر  موضوع  اما  دارد  نیاز  سکوها  فشار  و 

سوپرجام است.
یک مقام مسئول درباره بحث اهدای سوپرجام اعلام کرد قبل 
از شروع فصل با سازمان لیگ مکاتبه شده بود که این جام در 
یکی از بازی های هفته های اول یا سوم در صورتی که بازی با 
حضور تماشاگران برگزار شود به پرسپولیس اهدا شود. هفته 
با آلومینیوم اراک بدون تماشاگر شد و خبری  اول که بازی 
از سوپرجام نشد. بعد از آن بازی بازیکنان پرسپولیس متفقاً 
اعلام کردند در صورتی که تماشاگر در ورزشگاه نباشد جام 

نمی خواهند.
از  و خبری  تماشاگر شده  بدون  با ذوب آهن هم  بازی  حالا 
جام نخواهد بود. دیروز یک مقام مسئول از باشگاه پرسپولیس 
اهدای  برای  برنامه ای  اعلام کردند  لیگ  مقام سازمان  و یک 
میان  در  تماشاگر  از  خالی  ورزشگاه  در  پرسپولیس  به  جام 
نیست چرا که اهدای جام در این شرایط اصلًا جالب نیست. 
که  گفت  پرسپولیس  باشگاه  در  مسئول  مقام  حال  عین  در 
مسئولان  از  شفاهی  به صورت  را  مسأله  این  صراحتاً  قبل تر 
فدراسیون و سازمان لیگ خواسته بودند که اهدای سوپرجام 
در  پرسپولیس  هواداران  که  شود  برگزار  شرایطی  در  فقط 

ورزشگاه حضور داشته باشند.
خانگی  بعدی  بازی  بدانیم  که  می شود  جالب  وقتی  موضوع 
پنجم  هفته  که  بود  خواهد  استقلال  مقابل  دربی  پرسپولیس 
برگزار می شود. این مسابقه بعد از بازی های فیفادی تیم ملی 

بازی  اولین  از  برتر و پس  لیگ  در  پرسپولیس  مسابقه  اولین 
هنوز  دربی  برگزاری  تاریخ  و  زمان  بود.  آسیایی شان خواهد 

اعلام نشده اما پیش بینی می شود در هفته اول مهرماه باشد.
پرسپولیسی ها دوست دارند اهدای جام قهرمانی سوپرجام در 
آن مسابقه باشد که تماشاگر بیشتری در ورزشگاه حضور دارد 
و البته از جو خاصی بهره می برد. در عین حال طبیعی است 
که آنها دوست دارند این جام را که با شکست استقلال در 
فینال جام حذفی، بی زحمت و بدون انجام مسابقه ای به دست 
آورده اند جلوی هواداران خود و البته هواداران تیم رقیب در 

دست بگیرند و یک جورهایی به استقلالی ها فخر بفروشند.
کرد  اعلام  لیگ  سازمان  در  مسئول  مقام  یک  دیروز 
خالی  ورزشگاه  در  جام  اهدای  بودند  گفته  پرسپولیسی ها 
مراسم  در  شرکت  برای  مدیران شان  که  شرایطی  در  البته  و 
اتفاق  می کنند  سفر  مالزی  به  آسیا  قهرمانان  لیگ  قرعه کشی 
در  اما  نرفتند  مالزی  به  پیروانی  نه  درویش  نه  البته  نیفتد. 
دربی  شده،  تماشاگر  بدون  ذوب آهن  با  بازی  که  شرایطی 
بهترین زمان برای دریافت جام سوپرجام و بالا بردن آن توسط 
پرسپولیسی هاست. در عین حال همان مقام مسئول در سازمان 
لیگ دیروز گفت اهدای جام با این شرایط به بعد از بازی های 
تیم ملی در فیفادی های پیش رو موکول خواهد شد. این مقام 
تأکید می کرد که در دربی هم جام را به پرسپولیس نخواهند 
داد چون باعث بروز حاشیه خواهد شد اما پرسپولیسی ها این 
ایام  از آن،  بعد  جام را در همان مسابقه می خواهند چرا که 
عزاداری اربعین و رحلت پیامبر اکرم)ص( را در پیش داریم و 
این ماجرا باز هم عقب خواهد افتاد و احتمالًا در بازی بعدی 
احتمال  شاید  بود  خواهد  گل گهر  مقابل  که  سرخ ها  خانگی 

برگزاری جشن قهرمانی وجود نداشته باشد.

قانون  مشمول  )چهارشنبه(  از  پرسپولیس  ساله   ۲۸ هافبک 
جمع  در  کاری اش  آینده  و  می شود  سربازی  خدمت 

سرخ پوشان پایتخت مبهم است.
میلاد سرلک یکی از جنجالی ترین چهره های فوتبال ایران در 
یک ماه اخیر بوده است. هافبک ۲۸ ساله پرسپولیس به واسطه 
نمی تواند  دیگر  ملی، حالا  تیم  اخیر  اردوی  در  عدم حضور 
از سهمیه سرباز ملی استفاده کند و با توجه به آخرین مجوز 
در  حضور  از  شهریورماه  اول  تا  او  سرلک،  به  شده  اعطا 
خدمت سربازی معاف بوده است. در روزهای گذشته بحث 
حضور دوباره سرلک در تیم ملی مطرح شده اما هنوز خبری 

از اعلام فهرست جدید تیم ملی نیست.
در  حضور  برای  را  خود  پاسپورت  پرسپولیس  هافبک 
تا  داده  بلغارستان  سفارت  تحویل  ملی  تیم  پیش رو  اردوی 
دعوت  ملی  اردوی  به  قلعه نویی  امیر  در صورت صلاحدید 
شود. قلعه  نویی قصد دارد بعد از پایان هفته چهارم، فهرست 
فهرست  واقع  در  که  کند  منتشر  را  موردنظرش  بازیکنان 
مسئله  این  که  شود  اعلام  شهریورماه  یازدهم  احتمالًا  جدید 
بدان معناست که هافبک پرسپولیس در معرض محرومیت از 
حضور در ترکیب سرخ پوشان پایتخت در ۲ هفته پیش روی 

لیگ برتر قرار دارد.

کمتر از 24 ساعت تا پایان مجوز سرلک!
سرلک با توجه به حضورش در فهرست تیم ملی در فیفادی 
ماه مارچ و غیبت او در اردوی اخیر که شاگردان قلعه نویی 
در مسابقات کافا حضور پیدا کردند، تا اول شهریورماه معاف 
بوده و آخرین پیگیری ها نشان می دهد که این معافیت تمدید 
نشده است. سازمان نظام وظیفه حدود یک ماه قبل در نامه ای 
رسمی پایان دوره معافیت سرلک را در موعد اول شهریورماه 
اعلام کرده بود و در این میان گفته می شود که او در صورت 
عدم اعزام به خدمت سربازی مشمول غیبت شده و حضورش 

در لیگ برتر غیرقانونی می شود!
لیگ هم  نقل وانتقالات سازمان  فرشید طاهری، مسئول کمیته 
گفت:  سرلک  درباره  آمده  به وجود  حواشی  به  واکنش  در 
»آخرین مدرک ارائه شده از سوی باشگاه پرسپولیس گویای 
اگر  تا یک شهریور مجوز دارد و  آن است که میلاد سرلک 
این باشگاه تصمیم دارد تا مجوز حضور این بازیکن را پس 
نظام وظیفه  از سازمان  باید  تاریخ اعلام شده تمدید کند  از 

مدرک جدیدی را ارائه کند«.
یحیی باید فعلًا قید سرلک را بزند!

باشگاه پرسپولیس فعلًا واکنشی به موضوع سرباز شدن میلاد 
سرلک نداشته است اما در این میان گفته می شود که حضور او 

در ترکیب پرسپولیس می تواند در دو بازی آینده دردسرساز 
باشد. با توجه به اینکه معافیت هافبک پرسپولیس )سه شنبه( 
به پایان می رسد و براساس فراخوان قبلی سازمان نظام وظیفه 
او باید خود را برای گذراندن خدمت به این سازمان معرفی 
کند، فعالیت سرلک غیرقانونی بوده و او نمی تواند تا دریافت 

معافیت جدید برای پرسپولیس به میدان برود.
یحیی گل محمدی حالا با چالشی بزرگ مواجه است. با توجه 
او  ادامه حضور  نشده،  تمدید  میلاد سرلک  معافیت  اینکه  به 
در ترکیب پرسپولیس می تواند با واکنش تیم های رقیب مواجه 
موجود، خطر شکست های  قانونی  ادله  به  توجه  با  که  باشد 
البته  می کند!  تهدید  را  پرسپولیسی ها  صفر  بر   3 و  انضباطی 
اعلام  در صورت  که  است  امیدوار  پرسپولیس  کادرفنی  که 
فهرست تیم ملی و حضور سرلک در این فهرست، او بتواند از 
قانون ایست سربازی استفاده کند که در این باره هم استنباط 
های قانونی متفاوتی وجود دارد و همین مسئله باعث شده تا 
آینده کاری سرلک کاملًا در هاله ای از ابهام باشد! پرسپولیس 
در ۲ بازی آینده خود تا پیش از فیفادی ماه سپتامبر باید مقابل 
که  گیرد  قرار  خوزستان  فولاد  و  اصفهان  ذوب آهن  تیم های 
گزینه هایی مانند مسعود ریگی و سینا اسدبیگی برای جانشینی 

سرلک در دسترس کادرفنی هستند.

درخواست جالب پرسپولیس از سازمان لیگ؛ 

جشن قهرمانی قرمزها در دربی

چالش جدید پرسپولیسی ها؛ یحیی به سرلک بازی می دهد؟

اولین جلسه  در  و جوانان گفت:  وزارت ورزش  سرپرست 
دستور  جمهوری  رئیس  داشتم،  حضور  که  دولت  هیات 

پرداخت پاداش قهرمانان و مدال آوران را صادر کرد.
با  هم اندیشی  نشست  حاشیه ی  در  هاشمی  کیومرث 
پیشکسوتان با بیان اینکه که قصد نداریم حرف های تکراری 
گفته شود و باید بیشتر شنونده باشیم اظهار داشت: در همین 
مشکلات  و  مسائل  درخصوص  گفتمانی  فضای  یک  راستا 
پیش بینی  داریم  که  رسالتی  برای  پیشکسوتان  و  قهرمانان 

کرده ایم.
نکته درحال حاضر  این که مهم ترین  تبیین  با  ادامه  وی در 
ورزشی  پیشکسوتان  فکری  ظرفیت  از  استفاده  چگونگی 
رئیس  نیز  دولت  هیأت  قبل  جلسه  در  کرد:  اعلام  است، 
از  که  کردند  تاکید  دولت  هیأت  اعضا  همه  به  جمهوری 
ظرفیت نخبگان و پیشکسوتان هر حوزه ای به بهترین شکل 
پای  اینچنینی  درنشست های  باید  بنابراین  شود،  گرفته  بهره 

سخنان این عزیزان بنشینیم.
سرپرست وزارت ورزش وجوانان گفت: در همین راستا باید 
مدیران کل ورزش وجوانان سراسر  که  کنیم  پیدا  را  مدلی 
کشور با پیشکسوتان دیدار داشته باشد و بتواند از دانش و 

تجربیات آنها استفاده کنند.
این است وزارت ورزش و جوانان  واقعیت  داد:  ادامه  وی 
ورزش  سنگین  بار  نمی تواند  تنهایی  به  ورزش  حوزه  در 
از  این است که  بهترین شرایط  بنابراین  به دوش بکشد،  را 

ظرفیت هایی که در کشور وجود دارد استفاده کند.
کیومرث هاشمی با اشاره به افراد حاضر درجلسه هم اندیشی 
عنوان کرد: حدود هفت، هشت هزارسال تجربه پشت افرادی 
بود که در این نشست حضور داشتند، ما باید به مدلی برسیم 
که از این ظرفیت ها بهره بگیریم کاری که هم اکنون در دنیا 

انجام می شود.
وی در بخش دیگری از سخنانش عدالت محوری براساس 
داد و گفت: عدالت  قرار  را مورد توجه  رشته های ورزشی 
به این معناست که هرچیزی سرجای خودش باشد، رشته ای 
که  ورزشی  رشته  و  نحو  یک  به  دارد  حرفه ای  قرارداد  که 
مورد  دیگری  نحو  به  باید  ندارد  را  بودن  حرفه ای  شرایط 

توجه قرار بگیرد.
دیدارهایش  به  ادامه  در  سرپرست وزارت ورزش وجوانان 
و  جلسه ها  در  من  البته  افزود:  و  کرد  اشاره  ملی پوشان  با 
وزارت  به  مربوط  که  بخش هایی  آن  داشتم  که  بازدیدهایی 
که  همانطور  البته  دادم،  قرار  توجه  مورد  را  بود  ورزش 
است،  المپیک  ملی  کمیته  آسیایی  بازی های  متولی  می دانید 
تأمین  نهاد  این  توسط  نیز،  امکانات  و  اعتبارات  بنابراین 
متولی ورزش، وظیفه حمایت  عنوان  به  ما هم  اما  می شود، 

وپشتیبانی داریم.
از  که  دیدارهایی  طول  در  را  پوشان  ملی  دغدغه های  وی 
اردوهای تیم ملی داشته مورد توجه قرار داد و گفت: نکته ای 
که توسط ورزشکاران عنوان شد، این بود که دوسال است، 
این  واقعیت  است!  نشده  پرداخت  آوران  مدال  پاداش های 
است، آنها نباید این موضوعات را به ما بگویند، بلکه ما باید 

به دنبال پرداخت پاداش های قهرمانان مان برویم.
کیومرث هاشمی افزود: در نخستین جلسه هیأت دولتی که 
جمهوری  رئیس  و  شد  مطرح  موضوع  این  داشتم  حضور 
دستور پرداخت پاداش ها را صادر کرد، خوشبختانه سازمان 
انجام  مهم  این  زودی  به  و  کرده  اعتبار  تأمین  هم  مدیریت 
می شود تا ان شاءالله ورزشکاران مان با فراغ خاطر بیشتری در 

مسابقات شرکت کنند.
و  تمرین  مدال آوری،  بحث  اعظم  بخش  داد:  توضیح  وی 
فراهم  بابد  نیز  مناسب  روانی  شرایط  بلکه  نیست  آمادگی 
شود. آن شرایط روانی را هم من به عنوان وزارت ورزش و 

جوانان بایستی فراهم کنم.
بحث  در  شد:  یادآور  وجوانان  ورزش  وزارت  سرپرست 
بایستی هر رشته سهم خود را از عدالت داشته  عدالت هم 
باشد، مثلًا در رشته ای مثل وزنه برداری که بیش از ۱۵ سال 
و  بگیرد  صورت  حمایت  باید  می گذرد  تجهیزات  عمر  از 

تجهیزات به روز شود.

بازیکنان تیمش  اسماعیل تقی پور به تمجید از دروازه بان و 
پرداخت و پاسخ عجیبی در خصوص عملکرد داوران داد.

هفته چهارم لیگ برتر فوتسال با مداوت مدافع عنوان قهرمانی 
و حفظ رکورد صددرصد پیروزی شاگردان اسماعیل تقی پور 
به پایان رسید. مس سونگون در این دیدار خارج از خانه، کار 
بسیار دشواری را مقابل سن ایچ ساوه داشت و در حالی که 
با اختلاف سه گل از حریف سرسخت خود پیش افتاده بود، 
و حملات  ساوجی  طرفداران  فشار  تحت  پایانی  دقایق  در 
دروازه بان  درخشش  با  سرانجام  اما   . گرفت  قرار  حریف 

جوانش سه امتیاز را به خانه برُد.
ساوه،  سن ایچ  تیم  با  بازی  از  پس  تقی پور  *اسماعیل 
مصاحبه ای را با خبرنگار ما داشت که در ادامه خواهیم 

خواند
*می توانستیم راحت تر پیروز شویم

بی  شاگردانم  از  و  گویم  می  نباشید  خسته  حریف  تیم  به 
نهایت تشکر می کنم. آنها در این شرایط سخت و جو سنگین 
پیروزی  هستند.  بزرگی  بازیکنان  چه  که  دادند  نشان  سالن 
از این هم به دست  شیرینی بود که می توانست راحت تر 

بیاید اما مهم 3 امتیاز بود که به لطف خدا کسب شد.
*اتحاد و کار تیمی بچه ها غرور انگیز بود

یک گل در خانه حریف عقب افتادیم اما ۴ گل در ادامه زدیم 
و به بازی برگشتیم. از اواسط نیمه دوم کمی شرایط با توجه 
به جو بازی سخت شده بود اما از پس کار برآمدیم و سربلند 
به خانه بر می گردیم. دیدن کارهای تیمی و اتحاد بچه ها در 

چنین شرایطی واقعا باعث غرور و افتخار من بود.
*عملکرد داوری

به تیم داوری خسته نباشید می گویم فقط همین!
*لحظات حساس پایانی

فوتسال ورزش لحظه هاست و تا آخرین ثانیه باید انتظار هر 
اتفاقی را داشته باشیم. همان طور که دیدید تیم حریف ۴۰ 
پنالتی شد که  بازی صاحب یک ضربه  پایان  به  مانده  ثانیه 
خوشبختانه از دست رفت و نتیجه تغییری نکرد. جا دارد به 
نمایش تحسین برانگیز مهدی رستمی ها هم اشاره کنم که 
این پنالتی و یک پنالتی دیگر در نیمه اول مهار کرد و نقش 

مهمی در بردمان داشت.

یکی از کارشناسان بسکتبال معتقد است برنامه های آماده سازی 
تیم ملی برای جام جهانی به گونه ای بوده که این تیم در شرایط 
از  بهتر  عملکردی  می تواند  و  می شود  مسابقات  وارد  آرمانی 

همیشه داشته باشد.
رقابت های جام جهانی بسکتبال در حالی از روز جمعه )سوم 
شهریور( به میزبانی مشترک سه کشور ژاپن، فیلیپین و اندونزی 
ایران اسفند سال گذشته و  تیم ملی بسکتبال  آغاز می شود که 
در پایان ششمین و آخرین پنجره انتخابی موفق به کسب سهمیه 
این  کننده در  تیم شرکت  قرار گرفتن در جمع 3۲  برای  لازم 

رقابت ها شد.
بر همین اساس پس از جذب »هاکان دمیر« به عنوان سرمربی 
آماده  اردوهای  وارد  ۲۰ خرداد  از  تیم  این  بسکتبال،  ملی  تیم 
سازی شد و تا به امروز با پشت سرگذاشتن چند مرحله اردوی 
داخلی و برون مرزی در ترکیه، لبنان، روسیه، گرجستان و چین 
که با برگزاری ۹ دیدار تدارکاتی همراه بوده است آماده ورود 
به جام جهانی و دیدار برابر برزیل )۴ شهریور(، ساحل عاج )۶ 

شهریور( و اسپانیا )۸ شهریور( شده است.
علی توفیق از مربیان و کارشناسان بسکتبال تاکید دارد که این 
مسیر طی شده برای آماده سازی تیم ملی بسکتبال بدون کم و 
کسر بوده طوریکه این تیم در شرایط ایده آل و آرمانی وارد 
ملی  که  می کند  بینی  پیش  اینطور  حتی  او  می شود.  رقابت ها 
صاحب  خود  مقدماتی  دیدار  سه  مجموع  از  می توانند  پوشان 

دو برد شوند که البته دستیابی به آن خیلی سخت خواهد بود.
خسته نباشید به همراهان تیم ملی بسکتبال

وی در گفتگو با خبرنگار مهر با یادآوری اینکه کسب سهمیه 
جام جهانی برای تیم ملی بسکتبال توسط کادر فنی دیگری به 
دست آمد، گفت: تیم ملی راه سختی را پشت سرگذاشته است 
و باید خسته نباشید گفت به تمام کسانی که این تیم را در این 
مسیر حمایت کردند، چه کسانی که سال گذشته عهده دار تیم 
ملی بودند و کمک کردند تا ایران جزو 3۲ تیم جام جهانی شود 
و چه کسانی که کمک کردند تا این تیم برای حضور در جام 

جهانی آماده شود.
انجام بهترین اقدامات برای کلِ داشته بسکتبال

توفیق سپس به ارزیابی وضعیت تیم ملی با توجه به برنامه های 
تدارکاتی اجرا شده پرداخت و خاطرنشان کرد: درست و دقیق 
مقوله  دو  همزمان  ملی  تیم  ارزیابی وضعیت  در  که  است  این 
باشد،  توجه  مورد  بسکتبال  ظرفیت  و  سازی  آماده  برنامه های 
فنی  کادر  و  فدراسیون  اختیار  در  کامل  طور  به  ریزی  برنامه 
است اما ظرفیت و داشته ها از دست آنها خارج است. ظرفیت 
در  و  اردونشینان  ترکیب  که  هستند  بازیکنانی  همین  بسکتبال 
نهایت بازیکنان اعزامی به جام جهانی را تشکیل دادند و برای 

این ظرفیت بهترین اقدامات انجام شد.
آماده سازی تیم ملی در حد جام جهانی بود

وی در این زمینه ادامه داد: فکر می کنم مجموع اردوهای برون 
سازی  آماده  برنامه های  تدارکاتی،  دیدارهای  کنار  در  مرزی 
بود.  جهانی  جام  حد  در  که  زد  رقم  ملی  تیم  برای  را  خوبی 
علاوه بر این درگیر شدن با همین برنامه ها هم فرصت خوبی در 
اختیار هاکان دمیر سرمربی تیم ملی قرار داد تا به نسبت مدت 
زمان حضورش در ایران، شناخت کامل تری از بسکتبال ایران و 

بازیکنان مان به دست بیاورد.
تیم ملی در شرایط آرمانی وارد جام جهانی می شود

در  حضور  اساس  و  پایه  کرد:  تاکید  بسکتبال  کارشناس  این 
رویداد بزرگی مانند جام جهانی مهیا شدن شرایط برای تمرین 
در موقعیت های جدید و به خصوص دیدارهای تدارکاتی است 
در  شد.  انجام  گذشته  ماه  سه  دو  در  ملی  تیم  برای  اینها  که 
مجموع تمام کارهای لازم انجام شده است طوریکه تیم ملی در 

شرایط آرمانی و ایده آل وارد مسابقات می شود.
بینی  پیش  به جام جهانی/  بسکتبال  ملی  تیم  ورود آرمانی 

کسب دو پیروزی 
روسیه،  لبنان،  ترکیه،  در  اردو  تشکیل  با  بسکتبال  ملی  تیم 
گرجستان چین و انجام ۹ دیدار تدارکاتی آماده حضور در جام 

جهانی شده است
می توانیم بهتر از دیگر ادوار جام جهانی باشیم

مربی بسکتبال در ادامه به دیدارهای پیش روی تیم ملی بسکتبال 
در مرحله مقدماتی جام جهانی اشاره کرد و با یادآوری اینکه 
اسپانیا، برزیل و ساحل عاج حریفان ایران در گروه G مسابقات 
با توجه به دیدارهای  هستند، گفت: گروه ساده ای نداریم اما 
سودان  با  که  رقابتی  ویژه  به  و  داشته  ملی  تیم  که  تدارکاتی 
بتوانیم در مجموع  برگزار شد، فکر می کنم  پیک  تورنمنت  در 

عملکردی بهتر از همیشه داشته باشیم.
شانس عبور از ساحل عاج

توفیق افزود: ساحل عاج برای بسکتبال ایران حریفی به حساب 
تورنمنت  تیم ملی در  را داریم.  از آن  می آید که شانس عبور 
امتیاز  اختلاف   ۶ با  و  داشت  سودان  با  نزدیک  رقابتی  پیک 
متحمل شکست شد )۷۷ به ۷۱( اما باید این را در نظر گرفت 
از  بیشتر  احتیاط  با  ملی  تیم  سرمربی  تدارکاتی،  دیدار  در  که 
نفرات اصلی استفاده می کند اما قرار گرفتن در موقعیت دیدار 
رسمی این شانس را به او می دهد که با اطمینان نفرات اصلی 
را به کار بگیرد و بدون ترسی مانند آسیب دیدگی از آنها بیشتر 
استفاده کند. با در نظر گرفتن این موارد این شانس را داریم که 

بتوانیم از سد ساحل عاج بگذریم.
خوش بین به رقابت با برزیل

وی در مورد دیدار تیم ملی بسکتبال با برزیل هم با خوش بینی 
صحبت کرد و گفت: امروز تیم ملی بسکتبال برزیل در پایین 
ترین سطح کیفی خود قرار دارد و در دیدارهای دوستانه برابر 
ایران  بنابراین ملی پوشان  این موضوع را نشان داد.  ایتالیا هم 
با توجه به شرایطی که دارند و تدارکاتی که پشت سر گذاشته 
اند می توانند رقابت نزدیکی با این تیم داشته باشد و حتی از 
این تیم نتیجه بگیرند. داستان اسپانیا و رویارویی با این تیم اما 

متفاوت است.
امیدی به دیدار با اسپانیا نیست

عنوان  مدافع  اسپانیا  اینکه  یادآوری  با  بسکتبال  کارشناس  این 
لوگوی  کرد:  تصریح  است،  جهانی  جام  مسابقات  قهرمانی 
این  در  بسکتبال  حضور   ۱۰۰ از  حکایت  هم  اسپانیا  بسکتبال 
با قهرمانی در تمام رده های ملی و  این یک قرن  کشور دارد، 
اسپانیا حتی  است.  بوده  همراه  اسپانیا  بسکتبال  برای  باشگاهی 
برخی  تیم  این  البته  است  جهانی  جام  قهرمانی  عنوان  مدافع 
بازیکنان بزرگ خود را دیگر در اختیار ندارد اما نمی توان منکر 
توانایی دیگر نفراتش شد. در کل بسکتبال ایران مقابل این تیم 
روی  حسابی  نمی تواند  قاعدتاً  و  دارد  مشکلی  و  سنگین  کار 

نتیجه آن داشته باشد.
پیش بینی دو برد در جام جهانی

مربی بسکتبال ایران در پیش بینی کلی خود از عملکرد تیم ملی 
در مرحله مقدماتی جام جهانی گفت: شاید خیلی ها روی یک 
برد احتمالی تیم ایران نظر داشته باشند اما با توجه به توانایی ها 
و  برزیل  ملی  تیم  شرایط  خودمان،  پوشان  ملی  تدارکات  و 
با سودان در تورنمنت پیک  ساحل عاج و رقابت نزدیکی که 
داشتیم به نظرم بتوانیم صاحب دو برد داشته باشیم. البته تاکید 
اما  بود  خواهد  سنگین  و  خیلی سخت  کار  این  انجام  می کنم 

فاصله خیلی دوری با موقعیت امروز تیم ملی ندارد.

کنایه مربی صدرنشین لیگ برتر 
فوتسال به داوران
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رییس سازمان بازرسی کل کشور: 

عمده پولشویی ها در انتقالات اموال است 
همه دستگاه ها معاملات مشکوک را گزارش کنند

آشتیانی: 

در اوج قدرت و اقتدار قرار داریم
امسال 2 تا 3 پرتاب ماهواره انجام می شود

طاهری: 
صنعت فضایی رد پای خوبی در برنامه هفتم دارد

شاکری مطرح کرد

جزئیات طرح افزایش تعداد نمایندگان مجلس

رایزنی نمایندگان مجلس با امیر عبداللهیان در مورد 
آخرین وضعیت مذاکرات رفع تحریم ها

اختیارات  داشت:  اظهار  بازرسی کل کشور  رییس سازمان 
دستگاه ها  همه  و  شده  داده  مالی  اطلاعات  مرکز  به  ویژه  
اگر  و  بدهند  گزارش  مرکز  به  را  مشکوک  معاملات  باید 
تعیین  مجازات  مشمول  نکنند  همکاری  مرکز  با  دستگاه ها 
مرکزی  بانک  افراد  رییس  این  اگر  حتی  و  می شوند  شده، 
و صرافان و یا هر دستگاه دیگری باشد، انفصال از خدمت 
وزارت  و  شده  پیش بینی  دستگاه ها  آن  مسئولان  برای 

اطلاعات به عنوان ضابط خاص ورود می کند. 
تامین  و  پولشویی  با  مبارزه  همایش  در  خدایان  الله   ذبیح 
مالی تروریسم با اشاره به بازنگری قانون مبارزه با پولشویی 
اظهار داشت: قانون مبارزه با پولشویی در سال ٨۶ تصویب 
شد  اصلاح   ٩٧ سال  در  وارده،  ایراداتی  دلیل  به  اما  شد 
در  نقشی  و  بودم  قضائیه  قوه  معاون  زمان  آن  در  بنده  که 

بازنگری این قانون داشتم.
وی ادامه داد: اولین ایراد قانون این بود که تنها  یک چهارم 
از عواید حاصل از پولشویی مشمول جریمه می شد و طبیعتاً 
از  مبالغ زیادی عادیش شده، جریمه یک چهارم  کسی که 
ایراد  این  اصلاحیه  قانون  در  اما  نبود.  بزرگی  عدد  آن، 
باشد  تومان  میلیارد  یک  تا  جرم  میزان  اگر  و  شد  برطرف 
جرایم حبس و جریمه نقدی و اگر بیشتر از این مبلغ باشد 
جرم درجه چهار محسوب می شود و علاوه بر حبس معادل 

مال مکشوفه، تمام اموال عواید از آن جرم ضبط می شود.
رییس سازمان بازرسی کل کشور با بیان اینکه شورای عالی 
فراقوه ای کردیم، گفت:  قانون جدید  در  از جرم  پیشگیری 
در قانون اصلاحیه علاوه بر دولت، قوه قضاییه هم در این 
شورا نمایندگی دارد که نتیجه این بود که سیاست گذاری 
آن هم تغییر کرد و مصوبات این شورا بعد از تصویب هیأت 

وزیران، برای تمام دستگاه ها لازم الاجرا است.
همه دستگاه ها معاملات مشکوک را گزارش کنند

خداییان افزود: اختیارات ویژه  به مرکز اطلاعات مالی داده 
مرکز  به  را  مشکوک  معاملات  باید  دستگاه ها  همه  و  شده 
نکنند  همکاری  مرکز  با  دستگاه ها  اگر  و  بدهند  گزارش 
مشمول مجازات تعیین شده، می شوند و حتی اگر این افراد 
 رییس بانک مرکزی و صرافان و یا هر دستگاه دیگری باشد، 
انفصال از خدمت برای مسئولان آن دستگاه ها پیش بینی شده 

و وزارت اطلاعات به عنوان ضابط خاص ورود می کند. 

جرم  اثبات  بحث  قانون  این  در  مهم  نکته  کرد:  تاکید  وی 
بوده، پیش از این  هر کسی مالی داشت اصل بر صحت آن 
و  مالی  گردش  وارد  هم  تومان  میلیارد  هزاران  اگر  و  بوده 
چرخه اقتصاد می کرد، کسی به این فرد ایرادی نمی گرفت. 
مگر اینکه دادستانی اشکالی وارد کند که این کار هم بسیار 
با یقه سفید و متخصص  سخت بود چراکه پولشویان افراد 
هستند و اثبات پولشویی بسیار سخت است. از این رو، در 
بودن آن معاملات مشکوک  اثبات مشروع  بار  قانون جدید 

بر عهده شخص مضمون قرار دارد. 
اصلاح  با  اینکه  بیان  با  کشور  کل  بازرسی  سازمان  رییس 
قانون زیر ساخت قانونی برای مقابله با پولشویی را فراهم 
مال  این  که  شود  حاصل  ظن  این  اگر  داد:  ادامه  کردیم، 
نامشروع است، در حکم مال نامشروع محسوب می شود و 
این  با  مبارزه  بنابراین  ندارد  اثبات  به  نیازی  دادستان  دیگر 
جرم آسان تر خواهد شد. در حال حاضر، زیر ساخت قانونی 
لازم برخوردار هستیم و مسئولان نمی توانند مدعی شوند که 

از جهت مقابله با این جرم مشکل قانونی داریم.
وی با تاکید بر اینکه برای داشتن کشور عاری از پولشویی 
به ایجاد فرهنگ برای مبارزه با پولشویی نیاز داریم، گفت: 
برای فرهنگ سازی مقابله با پولشویی به عزم همگانی نیاز 
بانک ها، دفترخانه ها،  باید تمام دستگاه ها از جمله  داریم و 
مشاوران املاک، بازار سرمایه در این امر عزم داشته باشند، 
اما  باشد  این گونه معاملات عایدی  داشته  انجام  شاید در 
پولشویی  این  اندازه  همان  با  که  باشند  داشته  توجه  باید 

باعث افزایش تورم خواهد شد.
رییس سازمان بازرسی کشور با بیان اینکه موضوع دیگر در 
مبارزه با پولشویی بحث شفافیت است، افزود: برای مقابله 
با پولشویی نیاز به شفافیت داریم از این رو هر گونه نقل و 
انتقالات را باید همه ببینند و چرا باید به هر معامله ای مهر 
محرمانه بزنیم؟ در این باره باید دید در برنامه هفتم درباره 

شفافیت چه احکامی داده شده؟ 
همین  و  باشد  داشته  محرمانه  مهر  تسهیلات  ارائه  باید  چرا 
بالایی  سود  عده ای  یکباره  به  که  می شود  باعث  عامل 
می رسند و برای مثال عده ای به یکباره پس از سود از بازار 
باشد  شفاف  سرمایه  بازار  اگر  اما  می شوند  خارج  سرمایه 
این اتفاق نمی افتد. چرا وقتی درباره بورس تصمیمی گرفته 

می شود  اعلام  مردم  به  بعد  ماه  سه  اطلاعات  این  می شود، 
که بسیاری از مردم هم دچار آسیب می شوند؟ از این رو، 

معتقدم کلید مبارزه با پولشویی شفافیت است.
راهکارها  دیگر  از  هوشمند  نظارت  اینکه  بیان  با  خداییان 
برای مقابله با پولشویی است، اظهار داشت: دیگر نمی توان 
اگر  و  داشت  نظارت  عملکردها  روی  بر  سنتی  طور  به 

نظارت هوشمند نباشد، امکان فساد زیاد است.
روز گذشته  کرد:  تاکید  بازرسی کل کشور  سازمان  رییس 
آن  براساس  که  دادم  پیشنهاد  هفتم  برنامه  برای  را  حکمی 
به  که  داده شود  امکان  این  بازرسی کل کشور  سازمان  به 
سازمان و دستگاه های عمومی نظارت هوشمند داشته باشد 
اما نماینده دولت در کمسیون تلفیق با این پیشنهاد مخالفت 
کرد و متاسفانه اعضای کمیسیون تلفیق هم موافق با نظارت 
این است که  نبودند، حال سوال  بازرسی  هوشمند سازمان 
اگر وزارت اطلاعات و سازمان بازرسی کل کشور نامحرم 

است، چه کسی محرم است؟
ادامه داد : طبق گفته رییس سازمان امور مالیاتی چند  وی 
هزار صندوق قرض الحسنه غیر مجاز در حال فعالیت هستند 
مالی  تومان گردش  میلیارد  هزار  تنها٧ صندوق چندین  که 
این صندوق ها  تمام  در  پولشویی  این شرایط  در  آیا  دارند 
و  مالی  موسسات  این  و  خیریه ها  باید  نمی دهند؟  رخ 

اعتباری شفاف باشند.
خداییان تاکید کرد: اگر سازمان های نظارتی به این اطلاعات 
دسترسی نداشته باشد چطور می توانند معاملات مشکوک را 

شناسایی کند و از آن پیشگری داشته باشند؟
وی گفت: اخیرا اقدام بسیار خوبی با تدبیر رهبری رخ داده 
این بود که باید تمام معاملات با سند رسمی باشد و مجلس 
هم این موضوع را تصویب کرد. امسال رهبری فرمودند که 
با سند  به معاملات  باید  این یک مصلحت قطعی است که 

رسمی اعتبار داده شود.
عمده پولشویی ها در انتقالات اموال است

رییس بازرسی کل کشور تاکید کرد: باید توجه داشت که 
عمده پولشویی در انتقالات اموال است که افراد می توانند 

با سند قولنامه ای نقل و انتقال انجام دهند.
وی ادامه داد: آنهایی که پولشویی می  کنند از وجه اجتماعی 
برخوردارند و نیاز به این است که با این افراد برخورد قاطع 
شود. این افراد به گونه ای عمل می کنند که ردی از خود به 
جا نمی گذارند و دستگاه  قضایی باید با این افراد به صورت 
قاطع برخورد کند و جزای نقدی و ضبط اموال باید انجام 
شود چراکه اینها به دنبال پول هستند و سخت ترین برخورد 

با آنها این است که اموال و پول آنها ضبط شود.
چاره ای جز هوشمند کردن نظارت ها نداریم

رئیس سازمان بازرسی همچنین گفت: اگر سازمان بازرسی، 
وزارت اطلاعات و دیوان محاسبات نامحرم است پس چه 
کسی محرم است؟ برای مقابله با پولشویی و فساد چاره ای 

جز این نداریم که نظارت ها را هوشمند کنیم. 
اقدامات  از  را  رسمی  سند  ثبت  به  الزام  خدائیان  خدائیان 
نتیجه  به  رهبری  معظم  مقام  عنایت  با  که  دانست  خوب 
غیر  اسناد  با  معاملات  در  داد:  توضیح  است.وی  رسیده 
سند  و  شود  پیدا  شخصی  است  ممکن  لحظه  هر  رسمی 
بنابراین ما گفتیم  رسمی یک واحد مسکونی را ابطال کند. 
این  باشد. مجلس  اسناد رسمی  با  معاملات  تمامی  باید  که 
خلاف  را  آن  نگهبان  شورای  اما  کرد  تصویب  را  موضوع 
شرع دانست. خوشبختانه با ورود مقام معظم رهبری که به 
مسئله  این  کردند  تاکید  رسمی  غیر  اسناد  شدن  اعتبار  بی 
در حال تحقق است. اگر هر خرید و فروش ملک از طریق 
اسناد رسمی باشد جلوی بسیاری از جرایم از جمله جرایم 

پولشویی گرفته خواهد شد.

براساس  گفت:  مسلح  نیروهای  پشتیبانی  و  دفاع  وزیر 
برنامه ریزی ها، امسال ۲ تا ۳ پرتاب ماهواره خواهیم داشت 

که امیدواریم موفقیت آمیز باشد. 
و  دستاوردها  به  اشاره  با  آشتیانی  محمدرضا  سرتیپ  امیر 
پیشرفت های جدید وزارت دفاع گفت: ما در اوج قدرت و 
اقتدار قرار داریم و به همین دلیل است که دشمن فکر اینکه 
بخواهد حرکت بی خردانه ای داشته باشد را از سرش بیرون 

می کند و در مولفه های دیگر ما را تهدید می کند.
می کنیم،  تولید  را  مختلف  موشک های  انواع  ما  افزود:  وی 
برُد  و  بالا  توان خیلی  که  راهبردی  و  بالستیک  موشک های 
بلندی دارند، موشک های کروز و پدافند هوایی، زمین پایه، 
نیاز  نوع  با  متناسب  که  داریم  را  موارد  دیگر  و  دریاپایه 

نیروهای مسلح ما تولید می شوند.
در  دارد.  رزم  در  مهمی  نقش  پهپاد  کرد:  تاکید  دفاع  وزیر 
جنگ های اخیر این نقش بسیار موثری را می بینید. کشورهای 
بسیاری دنبال این هستند که از این قدرت برخوردار باشند. 
ایران  توان  این  به  هم  آمریکا  و  داریم  را  قدرت  این  ما 
مختلفی  پهپادهای  ما  کرد:  تصریح  آشتیانی  دارد.   اذعان 
پهپادها  در  دارد،  بالایی  توانمندی   ۶ مهاجر  پهپاد  داریم؛ 
زمان  مدت  و  مهمات  و  تجهیزات  پروازی، حمل  مداومت 
بالا ماندن آن، شعاع عملیاتی پهپادها و مانور پذیری بسیار 
مهم است. مهاجر ۶ ما می تواند ۱۲ ساعت مداومت پروازی 
داشته باشد و مهمات نقطه زن را حمل کند و ماموریت آن 

چندمنظوره است.
خوبی  بسیاری  شرایط  پهپادی  حوزه  در  گفت:  دفاع  وزیر 
که  آمد  خواهند  این  دنبال  به  مختلف  کشورهای  و  داریم 
بتوانند از این توان ما برخودار باشند. در حوزه فضایی به 
بخش  این  بود،  گرفته  قبلا صورت  که  جهت کوتاهی هایی 
رئیس جمهوری،  شخص  همت  با  اما  بود،  متوقف  کمی 
و  خاص  بودجه های  اختصاص  او،  مستمر  پیگیری های 

برگزاری شورای عالی مجازی که ۱۰ سالی تعطیل شده بود 
و دوباره شروع به کار کرد، تلاش کردیم که جبران کنیم.

این  در  یکدیگر  با  مرتبط  دستگاه های  همه  داد:  ادامه  وی 
حوزه اقدامات خوبی را در انجام می دهیم، ساخت ماهواره 
و ماهواره برهایی که بتوانیم آنها را در مدار قرار داریم که از 

جمله آنها می توان به ماهواره بر سیمرغ اشاره کرد.
دارند  امکاناتی  کشورها  از  بسیاری  کرد:  تاکید  دفاع  وزیر 
که می توانند روی زمین ماهواره برها را آزمایش کنند، ولی 
ما مجبوریم که آن ها را در عملیات  پروازی آزمایش کنیم 
که محدویت هایی را ایجاد می کند. ما در ساخت و پرتاب 
داریم،  که  برنامه ای  براساس  و  داریم  مشارکت  ماهواره 
امسال ۲ تا ۳ پرتاب ماهواره خواهیم داشت که امیدواریم 

باشد. موفقیت آمیز 
 آشتیانی با اشاره به رونمایی از پهپاد مهاجر ۱۰ اظهار کرد: 
بزرگی است و تلاش زیادی  این محصول کار  به  دستیابی 
با  می تواند  ایران  چگونه  که  است  متعجب  دنیا  می خواهد. 
الان  همین  کند.  پیدا  دست  پیشرفت ها  این  به  سرعت  این 
مهاجر  پهپاد  از  فراتر  قابلیت هایی  که  داریم  دیگری  موارد 

۱۰ دارند و به مرور این دستاوردها هم ارائه می شود.
شبیه سازها  و  گاز  و  نفت  انرژی،  حوزه  در  داد:  ادامه  وی 
قراردادهای  و  می دهیم  انجام  را  اقدامات خوبی  حفاری  و 
در  داریم.  نفت  وزارت  با  دلاری  میلیارد  حتی  و  میلیون 
امر تجهیزات کشاورزی و بهره گیری از پهپادها نیز کارهای 

خوبی انجام داده ایم.
انجام  خوبی  کارهای  نقل  و  حمل  امر  در  گفت:  آشتیانی 
بنابراین  هم،  دیگر  مختلف  بخش های  و  معدن  در  شده، 
وقتی وزارت دفاع این توانمندی را دارد که در پیچیده ترین 
امور  پیشرفت کند، بخش ها و  اینگونه  پهپادها  مثل  بحث ها 
دیگر را راحت تر می تواند پیش ببرد، اما این امر را به نحوی 
انجام می دهیم که با بخش خصوصی تداخلی نداشته  باشد.

به  دفاعی  توانمندی  نمایشگاه  اینکه  به  اشاره  با  دفاع  وزیر 
گونه ای طراحی شده که همه بخش ها بتوانند از آن بازدید 
کنند، گفت: یکی از نکات مورد توجه آقای رئیس جمهوری 
خواسته  ما  از  اگر  بود.  خودرو  موضوع  نمایشگاه  این  در 

شود می توانیم در این حوزه هم وارد شویم.
وی تاکید کرد: اما ملاحظات و دستورالعمل هایی هست که 
باید نوشته شود تا چگونه در این خصوص کار کرد که این 
موضوع انجام شود، اما به هرحال وزارت دفاع این آمادگی 

را دارد که در صنعت خودرو هم وارد شود.
وزیر دفاع درباره پاکسازی اراضی آلوده به مین هم گفت: 
از اراضی را پاکسازی می کنیم، قبلا  هر سال ۳۵۰۰ هکتار 
الان  و  می گرفت  اختصاص  موضوع  این  به  پایینی  بودجه 
۱۲۰ میلیارد تومان بودجه داریم که می توانیم اهداف خود 
را در این زمینه با سرعت دنبال کنیم. در واقع اعتباراتی که 
تاثیرگذار است.  تخصیص می یابد بر سرعت تحقق اهداف 
اگر با این روند پیش برویم در دو برنامه ۵ ساله می توانیم 
سرعت  اگر  اما  کنیم،  کامل  خصوص  این  در  را  کارمان 
بدهیم در یک برنامه ۵ ساله می توانیم به نتایج نهایی برسیم.

گفت:  هم  دیگر  کشورهای  با  مناسبات  درباره  دفاع  وزیر 
وزرا  در سطح  مختلف  از کشورهای  مقام   ۲۰ با حدود  ما 
اقدام  چند  و  داشتیم  ملاقات  آنان  دفاع  وزرای  معاونان  و 
دستاوردهای  از  بازدید  یکی  می کنیم،  دنبال  را  اساسی 
متعجب  غالبا  که  است  ثابت  نمایشگاه های  در  ما  دفاعی 
راهبردی  توفیقات  میزان  این  چگونه  تحریم ها  با  می شوند 
این ملاقات ها زمینه سازی  و بزرگ را بدست آوردیم.  در 
برابر   ۵ گذشته  یک سال  که  را  خود  محصولات  صادرات 
پیگیری می کنیم.  آشتیانی گفت: در حوزه  را  رشد داشتیم 
بین الملل و دیپلماسی دفاعی کارهای زیادی را انجام دادیم 
اما به دلیل حساسیت موجود در این حوزه نمی توان بسیاری 

از موارد را مطرح کرد.

کمیسیون  نوین  فناوری های  و  فضا  هوا  صنایع  کمیته  عضو 
به  صنایع مجلس شورای اسلامی گفت: در جریان رسیدگی 
لایحه برنامه هفتم توسعه در مجلس تلاش کردیم بخشی از 
اهداف پیش بینی شده در سند ۱۰ ساله فضایی را مورد توجه 
قرار دهیم تا ان شاءالله صنعت فضایی رد پای خوبی در قانون 

برنامه داشته باشد. 
رویکرد  به  اشاره  با  ایسنا  با  گفت وگو  در  طاهری  مصطفی 
برنامه هفتم توسعه در حوزه صنعت فضایی کشور اظهار کرد: 
بر اساس برنامه ریزی های انجام شده، انواع پرتاب در مدارهای 
مختلف با کارکردهای گوناگون و در اوزان بالاتر از صد کیلو 
گرم تا هزار کیلوگرم در دستور کار حوزه فضایی کشور قرار 

دارد.
وی افزود: این موارد از جمله مباحثی است که در سند ۱۰ 
ساله فضایی کشور پیش بینی شده  است. در جریان رسیدگی 
به لایحه برنامه ۵ ساله هفتم توسعه در مجلس تلاش کردیم 
تا بخشی از اهداف پیش بینی شده در سند ۱۰ ساله فضایی 
را مورد توجه قرار دهیم تا ان شاءالله صنعت فضایی رد پای 

خوبی در قانون برنامه داشته باشد.
این نماینده مجلس با بیان اینکه »قرار است اعتبارات موثری 
در بودجه سالانه تخصص پیدا کند«، تاکید کرد: با توجه به 
سال   ٨ الی   ٧ طی  فضایی  صنعت  پیشرفت های  روند  اینکه 
گذشته مقداری متوقف شده بود، تلاش کردیم در برنامه هفتم 
توسعه به گونه ای به این حوزه توجه کنیم که علاوه بر جبران 
این حوزه داشته  سال های اخیر، رشد و جهش خوبی را در 

باشیم.
در  توسعه،  هفتم  برنامه  تلفیق  کمیسیون  ایسنا،  گزارش  به 
جریان بررسی لایحه برنامه مصوب کرد که تا پایان این برنامه 
۵ ساله باید ۳۰ پرتاب تحقیقاتی و عملیاتی در کشور انجام 
که  است  شده  تاکید  توسعه  هفتم  برنامه   ۶۴ ماده  در  شود؛ 
در اجرای بندهای نوزدهم و بیستم سیاست های کلی برنامه، 
و  اطلاعات  ملی  شبکه  عملکردی  سنجه های  کمی  اهداف 
به تحقق  از جمله آن می توان  تعیین شده که  اقتصاد رقومی 
۶۰ درصدی تکمیل پایگاه ملی پرتاب فضایی و تحقق ۱۰۰ 
درصدی دستیابی به مدارهای عملیاتی )تثبیت قابلیت دستیابی 
به مدار ۳۶ هزار کیلومتری(  لئو و دستیابی حداقلی  به مدار 

اشاره کرد.

ماهواره ای  سامانه های  ملی  آزمون  و  تجمیع  مرکز  راه اندازی 
پیشرفت،  درصد   ۱۰۰ با  کیلوگرم(  هزار  )کلاس  نیمه سنگین 
با اولویت  تامین و ساخت ماهواره های تحقیقاتی و عملیاتی 
از  ماهواره   ۳۰ تعداد  به  ماهواره ای  منظومه های  شکل گیری 

دیگر اهداف این برنامه در بخش فضایی به شمار می رود.
بر اساس برنامه ۱۰ ساله فضایی کشور )۱۴۰۱- ۱۴۱۰( نیز که 
چهاردهم دی ماه ۱۴۰۱ و در دومین جلسه شورای عالی فضایی 
در دولت سیزدهم به ریاست ابراهیم رئیسی رئیس جمهوری 
به تصویب رسید، جمهوری اسلامی ایران در ۱۰ سال آینده 
تبدیل به قطب منطقه ای در توسعه فناوری های فضایی و ارائه 
خدمات پرتاب های فضایی خواهد شد که این هدف گذاری، 
باید با تکیه بر توانمندی داخلی و دانش متخصصان کشورمان 
محقق شود. یکی از مهمترین اهداف برنامه ۱۰ ساله فضایی 
کشور، طرح ریزی و اجرای ماموریت های فضایی در راستای 
بهره مندی شهروندان، کسب و کارها، دستگاه های اجرایی از 
فناوری های روز دنیا است که کمک شایان توجهی به تامین 
نیازمندی های عمومی مردم در حوزه های مختلف خواهد کرد.

سرعت  زمینی،  ایستگاه های  و  پرتاب  زیرساخت های  توسعه 
مخابراتی،  ماهواره های  ساخت  و  طراحی  روند  به  بخشیدن 
پرتاب ماهواره های سنجشی با دقت یک متر و کمتر، حرکت 
مشترک،  پروژه های  اجرای  و  بین المللی  تعاملات  مسیر  در 
اجرای طرح های اکتشافاتی با تمرکز بر توسعه زیرساخت ها، 
برنامه ریزی جهت رسیدن به پرتاب محموله هایی با وزن بالا 
و نظایر آن از جمله دیگر سرفصل های برنامه ۱۰ ساله فضایی 

کشور است.

توضیحاتی  اسلامی  شورای  مجلس  در  تهران  مردم  نماینده 
مجلس  انتخابیه  های  حوزه  جدول  اصلاح  طرح  درباره 

شورای اسلامی و تعداد نمایندگان آن ها داد.
مجلس  نمایندگان  تعداد  افزایش  طرح  درباره  شاکری  اقبال 
تعداد  افزایش  برای  مجلس  طرح  گفت:  اسلامی  شورای 
در  هنوز  اما  شده،  مصوب  شوراها  کمیسیون  در  نمایندگان 
صحن مجلس بررسی و تصویب نشده است. دو هفته آینده 
هم مجلس تعطیل است و بعد از شروع جلسات علنی مجلس 
اگر لایحه برنامه هفتم توسعه در دستورکار قرار نگیرد، اولین 
نمایندگان  تعداد  افزایش  به  مربوط  طرح  دستور،  در  طرح 

است.
انتخابیه  حوزه های  به  طرح  این  اساس  بر  کرد:  بیان  وی 
خراسان  بختیاری،  و  چهارمحال  بوشهر،  غربی،  آذربایجان 
کرمانشاه،  کردستان،  قم،  قزوین،  شمالی،  خراسان  جنوبی، 
نماینده  یک  مرکزی  و  مازندران  بویراحمد،  و  کهگیلویه 
اضافه می شود که بر حسب میزان جمعیت و اقلیم و مسائل 
اتفاق  افزایش  منطقه ای مشخص می شود که در کدام حوزه 

بیفتد.
داد:  ادامه  اسلامی  شورای  مجلس  در  تهران  مردم  نماینده 
اصفهان، خراسان رضوی، خوزستان،  استان های  به  همچنین 
البرز و سیستان  نماینده، فارس، کرمان،  هرمزگان و یزد دو 
و بلوچستان ۳ نماینده و به تهران ۵ نماینده اضافه می شود.

ملارد  شهرستان  طرح،  این  اساس  بر  کرد:  تصریح  شاکری 
نماینده  یک  کدام  هر  و  می شوند  جدا  شهریار  از  قدس  و 
شهریار  و  ملارد  قدس،  انتخابیه  حوزه  و  داشت  خواهند 

تبدیل به حوزه انتخابیه شهریار می شود.
وی ادامه داد: حوزه انتخابیه رباط کریم و بهارستان که یک 
نماینده داشتند، از هم جدا می شوند و هر کدام یک نماینده 

خواهند داشت. پردیس از شهر تهران جدا می شود و نماینده 
و  پیشوا  ورامین،  انتخابیه  حوزه  و  داشت  خواهد  مستقل 
قرچک یک نماینده داشته که یک نماینده دیگر به آن اضافه 

می شود و دارای دو نماینده می شود.
نماینده مردم تهران در مجلس گفت: در خود حوزه انتخابیه 
می شود،  جدا  آن  از  پردیس  اینکه  به  توجه  با  تهران  شهر 
تهران، ری، شمیرانات و اسلامشهر  انتخابیه  به حوزه  تبدیل 
کل  در  نمی شود.  کم  تهران  نماینده های  تعداد  اما  می شود، 
نمایندگان  تعداد  نماینده اضافه می شود و  تغییرات، ۴۰  این 
از حدود ۳۰۰ نفر به ۳۳۰ تا ۳۴۰ نماینده می رسد. اگر این 
مصوبه کمیسیون بعد از برنامه هفتم در مجلس بررسی شود، 

به انتخابات امسال نمی رسد.
قانون  اصلاح  به  ربطی  اصلًا  طرح  این  کرد:  تاکید  وی 
انتخابات ندارد و خیلی قبل تر از طرح انتخابات تناسبی و 
اینکه احزاب و گروه ها تعداد نماینده ای مشخص در مجلس 

داشته باشند، وجود داشته است.

ملی  امنیت  کمیسیون  اعضای  و  رئیس  مشترک  نشست 
و  وزیر  با  اسلامی  شورای  مجلس  خارجی  سیاست  و 
دکتر حسین  میزبانی  به  امور خارجه،  وزارت  ارشد  مدیران 

امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه برگزار شد. 
 در  این دیدار جلال زاده رئیس و اعضای کمیسیون امنیت 
ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی نقطه نظرات 
و دیدگاه های خود را در خصوص برخی تحولات سیاست 

خارجی مطرح کردند.
نشست،  این  در  خارجه  امور  وزیر  امیرعبداللهیان  حسین 
در  را  خارجی  سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون  اعضای 
جمله  از  خارجی  سیاست  و  روابط  تحولات  برخی  جریان 
روابط با عربستان، مذاکرات رفع تحریم ها، حقابه ایران از 
تحولات  و  اروپا  با  روابط  اقتصادی،  دیپلماسی   ، افغانستان 
اوکراین قرار داد.در این جلسه همچنین آقایان باقری معاون 
ایرانیان، کاظمی  بیکدلی معاون کنسولی، مجلس و  سیاسی، 
قمی نماینده ویژه رییس جمهور در امور افغانستان، سهرابی 
مرکز  رئیس  و  سخنگو  کنعانی  و  ایرانیان  امور  مدیرکل 
از  گزارشی  بترتیب  خارجه  امور  وزارت  عمومی  دیپلماسی 
آخرین وضعیت مذاکرات رفع تحریم ها و تفاهمات مربوط 
پیگیری  و  افغانستان  با  روابط   ، مالی  منابع  سازی  آزاد  به 

حقابه هیرمند، امور ایرانیان خارج از کشور، اقدامات بعمل 
آمده در خصوص مقابله با موضوع اهانت به ساحت مقدس 
قرآن کریم در برخی کشورهای اروپایی و اقدامات دستگاه 

دیپلماسی پیرامون راهپیمایی اربعین ارائه دادند.
در پایان این نشست، امیرعبداللهیان ضمن قدردانی از نقطه 
سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون  اعضای  و  رئیس  نظرات 
خارجی، بر تعامل و همکاری هر چه بیشتر بین وزارت امور 

خارجه و مجلس شورای اسلامی تاکید کرد.
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